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رییس جمهور در جمع نخبگان استان خراسان رضوی:

از هیچ قدرت 
و تهدیدی  نمی ترسیم

با » ون« و » سرباز« فرهنگ درست نمی شود
 رییس جمهور با اعلام این که این دولت از تهدید نمی ترسد، گفت: امروز در محضر امام هشتم و فرهیختگان استان خراسان 
می گویم دولت هر آنچه را که در راه مبارزه با فساد و راه توسعه کشور نیاز است انجام خواهد داد و در این راستا از هیچ شخص و 

قدرتی نخواهد ترسید. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی  روز گذشته در جمع نخبگان استان خراسان رضوی با اشاره به این که دانشگاه ما از لحاظ کمیت توسعه 
بسیار خوبی پیدا کرده است، افزود: به لحاظ تعداد مقالات در منطقه جایگاه خوبی داریم، اما باید بدانیم برای چه مقاله می نویسیم و آیا هدف مان از 
نوشتن مقاله بالا رفتن رتبه خودمان است؟  وی با بیان این که نوشتن مقاله نوعی توفق علمی است و در آن تردیدی نیست، گفت: باید حواسمان 

باشد مقاله نوشتن،  امتیاز گرفتن و گرید علمی هدف ما نشود، چون اگر چنین باشد به جایی نمی رسیم...

ایمان: مدیر عامل سازمان تاکسیراني شهرداري قم از 
ثبت نام سرویس هاي دانش آموزان در مدارس قم خبر داد.

مرتضي عزتي با اشاره به شرایط سرویس مدارس دانش آموزان 
اظهار کرد: بر اساس به آیین نامه دانش آموزي به عنوان مصوبه 
وزارت کشور و وزارت آموزش و پرورش، سرویس مدارس براي 

دانش آموزان تامین مي شود.
وي خاطرنشان کرد: اولیاء باید مانند سال گذشته براي سرویس 

فرزندان خود با مدرسه قراردادي داشته باشند و هزینه سرویس را 
به حساب مدرسه واریز کنند و سپس با طي کردن مراحلي شرکت 

زیر پوشش تاکسیراني براي سرویس مدرسه معرفي مي شود. 
وي با با بیان اینكه هزینه سرویس هاي مدارس مشخص و 
تعیین شده است، گفت: در سال گذشته حدود ۲ هزار و ۵۰۰ 
سرویس مدرسه زیر نظر سازمان فعالیت داشت که حدود ۱۲ هزار 

و ۵۰۰ دانش آموز را منتقل مي کردند....

مدیر عامل سازمان تاکسیراني شهرداري قم خبر داد:

ثبت نام سرویس هاي دانش آموزان 
در مدارس قم

به بهانه استعفای صمد مرفاوی از سرمربی گری صبا:

ناسپاسی مرفاوی در حق صمد و صبا

با حضور آیت الله حسینی بوشهری :

رئیس دانشگاه آزاد قم معرفی شد
7

2

8
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رهبر معظم انقلاب در دیدار کارگزاران حج: 

مسلمانان با همدلی حربه اختلاف افکنی را از دست دشمن بگیرند
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر انقلاب اسلامی صبح یکشنبه در دیدار دست 
اندرکاران حج امسال، حج را یک فرصت بزرگ برای بهره مندی امت اسلامی از 
الطاف معنوی سرزمین وحی و استحکام ارتباط خود با خدا و همچنین بحث و 

تبادل نظر با یکدیگر برای برطرف کردن مشکلات دنیای اسلام برشمردند. 
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، 
حضرت آیت الله خامنه ای  تأکید کردند: امروز یكی از مهمترین مسائل جهان اسلام، تلاش 
گسترده قدرتهای بزرگ و عوامل آنها برای ایجاد اختلاف میان امت اسلامی است که باید 
با بهره گیری از فرصت کم نظیر حج، در جهت ایجاد اتحاد و تفاهم و برطرف کردن عوامل 

اختلاف و سوءظن ها اقدام کرد.
ایشان با تبریک سالروز میلاد ثامن الحجج، حضرت امام رضا )ع(، مضجع شریف آن 
حضرت در خراسان را مایه برکت و مرکز ذکر و توجه و توحید خواندند و با اشاره به روش و 
برنامه مدبرانه آن حضرت برای مقابله با توطئه دستگاه سیاسی قاهر و ظالم آن زمان، گفتند: 
حضرت امام رضا )ع( با توکل بر خدا و با تدبیر الهی و نگاه نافذ ولایتی خود، توانستند نقشه 
خصمانه و زیرکانه ای را که برای ایشان کشیده شده بود، به ضد خود تبدیل و یک حرکت 
عظیم در جهت گسترش معارف قرآنی و منتسب به اهل بیت علیهم السلام در افكار دنیای 

اسلام ایجاد کنند.....

ایمان: وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت : جاده های بتنی باید جایگزین جاده های قیری)آسفالتی( 
در سطح کشور شود. 

محمدرضا نعمت زاده  روز یكشنبه در مراسم بهره برداری از بزرگترین طرح سیمان سفید کشور در مشهد 
افزود : در این خصوص به آقای آخوندی وزیر راه و شهرسازی نامه نوشته ام تا در نقاطی از کشور که آب و هوا 

خیلی سرد و یا خیلی گرم است لذا مشكلاتی برای مشكلات آسفالت قیری دارند جاده های بتنی اجرا شود. 
وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت : بر این اساس حجم تولید قیر در پالایشگاهها کاهش پیدا خواهد کرد لذا 

اگر بتن را جایگزین قیر نكنیم در آینده نزدیک با کمبود قیر مواجه خواهیم شد. 
وی افزود : پالایشگاهها را به سمت تولید یورو 4 و یورو ۵ برده ایم. نعمت زاده در ادامه پیرامون بزرگترین طرح 
سیمان سفید کشور در مشهد نیز اظهارداشت: شرکت سیمان شرق هر ساله به سمت توسعه فعالیتهای اقتصادی 
پیش رفته، فعالیتهایی که از نظر ما داد و ستدهای کم اثری نیست زیرا رشد و شكوفایی در زمینه اقتصادی، 

فناوری و امور تخصصی را فراهم کرده است. 

وی با تقدیر از مدیرعامل شرکت سیمان شرق که در طول ۲7 ماه واحد تولید سیمان سفید را ایجاد کرده 
گفت: شرکت سیمان شرق با سابقه 6۰ سال فعالیت تاکنون منشا خیر و برکت برای منطقه و صنعت سیمان 

کشور بوده است. وی افزود : هم اکنون 8۰ واحد تولید سیمان در سطح کشور دایر است. 
وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه سخنانش گفت: خراسان رضوی دارای نخبگان ، خبرگان ، اساتید و 3۰۰ 

هزار دانشجو است که باید مشكل استان را خودشان حل کنند و راه کار ارائه دهند.  
وی افزود: خراسان رضوی باید صادرات را به اقصی نقاط دنیا ببرد و این توانمندی را دارد که برندسازی و 
اشتغالزایی کند. نعمت زاده گفت: این پرسش مطرح است که چرا باید امروز دانش فنی را برای تولیدات مختلف 
از کشورهای دیگر وارد کنیم، ما باید خودمان صادر کننده دانش فنی تولید سیمان باشیم و سرمایه ها را به 

کشورهای دیگر ببریم. 
وی ادامه داد: امروز وقت آن رسیده است که یک دهه دیگر را در فعالیتهای خود شامل طراحی و فناوری 
ماشین آلات داشته باشیم و در خراسان رضوی می توانیم موتورهای چند مگاواتی و آسیابهای بزرگ ایجاد کنیم. 

سال تحصیلی جدید 
حوزه های علمیه کشور آغاز شد

وزیر صنعت:

جاده های بتنی باید جایگزین جاده های آسفالتی شود

به فضل الهي در دهه کرامت و همزمان با میلاد مسعود علي 
ابن موسي الرضا)ع(، طلاب و فضلا با شور و شوق در محضر 
مراجع معظم و اساتید گرام و ارجمندشان حاضر شده و جان 

خویش را با معارف ناب توحیدي و نبوي بارور مي سازند.
اینجانب ضمن شکرگزاري به پیشگاه حضرت حق و عرض 
تقدیر و تشکر به محضر مراجع بزرگوار تقلید، اساتید عالیقدر 
و اعضاي محترم جامعه مدرسین حوزه علمیه قم و با ادب و 
سپاس و تبریک خدمت تمامي طلاب و حوزویان گرامي، نکاتي 

را یادآور مي شوم:
1- امروز شیاطین، جامه دین و تقوا بر تن کرده اند و مدعیان 

دروغین اسلام با ادعاهاي واهي به جنگ همه مذاهب اسلامي آمده اند. گروه هاي تکفیري همه مقدسات اسلامي را به سخره 
گرفته و اسلام هراسي را در جهان اشاعه مي دهند. در این برهه حساس و به تعبیر مقام معظم رهبري)مدظله العالي( در پیچ 
تاریخي، مسئولیت حوزه مقدسه علمیه قم که پیشگام و پرچمدار جهاد علمي و عملي است، سنگین تر از گذشته احساس 

مي شود.
2- در تعالیم دیني زمان شناسي از جایگاه خاصي برخوردار است. حضرت امام خمیني)ره( یکي از وظایف حوزه هاي علمیه، 
طلاب و روحانیون را توجه به مقتضیات زمان مي دانند. ایشان مي فرمایند:» حوزه ها و روحانیت باید نبض تفکر و نیاز آینده 
جامعه را همیشه در دست خود داشته باشد و همواره چند قدم جلوتر از حوادث، مهیاي عکس العمل مناسب باشد«.)صحیفه 
نور- ج21،ص100(. از طرفي با توجه به تکنولوژي هاي جدید و تلاش مخالفان اسلام براي عقب نگه داشتن دین اسلام، رسالت 
حوزه هاي علمیه در پاسخگویي به شبهات بویژه براي نسل جوان که جامعه هدف هستند، ضرورتي انکارناپذیر بوده و بدون 

اغراق مي توان گفت: تمدن بشري، وام دار زحمات علماء و مشعل داران دین است.
3- با توجه به این فرمایش گهربار امیر مؤمنان )ع( که مي فرمایند : »دین خود را با دانش حفظ کنید« و این فرموده مقام 
معظم رهبري که »علم براي ما به عنوان یک پیشرفت حتما لازم است«، لذا در شرایط حساس امروز ایران و جهان حضور 
هوشمندانه حوزویان در میدان علم آموزي و سنگر دانش پژوهي امري واجب و ضروري است تا انشاء الله همچون گذشتگان 

پرافتخار خود، راه حق و عدالت و سازندگي و کمال را بپیماییم.
4- اخلاق در جامعه امروز متأسفانه دستخوش منافع شخصي مي شود و بداخلاقي آفتي است که فضاي آرامش را برهم مي 
زند، تعادل جامعه را نامتوازن کرده و مرزها را بهم مي ریزد، لذا در شرایط کنوني حوزه هاي مقدسه علمیه بهترین کانون براي 

ترویج آموزه هاي اخلاقي در جامعه محسوب مي شوند.
5- همانطور که مستحضرید یکي از ویژگي هاي بارز دین اسلام که آنرا از ادیان دیگر متمایز مي سازد. اعتدال و میانه 
روي است. پیامبر اسلام)ص( مي فرماید: بر شما باد بر میانه روي، زیرا ملتي که میانه رو باشد هرگز دچار تفرقه نخواهد شد. 

)غررالحکم و دررالحکم ج5ص426(.
حال که با استقرار دولت یازدهم شعار اعتدال دوباره در جامعه طنین انداز شده است و جامعه ما نیز بیش از هر زمان دیگري 
نیازمند وحدت و همدلي است و مقام معظم رهبري هم اخیرا بر وحدت و همدلي تاکید فرموده اند، ترویج این صفت بارز از 
سوي طلاب و حوزویان براي رسیدن به وحدت عملي حائز اهمیت فراوان است. بي شک حل مشکلات مردم نیاز به اتحاد و 
یکپارچگي در کشور دارد. البته دولت یازدهم در یکسال گذشته ارتباط بسیار خوب و سازنده اي با حوزه مقدسه علمیه قم ، 
مراجع عظام تقلید و علما داشته و بر خود وظیفه مي داند این ارتباط را تقویت کند. الحمدالله رابطه حوزه علمیه و علماي قم 
نیز با دولت یازدهم قابل قیاس با دولت هاي گذشته نیست و این خود موجبات بهره گیري دولت از رهنمودهاي مراجع معظم 

تقلید، علما و ... را فراهم آورده و از دست دادن این فرصت راگناه نابخشودني مي داند.
امیدوارم سال تحصیلي جدید، با تدبیر و امید سالي آمیخته با محبت، برادري،الفت،عزت،پیروزي و سربلندي ملت بزرگ 

ایران و نظام مقدس جمهوري اسلامي باشد.

استاندار قم / محمد صادق صالحی منش

پیام استاندار قم
 به مناسبت آغاز سال تحصیلي جدید حوزه هاي علمیه

2

ارتباط دولت یازدهم با حوزه قابل قیاس با دولت های گذشته نیست
استاندار قم در پیامی به مناسبت آغاز سال تحصیلی حوزه های علمیه:
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سال  افتتاحیه  مراسم  ایمان: 
علمیه سراسر  های  حوزه  تحصیلی 
مکارم  الله  آیت  حضور  با  کسور، 
شیرازی و شخصیت های حوزوی، در 
مدرسه علمیه فیضیه قم برگزار شد.

 93-94 تحصیلی  سال  آغاز  مراسم 
صبح  کشور،  سراسر  علمیه  های  حوزه 
دیروز همزمان با سالروز میلاد با سعادت 
موسی  بن  علی  الحجج  ثامن  حضرت 
الله  آیت  سخنرانی حضرت  با  الرضا)ع(، 
مكارم شیرازی و با حضور علمای اعلام، 
فضلاء، اساتید و طلاب، در مدرسه مبارکه 

فیضیه قم برگزار شد.
آیاتی  تلاوت  از  پس  مراسم  این  در 
آیت الله  حضرت  مجید،  الله  کلام  از 
برکات  و  آثار  به  اشاره  با  مكارم شیرازی 
امام رضا )ع( برای شیعیان به ویژه ملت 
ایران، به ذکر بایسته های طلبگی و وظایف 

طلاب در عصر حاضر پرداخت.
سخنرانی آیت الله مرتضی مقتدایی، 
الله  آیت  و  حوزه  عالی  شورای  دبیر 
سیدهاشم حسینی بوشهری، مدیر حوزه 
آیین  های  برنامه  دیگر  از  علمیه  های 

افتتاحیه سال تحصیلی جدید حوزه بود.

آیت الله مکارم شیرازی:
توجه به مسائل فرهنگی در جامعه 

کمرنگ شده است
یكی از مراجع تقلید شیعیان در این 
فرهنگی  مسائل  متأسفانه  مراسم گفت: 
که یكی از ارکان و پایه های نظام است در 

حال کمرنگ شدن است.
شیرازی ضمن  مكارم  ناصر  الله  آیت 
به  اشاره  با  رضا)ع(  امام  میلاد  تبریک 
اسلام  دیدگاه  از  دانش  و  علم  اهمیت 
گفت: بر اساس دیدگاه اسلام و قرآن پایه 
آفرینش حضرت آدم بر علم و دانش بود 
و این دیدگاه مهمی است که اسلام دارد.

وی ادامه داد: چون علم اسماء را خدا به 
آدم آموخت انسان مسجود فرشتگان شد 
و بر تر از فرشتگان قرار گرفت که آن هم 
به دلیل علم و دانشی است که خداوند در 

اختیار انسان قرار داده است.
عمل علما و دانشمندان باید 

علمشان را تصدیق کند
استاد برجسته حوزه ادامه داد: افتخار 
می کنیم آیین و مذهبی داریم که شرافت 
حوزه های  و  داده  قرار  علم  در  را  انسان 
را  دانش  و  علم  این  می خواهند  علمیه 
تقویت کنند.وی با اشاره به احادیثی به 
جایگاه و منزلت علم نزد خداوند پرداخت 
و گفت: اگر علما و دانشمندان در زمان 
نشتابند  یاری مردم  به  و  نباشند  غیبت 
همه از دین خدا خارج و مرتد می شوند 
و حافظین دین خدا در زمان غیبت علما 
و دانشمندان و کسانی که در مسیر علم 
مكارم  الله  دانش هستند هستند.آیت  و 
شیرازی ادامه داد: البته اینجا یک شرط 
وجود دارد و آن اینكه علما و دانشمندان 
باید عملشان علمشان را تصدیق کند و 
آنچه می گویند اول خود باید عمل کنند 
را  قولش  فعلش  که  است  عالم کسی  و 

تائید کند.
وظیفه حوزه های علمیه حمایت از 

مسائل فرهنگی جامعه اسلامی است
وی در ادامه به وظایف مهم حوزه های 
علمیه اشاره و گفت: حوزه های علمیه در 
این عصر و زمان کنونی وظیفه سنگینی 
دارند که به طور کلی حمایت از مسائل 
فرهنگی جامعه اسلامی است.این مفسر 
مسائل  متأسفانه  کرد:  بیان  کریم  قرآن 
فرهنگی که مخصوصا رهبر معظم انقلاب 
هم فرموند یكی از ارکان و پایه های نظام 
است دارد کمرنگ می شود و نهاد ها یكی 
را  فرهنگی  مسئولیت  دیگری  از  پس 
ازخود دور می کنند و می گوند مربوط به 
ما نیست؟وی ابراز داشت: اخیرا در اخبار 
دانشگاه ها  از  یكی  حراست  شنیده اید 
اعلامیه داده که مسائل فر هنگی به من 
از وظایف  ربطی ندارد درحالی که یكی 
حراست ها توجه به مسائل فرهنگی است.

آیت الله مكارم شیرازی بیان کرد: وقتی 
هم  باید  اسلامی  جمهوری  می گوئیم 
جمهوری را تقویت کرد و اسلامی را آن 

اینگونه نیست که فقط به جمهوری  را. 
شویم.وی  غافل  دیگری  از  و  بپردازیم 
بیان کرد: تمام نهادها در مقابل مسائل 
وقتی  ولی  دارند  مسئولیت  فرهنگی 
مسائل فرهنگی کم رنگ شود حوزه های 
علمیه احساس مسئولیت بیشتری دارند 
را  مكتب  و  اسلام  فرهنگی  مسائل  که 
حفظ و مانع از تزلزل آن شوند که این هم 
به خاطر حفظ نظام و قرآن و مكتب اهل 

بیت)ع( است.
وظیفه حوزه حفظ فقه سنتی است

دیگر  ادامه  در  تقلید شیعیان  مرجع 
یادآور شد  را  اسلامی  وظایف حوزه های 
و افزود: وظیفه دیگر حوزه این است که 
فقه سنتی را حفظ کند زیرا فقه سنتی 
پایه مرجعیت و حلال و حرام و پایه همه 
مبادا  و  فقه سنتی است  مسائل زندگی 
پرداختن به مسائل دیگر موجب کمرنگ 

شدن این امر شود.
وی با بیان اینكه پاسخگویی به مسائل 
مستحدثه نیز از دیگر وظایف حوزه است، 

موضوعات  تغییر  با  امروزه  کرد:  بیان 
مسائل مستحدثه زیادی بوجود آمده است 
و باید پاسخ آن ها داده شود باید بگردند و 
مسائل و موضوعات را پیدا کنند زیرا اگر 
جواب یک مسائل مستحدثه ندهیم فورا 
می گویند اسلام نتوانسته پاسخ دهد در 
حالی که مسائل محكمی در اصول فقه 
است که می تواند پاسخگوی مسائل باشد.

باید پاسخگوی شبهات باشیم
آیت الله مكارم شیرازی به مسئله دفع 
شبهات اشاره و ادامه داد: در حال حاضر 
شبهات از گوشه و کنار سرازیر شده اند و 
زمان ما مانند زمان امام رضا)ع( شده که 
شبهات از گوشه و کنار آمده است در این 
عصر و زمان باید بر   همان مسیر حرکت 
و پاسخگوی شبهات باشیم و باید برخی 
از طلاب زبان های رایج دنیا را فرا بگیرند 
و با زبان خودشان جوابشان را بدهند.وی 
عنوان کرد: مخصوصا نسبت به زبان عربی 
تاکید دارم که خوب است فراگرفتن این 
به عنوان اصل در  تكلم  به صورت  زبان 
حوزه به رسمیت شناخته شود زیرا آگاه 
تكلم کمک  مقام  در  زبان  این  به  بودن 
فراوانی را به طلاب برای آموختن می کند.

استاد برجسته حوزه پرورش مفسر قران را 
در ادامه مورد تأکید قرار داد و ابراز داشت: 
باید مفسران قرآن پرروش پیدا کنند زیرا 
باید مسائل  حقایق قرآن بی پایان است. 
منحصر  قرآن  و  گرفت  فرا  قرآن  از  را 
نباشد.وی  حفظ  و  تجوید  و  تلاوت  به 
همچنین تأکید کرد: خطبا و پژوهشگران 
و نویسندگان در حوزه باید پرورش یابند 
و بتوانند اسلام را در جنبه های مختلف 
آن بیان کنند.آیت الله مكارم شیرازی به 

استفاده از ابزار های نوین برای ارسال پیام 
به سراسر جهان اشاره کرد و بیان داشت: 
داشتن سایت های قوی برای پاسخگویی 
به مسائل بسیار مهم است و امروزه یكی 
از طریق  به مسائل  پاسخگویی  از طرق 

سایت ها است.
شهرستان ها خالی از 

علم و عالم نباشد
پر کردن  اینكه  بیان  با  ادامه  وی در 
خلاء ها در شهرستان ها در زمینه عالم و 
بدان  باید  از مواردی است  نیز  دانشمند 
آمادگی  که  افرادی  افزود:  داشت،  توجه 
دارند و در قم کار مهمی ندارند لازم است 
شهرستان ها  تا  برود  شهرستان های  به 
خالی علم و عالم نشود.این مرجع تقلید 
افزود: در شهرستان ها برخی مذاهب باطل 
آنجا  عالم  اگر یک  که  فعالیت می کنند 
باشد این مذاهب باطل نمی توانند رخنه 
کنند.وی بیان کرد: تربیت استادان لایق 
ار دیگر وظایف است زیرا در برخی  نیز 
برخی از شهرستان ها حوزه علمیه وجود 

دارد اما استاد به اندازه کافی نیست که 
کند  تربیت  استاد  باید  قم  علمیه  حوزه 
و به این حوزه ها بفرستد.آیت الله مكارم 
شیرازی به مشكلات قضایی اشاره و گفت: 
حوزه های علمیه باید در این زمینه فعالیت 

کرده و قضات لایق را پرروش دهد.

آیت الله حسینی بوشهری:
صدای حوزه را 

به گوش جهانیان برسانید
این  در  نیز  علمیه  های  حوزه  مدیر 
مراسم با تاکید بر این باید صدای حوزه به 
گوش جهانیان برسد، گفت: نظام اسلامی 
در  است،  روحانیت  و  حوزه ها  پشتیبان 
حالی که قبل از انقلاب صدای روحانیت 

در مساجد زندانی بود.  
تبریک  با  حسینی بوشهری  آیت الله 
از  سالروز ولادت امام رضا )ع( به روایتی 
آن حضرت اشاره کرد و اظهار داشت: یكی 
باید در حوزه های  مباحث مهمی که  از 
علمیه مورد توجه جدی قرار گیرد، مسئله 

علم و دانش است.
مهم  مسایل  باید  این که  بیان  با  وی 
افزود:  دهیم،  قرار  توجه  مورد  را  حوزه 
سئوالی که باید از اساتید، طلاب و فضلای 
حوزه علمیه پرسید آن  است که از حوزه 

چه انتظاری می رود؟.
با  ادامه  در  علمیه  حوزه های  مدیر 
بیان این که استفاده از فرصت و زمان را 
از ویژگی های اساتید و طلاب ذکر کرد و  
ادامه داد: اولین انتظار از حوزویان استفاده 
از ظرفیت ها و فرصت هایی است که امروز 
در اختیار آنان قرار گرفته و  در سرنوشت 

علمی آنها تاثیرگذار است.

خبرگان  مجلس  رئیسه  هیئت  عضو 
از  روایتی  به  اشاره  با  ادامه  در  رهبری 
تا  انسان  داشت:  بیان  علی )ع(،  حضرت 
زمانی که فرصت را در اختیار دارد باید 
از آن بهره بگیرد؛ زیرا اگر عمر انسان تمام 
دست  فرصت ها  آن  به  تواند  نمی  شود، 

پیدا کرد.
شد:  یادآور  علمیه  های  حوزه  مدیر 
بسیاری از افراد، در انجام کارها و استفاده 
از فرصت ها، امروز و فردا می کنند، این 
کار  در  تعلل  که  بدانند  باید  افراد  گونه 

فرصت سوزی است.
به  اشاره  با  حسینی بوشهری  آیت الله 
بیانی از حضرت امام خمینی )ره( تصریح 
این که  به  توجه  با  افراد  از  بعضی  کرد: 
سنشان بالا رفته از شرکت در درس های 
پایین خجالت می کشند، در حالی که از 
فرصتی که در اختیار است باید با جدیت 

تمام استفاده کنند.
جامعه  روحانیت  و  جامعه  معاون 
صدای  این  بر  تاکید  با  حوزه  مدرسین 
حوزه باید به گوش جهانیان برسد، گفت: 
نظام اسلامی پشتیبان حوزه ها و روحانیت 
است، در حالی که قبل از انقلاب صدای 

روحانیت در مساجد زندانی بود.
آیت الله حسینی بوشهری تصریح کرد: 
فضلاء، اساتید و طلاب باید تفقه جامعی 
در دین داشته باشند و معلومات و دانش 

خود را نسبت به دین کامل کنند.

دبیر شورای عالی حوزه های علمیه:   
پاسخ به شبهات موجود در جامعه 

رسالت اصلی روحانیت است 
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه نیز 
تحریم ها  مراسم گفت: حال که  این  در 
راه به جایی نمی برد دشمنان به شبهات 
پاسخگویی  بنابراین  شده اند،  متوسل 
مناسب به شبهات مهم ترین نیاز  جامعه 

و وظیفه روحانیون است. 
اشاره  با  مقتدایی  مرتضی  آیت الله 
اظهار  خدا،  راه  در  طلاب  مجاهدت  به 
کرد: اگر فردی در طول شبانه روز هم  و 
غم خود را صرف راه تحصیل کند ثواب 

مجاهد در راه خدا را دارد.
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه با 
اشاره به پاداش تلاش برای کسب معرفت 
و علم دینی، افزود: برداشتن هر گام در راه 
کسب علم دینی سبب  اجر و ثواب الهی 
و مهیا شدن شهری در بهشت علم آموز 
است، امام صادق )ع(  در روایتی، عالمان و 
دانشمندان را مرزبانان دین و عقیده مردم 

خطاب می کنند.  
اجر  به  اشاره  با  مقتدایی  آیت الله 
تلاشگران راه علم، تصریح کرد: آنان که 
این وظیفه  را عهده دار هستند هزار برابر 
 بیشتر از مجاهدان در راه خدا و در میدان 

نبرد اجر و ثواب می برند.  
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه با 
تاکید به خلوص نیت داشتن در کار ها را، 
عنوان کرد: سبک زندگی علمای گذشته 
اندازه ای  به  آن ها  زیرا  شود  بررسی  باید 
موارد  شبهه ناک  از  که  داشتند  تقوایی 
پرهیز کرد.  وی با اشاره به اشاره به اوضاع 
کنونی جامعه، گفت: در گذشته مردم از 
انتظار داشتند که پیشنمازی  روحانیون 
اما  بیان کنند  را  کنند و مسائل  شرعی 
اکنون شبهات فراوانی گریبان جامعه را 

گرفته که باید به  آن ها را حل کرد.  
وظایف  به  تاکید  با  مقتدایی  آیت الله 
کرد:  بیان  دینی،  علوم  طلاب  سنگین 
انقلاب  پیروزی  سال های  نخستین  در 
ایران  در  دانشجو  نفر  هزار   ۱4۰ تنها 
آن ها  تعداد  حاضر  حال  در  داشتیم  که 
به 4 میلیون نفر رسیده و آن ها سوالات 
و شبهات زیادی دارند که طلاب وظیفه 

دارند شبهات آن ها را رفع کنند.
علمیه  حوزه های  عالی  شورای  دبیر 
ابزارهای  از  دشمن  استفاده  به  تاکید  با 
خاطرنشان  دین،  بر  غلبه  برای  مختلف 
جایی  به  راه  تحریم ها  که  حال  کرد: 
شده اند،  متوسل  شبهات  به  نمی برد 
شبهات  به  مناسب  پاسخگویی  بنابراین 
مهم ترین نیاز  جامعه و وظیفه روحانیون 

است. 

ایمان: مدیر عامل سازمان تاکسیراني شهرداري 
قم از ثبت نام سرویس هاي دانش آموزان در مدارس 

قم خبر داد.
مدارس  سرویس  شرایط  به  اشاره  با  عزتي  مرتضي 
دانش آموزان اظهار کرد: بر اساس به آیین نامه دانش آموزي 
به عنوان مصوبه وزارت کشور و وزارت آموزش و پرورش، 

سرویس مدارس براي دانش آموزان تامین مي شود.
وي خاطرنشان کرد: اولیاء باید مانند سال گذشته براي 
سرویس فرزندان خود با مدرسه قراردادي داشته باشند و 
هزینه سرویس را به حساب مدرسه واریز کنند و سپس 
با طي کردن مراحلي شرکت زیر پوشش تاکسیراني براي 

سرویس مدرسه معرفي مي شود. 
وي با با بیان اینكه هزینه سرویس هاي مدارس مشخص 
و تعیین شده است، گفت: در سال گذشته حدود ۲ هزار 
و ۵۰۰ سرویس مدرسه زیر نظر سازمان فعالیت داشت 
که حدود ۱۲ هزار و ۵۰۰ دانش آموز را منتقل مي کردند. 

مدیر عامل سازمان تاکسیراني شهرداري قم ادامه داد: 
امسال بر اساس تقاضا تعداد سرویس هاي مدارس تعیین 
مي شود، بنابراین تا زماني که تقاضا ارائه نشود، نمي توانیم 

در زمینه سرویس مدارس اظهار نظري داشته باشیم. 
ذهاب  و  ایاب  سرویس  کرایه  نرخ  به  اشاره  با  وي 
دانش آموزان مدارس استان قم گفت: نرخ تعیین شده براي 
پیكان و پراید با سه دانش آموز 7۵۰ هزار ریال و در صورت 
تعطیلي پنجشنبه ها 6۵۰ هزار ریال و با چهار دانش آموز 
۵۵۰ هزار ریال و در صورت تعطیلي پنجشنبه ها 6۵۰ هزار 

ریال است. 
عزتي خاطرنشان کرد: نرخ تعیین شده براي سمند و 
پژو با سه دانش آموز 7۰۰ هزار ریال و در صورت تعطیلي 
پنجشنبه ها 8۱۰ هزار ریال و با چهار دانش  آموز 6۰۰ هزار 
ریال و در صورت تعطیلي پنجشنبه ها 7۰۰ هزار ریال است. 
وي یادآور شد: نرخ تعیین شده براي ون 37۰ هزار 
ریال و در صورت تعطیلي پنجشنبه ها 43۰ هزار ریال است. 

مدیر عامل سازمان تاکسیراني شهرداري قم با اشاره 
به انتخاب سرویس مدارس از سوي برخي اولیا بدون 
مراجعه به مدرسه گفت: این کار داراي اشكالاتي است 
به طوري که ماشین مورد استفاده براي سرویس، بیمه 
تكمیلي ندارد، بنابراین اگر حادثه روي دهد زیر پوشش 

بیمه نیست. 
وي یادآور شد: راننده این سرویس ها نیز گواهینامه 
معتبر حمل و نقل عمومي ندارد، زیرا رانندگان ماشین هاي 
سرویس هاي  رانندگان  ب۱و  گواهینامه  داراي  شخصي 

تعیین شده براي مدارس داراي گواهي نامه ب۲ است. 
عزتي خاطرنشان کرد: از طرفي دیگر به دلیل آنكه این 
ماشین ها تحت پوشش سازمان تاکسیراني نیست، بنابراین 
برچسب و تابلوي مشخصي ندارد، ماموران راهور در صورت 
مشاهده این ماشین ها که دانش آموزان را منتقل کرده و 
هیچ علایمي ندارند از تردد آنها جلوگیري کرده و آنها را 

جریمه مي کنند.

با حضور آیت الله مکارم شیرازی؛ 

سال تحصیلی  جدیدحوزه های علمیه کشور آغاز شد 

ایمان: معاون شهرسازي و امور زیربنایي شهرداري قم با اشاره به جایگاه 
و شرایط اجتماعي، اقلیمي و فرهنگي قم گفت: قم باید در حوزه شهرسازي 

و نماهاي شهري الگویي براي شهرهاي دیگر باشد.
مسیح الله معصومي به تدوین آیین نامه سیما و منظر شهري در قم اشاره و اظهار 
کرد: در راستاي فرمایشات مقام معظم رهبري در زمینه معماري اسلامي به دنبال 

ساماندهي این موضوع در سطح شهر هستیم.
وي توجه به معماري اسلامي را مهم برشمرد و گفت: با توجه به شرایط اقلیمي، 
معماري هاي  اسلامي کردن  به سمت  باید  استان،  در  موجود  فرهنگي  و  اجتماعي 

شهري گام برداریم.
معاون شهرسازي و امور زیربنایي شهرداري قم به آیین نامه ساخت نماهاي شهري 
اشاره و خاطرنشان کرد: در این آیین نامه ضوابط و دستورالعمل هایي براي افرادي که 
قصد ساخت و ساز را دارند تنظیم کرده ایم تا بدین وسیله هر فردي که تصمیم به 
ساخت و ساز مي گیرد پس از گرفتن پلان طبقات باید طرح نماي ساختمان خود را 

هنگام صدور پروانه تحویل دهد.
معصومي افزود: کارشناسان نیز پس از بررسي طرح ها آنها را با معیارهاي اصولي 

تطبیق مي دهند. وي تصریح کرد: مهندسان ناظر و مالكان موظف به رعایت اصول 
ساخت و ساز هستند و در صورت تخلف و تخطي از قوانین طرح آنها براي رسیدگي 

به کمیسیون ماده ۱۰۰ مي رود.
معاون شهرسازي و امور زیربنایي شهرداري قم به دستورالعمل ئ آیین نامه در 
این دستورالعمل ها در دو حوزه  و گفت:  اشاره کرد  نماي شهري  خصوص ساخت 
ضوابط ایجابي و توصیه اي است که در این دو حوزه نحوه فعالیت ها و برنامه ها مشخص 

شده است.
معصومي یادآور شد: عمل به این آیین نامه از ابتداي مهرماه صورت خواهد گرفت و 
در حال حاضر نیز کارشناسان شهرداري ها در حال فراگرفتن آموزش هاي لازم در این 
زمینه هستند تا بدین ترتیب از ابتداي مهر ماه همه سازندگان ساختمان ها طبق این 

آیین نامه به ساخت و ساز بپردازند.
وي به فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامي در زمینه معماري اسلامي اشاره و 
اظهار کرد: در این راستا و براي رسیدن به این هدف به دنبال هماهنگ کردن نماي 
ساختمان هاي شهري هستیم تا در این زمینه الگویي در حوزه شهرسازي و نماهاي 

شهري براي شهرهاي دیگر باشیم.

معاون شهرسازي و امور زیربنایي شهرداري قم:

 قم باید الگویي در حوزه شهرسازي و نماهاي شهري باشد

حــوادث 

اخبـــار

سرمقــاله
جانشین فرماندهي انتظامی استان خبرداد:

 انهدام باند سارقان داخل خودرو در قم
 ایمان : جانشین فرماندهي استان قم از دستگیري و انهدام باند سارقان 
داخل خودرو در این استان خبر داد و گفت: در این زمینه سه تن دستگیر و 

به بیش از 50 فقره سرقت اعتراف کردند. 

سرهنگ "حمید رضا اسدي" در تشریح این خبر اظهار داشت: در پي وقوع چندین 
فقره سرقت داخل خودرو در استان، موضوع به صورت ویژه در دستور پلیس آگاهي 
استان قم قرار گرفت. وي در خصوص نحوه دستگیري این افراد بیان کرد: ماموران در 
یكي از خیابان هاي اصلي قم به سه نفر که چهره اي معتاد گونه داشتند مشكوک و در 
بازرسي از آن ها یک عدد کیف مدارک حاوي یک دفترچه بانک پاسارگاد و یک عدد 
کارت طلایي خودرو پژو پارس متعلق به دو مالباخته مشاهده کردند و افراد مذکور 
جهت تحقیقات به پلیس آگاهي استان منتقل شدند. جانشین فرماندهي استان اضافه 
کرد: متهمان در تحقیقات تكمیلي در پلیس آگاهي به ۵۰ فقره سرقت داخل خودرو 
اعتراف کرده و تاکنون اکثر محل هاي سرقت و شكات شناسایي و بخشي از اموال 
مكشوفه نیز تحویل مالباختگان شده است. گفتني است، در نهایت متهمان پس از 

تشكیل پرونده جهت سیر مراحل قانوني تحویل مراجع قضائي استان شدند. 

رییس پلیس آگاهي استان قم خبرداد:

کشف 400 بطري داروي نیروزا
 ایمان: رییس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان قم با اشاره به کشف 
400 بطري داروهاي نیروزا طي بازرسي از یک منزل مسکوني در این استان، 

گفت: ارزش این داروها، 150میلیون ریال برآورد شده است. 

سرهنگ "مهدي قدمي" در این رابطه اظهارکرد: در پي کسب خبري مبني بر اینكه 
فردي در یک منزل مسكوني اقدام به نگهداري کالاهاي قاچاق مي کند، بلافاصله با اخذ 
دستور قضایي شناسایي منزل مورد نظر در دستور کار ماموران اداره مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز پلیس آگاهي استان قرار گرفت. به گفته رییس پلیس آگاهي استان قم پس 
از بازرسي از این منزل مسكوني در پارکینگ منزل مذکور 4۰۰ بطري داروهاي نیروزا 
کشف و متهم دستگیر شد. سرهنگ قدمي با اشاره به برآورد ۱۵۰میلیون ریالي ارزش 
این داروهاي نیروزا، اظهارکرد: نهایتاً در این خصوص پرونده اي تشكیل و جهت سیر 

مراحل قانوني به اداره کل تعزیرات حكومتي استان ارسال شد. 
دستگیري دو سارق ساختمان نیمه کاره 

رئیس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان قم  در بخش دیگری از سخنان  
سارق  دو  قم  انتظامي شهرستان  فرماندهي  کلانتري 3۰  ماموران  تلاش  :با  گفت 
ساختمان هاي نیمه کاره دستگیر و متهمان به ۱۲ فقره سرقت در قم اعتراف کردند. 

از  فقره سرقت  بر چندین  مبني  پي کسب خبري  در  افزود:  قدمي   سرهنگ 
ساختمان هاي نیمه کاره در قم مراتب به صورت ویژه در دستور کار ماموران این 

استان قرار گرفت. 
رئیس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان قم ادامه داد: ماموران کلانتري 3۰ 
قم حین گشت زني به دو نفر که در حال حمل حدود ۵۰ کیلوگرم میلگرد در قطعات 
بریده شده ۲۰ سانتي داخل گوني بودند مشكوک و پس از انتقال به کلانتري افراد 

مذکور مورد تحقیق قرار گرفتند. 
به گفته وي شواهد و مدارک نشان مي داد که هر دو نفر، از سارقان حرفه اي منازل 
نیمه کاره باشند که در نهایت در تحقیقات پلیس به ۱۲ فقره سرقت از ساختمان هاي 
نیمه کاره اعتراف کردند. سرهنگ قدمي با بیان اینكه سارقان تامین هزینه مواد مخدر 
را دلیل اصلي این سرقت ها عنوان کرده اند، اظهار داشت: پس از شناسایي مالخر، 
متهمان نیز پس از تشكیل پرونده جهت سیر مراحل قانوني تحویل مراجع قضایي 
استان شدند. رئیس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان قم در خاتمه بر استفاده 
همشهریان از دوربین هاي مداربسته و و نگهبان براي ساختمان هاي نیمه کاره جهت 

پیشگیري از سرقت تاکید کرد. 

معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم:

30 مجروح با 14 پرواز امیدبخش 
به بیمارستان شهید بهشتی منتقل شدند

ایمان: معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم گفت: 
30 مجروح ناشی از حوادث ترافیکی در جاده های مواصلاتی با 14 پرواز امید 

بخش به بیمارستان شهید بهشتی منتقل شدند.

مهدی فراهانی با بیان اینكه راه اندازی اورژانس هوایی در استان قم موجب شده 
است جان بسیاری از مجروحان حوادث ترافیكی از مرگ نجات یابد تصریح کرد: 
اورژانس هوایی تا کنون ۱4 پرواز امید بخش داشته که منجر به نجات 3۰ مجروح و 

انتقال آنان به بیمارستان شهید بهشتی شده است.
وی با تبیین برخی حوادث مهم ترافیكی که در هفته گذشته رخ داد بیان کرد: در 
تماس با اورژانس ۱۱۵ تصادف پراید و پژو در محور کهک گزارش شد که به سرعت 

نزدیكترین آمبولانس ها به محل حادثه اعزام شد.
معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشكی استان قم ادامه داد: پس از 
رسیدن کارشناسان اورژانس ۱۱۵ به محل حادثه، وضعیت وخیم مجروحان گزارش و 
درخواست اورژانس هوایی شد که به سرعت بالگرد اورژانس ۱۱۵ در محل حادثه حضور 

یافت و دو مجروح این حادثه را به بیمارستان شهید بهشتی منتقل کردند.
وی با اشاره به وقوع حادثه دیگری در همین منطقه گفت: دو نفر که در منطقه 
کهک از ارتفاع سقوط کرده بودند نیز با اورژانس هوایی به مرکز درمانی شهید بهشتی 

منتقل شدند.
فراهانی در ادامه از فوت جوان ۲۰ ساله قمی در حادثه تصادف رانندگی خبر داد 
و تصریح کرد: بر اثر برخورد شدید موتورسیكلت با یک دستگاه خودروی سنگین در 
تقاطع بلوار کیوانفر و خیابان حاج زینل، این جوان موتورسوار به دلیل شدت جراحات 

وارده فوت کرد.
وی همچنین از وقوع حادثه دیگری در میدان نواب خبر داد و بیان کرد: بر اثر 
برخورد موتورسیكلت با سواری، چهار نفر سرنشینان موتورسیكلت مجروح شدند که در 
میان مجروحان این حادثه دو کودک شش ماهه و سه ساله نیز بودند که پس از دریافت 

خدمات درمانی اولیه، توسط کارشناسان اورژانس ۱۱۵ به مراکز درمانی اعزام شدند.

به بهانه استعفای صمد مرفاوی از سرمربی گری صبا:

ناسپاسی  مرفاوی 
در حق صمد و صبا

شاید هیچكس فكر نمی کرد که سرمربی صبا در پایان 
هفته هفتم و در حالیكه هیچكس از او حتی انتقاد هم نكرده بود، پس از پایان بازی با راه 
آهن تهران استعفا کند. استعفایی که حتی مدیرعامل و عوامل این باشگاه نیز از این تصمیم 
بی اطلاع بودند و با این خبر که پس از کنفرانس خبری اعلام شد، یک شوک ناگهانی و 
عجیب به این باشگاه وارد شد و این در حالیست که جمعه صبا در هفته هشتم میزبان 
استقلال خوزستان است. تیمی که به واسطه حضور عبدالله ویسی مربی که در همین صبا 
خود را در فوتبال کشور به عنوان یک مربی جوان و آینده دار مطرح کرد و البته پس از کسب 
مقام چهارمی با صبا هرگز نتوانست موفقیت خود را در تیم هایی همچون پیكان و حتی 
همین استقلال تكرار نماید. در  این شرایط صبا بایستی هر چه سریعتر تكلیف نیمكت خود 
را روشن نماید. هر چند از قرائن چنین بر می آید که مدیران این تیم به رغم اینكه چند 
گزینه مطرح را مدنظر قرار داده اند، نمی خواهند به قول معروف بی گدار به آب بزنند و اشتباه 
انتخاب عجولانه گذشته را در زمان رفتن صمد و آمدن مایلی کهن تكرار نمایند و لذا ترجیح 
می دهند حتی اگر دیدار روز جمعه این تیم را هم با مربیان بومی برگزار نمایند، با درایت و 
در نظر گرفتن جمیع جهات به انتخاب سرمربی برای صبا اقدام نمایند. سرمربی آینده صبا 
باید کسی باشد که هم با نداری های صبا بسازد و هم با بافت مذهبی و جایگاه ویژه استان قم 
همخوانی و آشنایی داشته باشد. البته رزومه کاری مناسب و تجربه سرمربیگری در گذشته 
را نیز داشته باشد تا وزن نیمكت این تیم نسبت به قبل پائین تر نیاید که امیدواریم این 
اتفاق به خوبی و خوشی انجام شود و تكلیف سرمربی تیم هر چه سریعتر مشخص گردد. 

... و اما صمد مرفاوی با این عمل خویش در حقیقت یک علامت سوال بزرگ در پرونده 
کاری خود بر جای گذاشت که چرا در این شرایط و در اوایل کار این تصمیم را اتخاذ کرد. 
صمد قبلا در شرایط بدتر از این هم در این باشگاه کار کرده بود و با کمبودها و مشكلات این 
تیم نیز به خوبی اشنایی داشت وی اینگونه رفتار نكرده بود. او در این اواخر خیلی بهانه گیر 
شده بود و به زمین و زمان به قولی »گیر« می داد. مربی نجیب و صبور گذشته زود رنج شده 
بود و او که می بایست به آرامش تیم کمک می کرد خود عامل تنش نشان می داد. گویی 
مشكلاتی داشت که نمی توانست و یا نمی خواست شفاف بیان کند. مشكلاتی که برخی 
آنها را به انتقال باشگاه صبا مربوط می دانند که او مجبور بود به اتفاق دستیارانش هر روز راه 
تهران به قم و بالعكس را بپیماید و این رفت و برگشت ها طاقت او را طاق کرده بود. و البته 
برخی هم ناسازگاری ها و عملكرد کمک اول او یعنی ساکت الهامی را در تصمیم ناگهانی او 
دخیل می دانند و شاید هم دلایلی غیر از این موارد در این تصمیم تاثیرگذار بود که ما از آن 
بی اطلاع ایم. اما هر چه بوده و باشد این رفتار صمد یک ناسپاسی است. اول در مورد خودش 
که برای او یک ضعف و علامت سو ال بزرگ است که قرار نیست یک باشگاه را به هر دلیلی 
در بدترین شرایط زمانی ممكن با چالش مواجه نمود و این کاری بود که صمد مرفاوی با 
خود و باشگاه صبا انجام داد و از این عمل هر دو ضرر خواهند کرد که کم و زیادش در آینده 
نزدیک مشخص خواهد شد. لذا امید است مدیریت باشگاه صبا با یک انتخاب سنجیده از 
میزان ضرر و زیان برای باشگاه صبا کاسته و به نگرانی های علاقمندان در استان پایان داده 

شود تا صبا همچنان بهترین و با ثبات ترین باشگاه انتقالی از پایتخت باشد. 

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم اعلام کرد:

اسلام خواهی در کشورها 
رشد فزاینده ای یافته است

ایمان : جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد: ما در 
عصری زندگی می کنیم که اسلام خواهی در کشورهای گوناگون رشد فزاینده ای 

یافته است.
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با صدرو اطلاعیه ای که به مناسبت آغاز سال تحصیلی 
حوزه های علمیه صادر شد آورده است: سال تحصیلی 94 - ۱393 در حوزه های علمیه 
سراسر کشور در حال آغاز شدن است و یک بار دیگر شور و شوق تحصیل آل محمد)صلی 

الله علیه وآله و سلم( جان و دل طلاب را فرا گرفته است.
آغاز سال تحصیلی جدید فرصتی تازه برای افزایش انگیزه های معنوی، برنامه ریزی 
منسجم تر علمی و تلاش برای بالندگی حوزه های علمیه است. بی تردید نیازهای مهم 
جهان اسلام در روزگار ما و فرصت های موجود برای گسترش معنویت در سطح کشور، 

ضرورت تحصیل و تدریس جدی تر در حوزه ها را افزایش می دهد.
در ادامه این اطلاعیه تاکید شده است: ما در عصری زندگی می کنیم که اسلام خواهی در 
کشورهای گوناگون رشد فزاینده ای یافته، مبانی اعتقادات اسلامی و فقه شیعی در مجامع 
علمی بین المللی به شكل جدی تر مطرح گشته و دل های مشتاق معارف اهل بیت )ع( لحظه 
به لحظه بیشتر شده و به همین علت دشمني دشمنان اسلام ناب محمدي)ص( هر 
روز گسترده تر شده و با القاء شبهات و تحریک هاي گوناگون در صدد جلوگیري از رشد 
اسلام خواهي در جهان هستند. لذا حوزه هاي علمیه باید خود را براي پاسخ گویي به این گونه 
تحرکات آماده نمایند و در داخل کشور نیز پیشرفت های علمی و معنوی، نیاز عمومی به 

طلاب و روحانی مستعد را افزون تر ساخته است.
امروز دل های جوانان کشور ما مالامال از عشق به معنویت است و عطش بهره  مندی از 
زلال معارف قرآن و عترت، سراسر وجود آنها را فرا گرفته است. آنچه گفته شد مسؤولیت ما 

را در برهه حساس کنونی بیشتر می کند.
در این اطلاعیه تاکید شده است: از این رو لازم است در سال تحصیلی جدید با عزمی 
راسخ تر و تلاشی افزون تر، یک به یک قله های علمی، معنوی و اخلاقي را بپیمائیم و با تبیین 

فقه اهل البیت عصمت و طهارت)ع( و فردایی خجسته تر را رقم بزنیم.
در پایان آمده است: جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ضمن تبریک فرارسیدن سال 
تحصیلی جدید به همه اساتید و طلاب ارجمند توفیق روزافزون همگان را در سایه توجهات 

حضرت ولی عصر)عج( از خداوند متعال خواستار است.

همزمان با دهه کرامت:

6 غرفه دائمی کتاب در مسجد جمکران 
افتتاح شد

 ایمان : مدیر روابط عمومی مسجد مقدس جمکران بیان کرد: همزمان با 
دهه کرامت غرفه های دائمی کتاب در تمام رواق های ورودی این مکان مقدس 

افتتاح شد. 
سید مهدی هاشمی زاده د گفت: توزیع گسترده و ارزان کتاب از سیاست های فرهنگی 

است که از آغاز به کار تولیت جدید در دستور کار قرار گرفته است.
وی اظهار داشت: ایجاد جایگاه های فروش کتاب در مكان های پر رفت و آمد جهت 

دسترسی آسان عموم زائرین از جمله دغدغه هایی بوده که دائما پیگیری می شده است.
مدیر روابط عمومی مسجد مقدس جمكران تصریح کرد: بر این اساس و همزمان با 

دهه کرامت 6 غرفه دائمی کتاب در سه رواق ورودی به صحن اصلی مسجد افتتاح شد.
هاشمی زاده عنوان داشت: در این غرفه ها بیش از ۲ هزار عنوان کتاب از ناشران برگزیده 
کشوری از جمله انتشارات مسجد مقدس جمكران، دارالحدیث، جمال، اسوه و اسراء عرضه 
می شود. خاطرنشان می شود به مناسبت ایام دهه کرامت کتب انتشارات مسجد مقدس 

جمكران نیز در این غرفه ها با 4۰ درصد تخفیف در اختیار علاقمندان قرار می گیرد.

در سالروز ولادت امام رضا)ع( برگزار شد:

 جشن ازدواج 22زوج قمی 
در حرم مطهر حضرت معصومه)ع(

ایمان: همزمان با سالروز ولادت امام علی بن موسی الرضا علیه السلام جشن 
ازدواج 22 زوج قمی در حرم حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها برگزار شد.  
در صبح سالروز ولادت پر خیر و برکت امام رئوف، مراسم ازدواج ۲۲ زوج در حرم بانوی 
کرامت برگزار شد. بر اساس این گزارش، این مراسم که با حضور مدیران آستان مقدس 
حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها در سالن امام خامنه ای حرم مطهر برگزار شد، 

حجت الاسلام شیری به ایراد سخن پرداخت.
خاطرنشان می شود در پایان این مراسم، به زوج های جوان تابلو و هدایایی از سوی 

آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها تقدیم شد.

مدیرکل ثبت احوال استان قم اعلام کرد :

امیرعلی و فاطمه، فراوان ترین نام ها در قم
ایمان: مدیرکل ثبت احوال استان قم گفت: از اول امسال تا کنون امیرعلی و 

فاطمه فراوان ترین نام ها در قم بوده است.
ولی اله عسكری روز یكشنبه در گفت و گویی، گزارشی از ثبت وقایع در استان ارایه کرد 
و گفت: 6۰۰ نفر اسم فاطمه، 379 نفر اسم زهرا، ۱89 نفر اسم زینب، ۱7۲ نفر اسم نازنین 
زهرا و ۱67 نفر اسم ریحانه را برای فرزندان خود انتخاب کرده اند.وی افزود: 3۲9 نفر اسم 
امیرعلی، ۲4۵ نفر اسم علی، ۱94 نفر اسم محمدطاها، ۱8۱ نفر اسم امیر حسین و ۱77 
نفر اسم امیرعباس را برای فرزان خویش برگزیده اند.عسكری در ادامه با اشاره به رشد پنج 
درصدی ولادت در پنج ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته گفت: امسال 9 هزار 
و 77۱ ولادت در این استان ثبت شده است.وی افزود: دو هزار و ۱84 نفر نیز فوت کرده 
اند که این آمار نسبت به مدت مشابه سال گذشته با رشد سه درصدی همراه بوده است.

وی همچنین از رشد ۱۵ درصدی ازدواج در این استان خبر داد و گفت: چهار هزار و 794 
ازدواج به ثبت رسیده است. به گفته عسكری، یكهزار و 99 مورد واقعه طلاق در استان رخ 
داده است که با کاهش پنج درصدی نسبت به مدت مشابه سال گذشته مواجه شده است.

جعفر رضایی

مدیر عامل سازمان تاکسیراني شهرداري قم خبر داد:

ثبت نام سرویس هاي دانش آموزان در مدارس قم



3 اقتصادی

جزئیات وام مسکن 30 میلیون تومانی
 بانک توسعه تعاون

معاون امور اعتباری و سرمایه گذاری بانک توسعه تعاون از پرداخت تسهیلات 
30 میلیون تومانی به متقاضیان مسکن بخش تعاون در تهران و کلان شهرها 

خبر داد.
سیدباقر فتاحی با تشریح جزئیات اعطای تسهیلات مسكن بانک توسعه تعاون، اظهار 
کرد: در حال حاضر قیمت تمام شده برای یک واحد مسكونی به ازای هر متر مربع بین 
7۰۰ هزار تا 8۰۰ هزار تومان است و تسهیلاتی که شبكه بانكی پرداخت می کند درصد 

پایینی از نیاز یک واحد مسكونی را پوشش می دهد.
وی ادامه داد: با در نظر گرفتن شرایط فعلی در بانک توسعه تعاون، بسته سیاستی 
مسكن و ساختمان را پیش بینی کرده ایم که به موجب آن می توانیم بخشی از نیازهای 
اتحادیه ها، شرکتهای تعاونی و متقاضیان مسكن بخش تعاون را برطرف کنیم؛ این بسته 
سیاستی صرفا شامل حال اتحادیه ها و شرکتهای تعاونی مسكن است و تسهیلات مذکور 

به ازای هر نفر واحد مسكونی پرداخت می شود.
معاون امور اعتباری و سرمایه گذاری بانک توسعه تعاون در توضیح میزان وام و تسهیلات 
پرداختی اظهار کرد: کلیه متقاضیان مسكن مشروط بر اینكه عضو اتحادیه ها یا تعاونیهای 
مسكن باشند می توانند با یكسال سپرده گذاری از تسهیلات مذکور استفاده کنند که در 
تهران و کلان شهرها به ازای هر نفر واحد مسكونی حداکثر 3۰۰ میلیون ریال، در سایر 
مراکز استانها ۲۵۰ میلیون ریال و در شهرستانها تا سقف ۲۰۰ میلیون ریال را پیش بینی 

کرده ایم که تامین اعتبار کنیم.
فتاحی مدت زمان مشارکت بانک برای احداث واحدهای مسكونی را ۱8 ماه ذکر کرد 
و گفت: این میزان تا 6 ماه دیگر نیز قابل تمدید است و حداکثر دوران مشارکت ۲4 ماه 

در نظر گرفته شده است.
وی نرخ سود تسهیلات اعطایی را بر اساس بسته سیاستی نظارتی بانک مرکزی ۲۲ 
درصد و مدت بازپرداخت تسهیلات پس از دوران مشارکت را 7 سال ذکر کرد و گفت: 

متقاضیان می توانند طی 84 ماه اقساط را بازپرداخت کنند.
معاون امور اعتباری و سرمایه گذاری بانک توسعه تعاون در بخش دیگری درباره شرایط 
اعطای تسهیلات بانک توسعه تعاون اظهار کرد: یكی از شرایط این است که زمین 
خریداری شده حتما باید به اسم شرکت تعاونی و دارای پروانه بهره برداری از تعاونی باشد، 
شرایط دیگری هم مدنظر است از جمله اینكه مدیران تعاونی ها دارای چک برگشتی یا 

بدهی و مطالبات غیر جاری به شبكه بانكی نباشند.
وی درباره تضامین مورد نیاز بانک نیز گفت: بانک بابت تضمین تسهیلات خود تنها محل 
اجرای طرح را به عنوان ضمانت می گیرد و پروژه مسكونی که به مرور ساخته می شود به 

عنوان تضمین در اختیار بانک قرار داده می شود.
فتاحی همچنین درباره فرایند مشارکت بانک در ساخت و ساز تعاونی های مسكن اظهار 
کرد: دوران مشارکت به این نحو است که تعاونی های مسكن ابتدا زمینی را به نام شرکت 
خریداری می کنند که بر اساس آن باید حداقل ۲۵ درصد پیشرفت فیزیكی داشته باشند 
پس از آن به بانک توسعه تعاون مراجعه کرده و درخواست خود را برای دریافت تسهیلات 

به بانک ارائه می دهند.
این مقام مسوول در بانک توسعه تعاون ادامه داد: پس از تشكیل پرونده و بررسی مدارک 
و مستندات و اطمینان از شرایط دریافت وام، بانک وارد مشارکت با آن شرکت تعاونی 
می شود و در طول ۲4 ماه با منابعی که در اختیار تعاونی می گذارد و منابعی که از محل 
آورده اعضای تعاونی حاصل می شود تا 7۰ درصد میزان سرمایه گذاری پروژه را تامین اعتبار 

و شروع به ساخت پروژه می کند.
فتاحی تصریح کرد: پس از ساخت، پروژه تحویل اعضا شده و بازپرداخت تسهیلات از 

این تاریخ به مدت 7 سال قابل تقسیط است.
معاون امور اعتباری و سرمایه گذاری بانک توسعه تعاون از جمله مدارک مورد مطالبه 
بانک را صورتهای مالی تعاونی، پروانه بهره برداری و نقشه ساختمان مورد احداث ذکر کرد.

وی با بیان اینكه رکود در بخش مسكن بر دیگر بخشهای اقتصاد سایه می افكند، ادامه 
داد: بر اساس برآوردها حداقل ۱۵۰ رشته به صورت مستقیم با بخش مسكن در ارتباط 
هستند و اگر بخش مسكن را از رکودی که در چند سال گذشته به آن دچار شده بیرون 

بیاوریم به تحرک بازار مسكن کمک کرده ایم.
به گفته فتاحی در بخش مسكن همواره قیمت تمام شده مسكن و تسهیلات بانكی 
جزو نگرانی های مردم بوده است و بر همین اساس وزارت راه و شهرسازی و بانک مرکزی 
موضوع را در دستور کار خود قرار داده و درصددند تا پرداخت تسهیلات مسكن را متناسب 

با قیمت تمام شده مسكن بالا ببرند.
وی در پایان با اشاره به محدودیت منابع بانک توسعه تعاون اظهارکرد: بسته سیاستی 
بانک توسعه تعاون تا پایان امسال قابل اجرا خواهد بود و پس از بازنگری در صورتی که 
اثرات و نتایج مورد نظر حاصل شود بر اساس شرایط روز مدت پازپرداخت را افزایش و 

مبلغ تسهیلات را بر مبنای تصمیمات جدید دولت در حوزه مسكن تغییر خواهیم داد.

درخواست بانک مرکزی
 از متقاضیان وام ازدواج

بانک مرکزی از متقاضیان وام ازدواج خواست که در زمان تعیین شده مدارک 
خود را تکمیل کنند.

متقاضیان وام ازدواج که به شعب بانک ها مراجعه کرده اند، حداکثر طي دو ماه 
مي بایست مدارک خود را تكمیل کنند.

متقاضیان دریافت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج که تا کنون به سامانه یاد شده مراجعه 
کرده و پس از دریافت کد رهگیري به شعبه تعیین شده مراجعه و نسبت به تكمیل مدارک 
خود اقدام کرده اند، موظف هستند پس از پذیرش توسط شعب بانک ها حداکثر ظرف دو 

ماه نسبت به تكمیل مدارک مورد نیاز اقدام کنند.
در صورت عدم تكمیل مدارک، نام متقاضي از سامانه مربوطه حذف مي گردد تا امكان 

بهره مندي سایر متقاضیان در صف از تسهیلات مذکور فراهم شود.
پرداخت وام به مددجویان کمیته امداد و بهزیستی

بانک های دولتی و خصوصی به طرح های اشتغال زایی مددجویان کمیته امداد و سازمان 
بهزیستی با معرفی دستگاه های ذی ربط، تسهیلات قرض الحسنه پرداخت می کنند.

در جهت حمایت از طرح هاي اشتغالزایي مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام 
خمیني )ره( و سازمان بهزیستي کشور و در راستاي اجراي مفاد بند "د" تبصره ۱7 قانون 
بودجه سال ۱393 کل کشور، در جلسه اي که با حضور نمایندگان بانک هاي خصوصی، 
توسعه تعاون ، پست بانک و کمیته امداد امام خمیني)ره( در بانک مرکزي تشكیل شد، با 
وجود محدودیت منابع قرض الحسنه بانک هاي خصوصي مقرر گردید بانک هاي یادشده، 
حمایت هاي لازم را جهت اجراي قانون و اشتغالزایي مددجویان تحت پوشش کمیته امداد 

امام خمیني)ره( و سازمان بهزیستي به عمل آورند.

جدیدترین آمار صادرات پسته؛

پسته صادراتی ارزان تر از بازار
تازه ترین آمار صادرات پسته حاکی از افزایش 52 درصدی صادرات این 
محصول در سال 1393 نسبت به مدت مشابه سال گذشته است، اما در عین 

حال صادرات این محصول در ماه های گذشته کاهش یافته است.
 در پنج ماهه نخست سال جاری بیش از ۲8 هزار تن پسته به ارزش ۲37 میلیون دلار 

از کشور صادر شده است که ۱.7۲ درصد از ارزش کل صادرات کشور را شامل می شود.
بنابراین قیمت هر کیلو پسته صادراتی برابر 8.4 دلار در نظر گرفته می شود که ارزش آن 
مبلغی حدود ۲6 هزار و 88۰ تومان می شود. این در حالی است که در حال حاضر متوسط 

قیمت یک کیلو پسته در بازار کشور حدود 4۰ تا 4۵ هزار تومان است.
از سوی دیگر در مدت مشابه سال گذشته میزان صادرات پسته ۱8.9 هزار تن به ارزش 
۱۵6 میلیون دلار بوده است که به این ترتیب قیمت هر کیلو پسته صادراتی در پنج ماهه 
سال ۱39۲ برابر 8.3 دلار برآورد می شود که می توان گفت قیمت این محصول در صادرات 

کشور نسبت به سال گذشته تغییر چندانی نكرده است.
مقایسه آمار صادرات پسته در سال های جاری و گذشته نیز نشان از افزایش 49 درصدی 

وزنی و ۵۲ درصدی به لحاظ ارزش صادرات پسته دارد.
از سوی دیگر در دو ماهه نخست سال جاری ۱۱.4 هزار تن پسته به ارزش 9۵.6 میلیون 
دلار صادر شده بود که این رقم در خرداد ماه با حدود 9 هزار تن افزایش به ۲۰ هزار تن 
رسید که افزایش قابل قبولی را نشان می داد، اما در تیرماه تنها پنج هزار تن پسته از کشور 

صادر شد بطوریكه مجموع صادرات چهار ماهه این محصول به ۲۵.9 هزار تن رسید.
اما آخرین آمار گمرک جمهوری اسلامی ایران نیز حاکی از آن است که سیر نزولی 
صادرات پسته همچنان ادامه دارد، بطوریكه صادرات این محصول در مرداد ماه سال جاری 

تنها 3.۱ هزار تن بوده است.

آخرین نرخطلا در ایران 

4,190,000یک مثقال طلا

967,260یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,427,000سکه بهار آزادی

9,428,000سکه امامی

4,740,000نیم سکه

2,640,000ربع  سکه

1,690,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 31,000,000پژو 

SLX 405 32,500,000پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 39,500,000پژو پارس سال

E2 90 39,500,000تندر 

LX 32,500,000رانا 

TU5 32,500,000رانا 

LX 31,000,000سمند 

LX EF7 33,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 76,000,000زوتی 

 16,500,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 18,500,000سایپا 131

 19,000,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

تکلیف  تعیین  وعده  از  یکسال  گذشت  وجود  با 
آزمونهای استخدامی برگزار شده در دولت گذشته 
پذیرفته  مقابل  در  بسیاری  اگرهای  و  اما  هم  هنوز 

شدگان این آزمونها قرار دارد.
در همان روزهای ابتدایی ورود دولت یازدهم بود که مصوبات 
استخدامی دولت قبل از جمله مصوبه پرحاشیه مهرآفرین به 
دلایل مختلف از جمله مغایرت های قانونی و تحمیل بارمالی 
قابل ملاحظه لغو شد و تعداد کثیری از افرادی را که به دولت 
وقت اعتماد کرده و در پی یافتن شغل در کشوری که طبق 
آمارها حدود سه میلیون و یا شاید هم بیشتربیكار وجود داشت 

در ابتدا و یا میانه راه استخدام بلاتكلیف گذاشت.
این در حالی است که در ادامه و در پی اعتراضات پذیرفته 
شدگان و یا شرکت کنندگان آزمونهای استخدامی مسوولان 
معاونت توسعه مدیریت و منابع انسانی رییس جمهور اعلام 
کردند که با وجود مسایلی که ممكن است انجام استخدام های 
تعهد شده برای نظام اداری به همراه داشته باشد تا حدی که 
در چارچوب قانون بوده و بودجه دستگاه های اجرایی اجازه 
دهد نسبت به تعیین تكلیف آزمونهای استخدامی انجام شده 

در دولت گذشته اقدام خواهند کرد.
بر این اساس سرپرست معاونت توسعه مدیریت و سرمایه 
انسانی رییس جمهور رسیدگی و انجام تعهدات استخدامی 
را مشروط به رعایت چارچوب های قانونی اعلام و گفت که 
ماده ۵۱ قانون برنامه پنجم توسعه هرگونه استخدام رسمی 
و پیمانی در دستگاه های اجرایی را ممنوع کرده است؛ اما در 
تبصره ای تاکید می کند که در بودجه های سنواتی امكان 
استخدام با شرط رعایت بند )ب( ماده ۲4 قانون مدیریت 

خدمات کشوری قابل انجام است.

نوبخت این را هم توضیح داد که بنا بر بند )ب( ماده ۲4 
قانون مدیریت کشوری در مشاغل حاکمیتی با خروج دو 
درصد نیروها دریک سال نیروی جدید جذب می شود و در 
مشاغل غیر حاکمیتی نیز به ازای خروج سه نفر نیرو دستگاه 

می تواند یک نیروی دیگر را استخدام کند.
بنابر تاکید معاون برنامه ریزی رییس جمهور ضمن رعایت 
مفاد قانونی، استخدام پذیرفته شدگان آزمونهای استخدامی 
باید با تایید مالی و ضمانت برای تامین منابع لازم برای جذب 
نیروی جدید انجام شده و سازمان اقدام کننده نسبت به 
نداشتن کسری مالی برای استخدام نیروی جدید مطمئن 

باشد.
اما با وجود اینكه معاونت توسعه مدیریت و سرمایه انسانی 
رییس جمهور در طول حدود یكسال گذشته بارها در کنار 
مطرح کردن انتقادات تند نسبت به بی قانونی های اعمال شده 
از سوی دولت قبل در امور اداری و استخدامی بارها اعلام کرده 
است که پیگیر تعیین تكلیف پذیرفته شدگان استخدامی 
است و گاها گزارش هایی گذرا هم از اقدامات انجام شده اعلام 
می شود هنوز هم بسیاری از شرکت کنندگان در این آزمون ها 

بلاتكلیف مانده و یا نسبت به شرایط خود معترضند.
این درحالی است که در نمونه ای مشخص، نتایج نهایی 
آزمون استخدامی شرکت ملی نفت که در اردیبهشت ماه سال 
۱39۲ برگزار شده بود بالاخره بعد از یک سال و نیم طفره 
رفتن این شرکت از اعلام نتایج و نامه نگاری ها زیاد بین 
نمایندگان مجلس، وزارت نفت و معاونت توسعه، درحالی در 
روزهای اخیر اعلام شد که باز هم به تجمع شرکت کنندگان 

آزمونهای استخدامی کشید.
تجمع کنندگان اعلام می کردند که طبق تعهد دفترچه 

آزمون قرار بود ۲676 نفر شامل ۲۰۰۰ نفر سهمیه آزاد و 676 
نفر سهمیه ایثارگران در این آزمون جذب و به استخدام وزارت 
نفت درآیند اما بعد از حدود یک سال و نیم از برگزاری آزمون 
با اعلام وزارت نفت تنها ۱۱۲3 نفر پذیرفته شدند که باید برای 

گزینش مراجعه کنند.
در عین حال در سویی دیگر درحالی عنوان می شد که 
تعداد زیادی از پذیرفته شدگان آزمونهای استخدامی نیز 
تعیین تكلیف شده و جذب آنها در چارچوب قانون در مسیر 
اجرا قرار دارد اخیرا برخی از این استخدام ها نیز مورد ایراد 
مجلس قرار گرفت تا استخدام های قانونی دولت یازدهم هم 

دچار مغایرت قانون قرار گرفته و غیرقانونی اعلام شود.
بنابراین گزارش، رییس مجلس در نامه ای به رییس جمهور 
به اطلاع وی رساند که استخدام ۱۲ هزار نفری سازمان امور 
مالیاتی که از سوی معاونت توسعه ساماندهی شده و مجوز 
جذب نیروی آن صادر شده بود از حیث نادیده گرفتن احكام 

قانونی مربوطه مغایر قانون است.
در نامه لاریجانی به روحانی آمده بود که نظر به اینكه در 
مواد مختلف قانون مدیریت خدمات کشوری از جمله مواد 
مندرج در فصول ششم و هفتم این قانون، احكام و ضوابطی 
در خصوص استخدام بیان شده و اخذ مجوزها و تأییدیه هایی 
لازم شمرده شده، بنابراین بند )3( متن مصوبه مبنی بر مجاز 
بودن رئیس سازمان امور مالیاتی کشور به اینكه رأساً و بدون 
نیاز به اخذ مجوز یا تأیید هر مرجع دیگر، نسبت به استخدام 
۱۲ هزار نفر نیروی انسانی در این سازمان اقدام کند، از حیث 

نادیده گرفتن احكام قانونی مربوط، مغایر با قانون است.
با این وجود اظهارات قبلی معاونان معاونت توسعه مدیریت 
و سرمایه انسانی رییس جمهور نیز بیانگر پیگیری برای حل و 
فصل مسایل موجود است به طوری که عنوان می شود که این 
معاونت در حال پیگیری جدی برای تعیین تكلیف آزمون های 
استخدامی است؛ بر این اساس حتی در صورت تامین اعتبار 
استخدام ها از محل بودجه های استانی و یا اعتبار دستگاه ملی 

این معاونت آماده صدور کد استخدامی خواهد بود.
اما در هرحال به نظر می رسد که دادن پاسخی صریح به 
کسانی که بیش از دو سال است که منتظر تعیین تكلیف 
آینده شغلی خود با روشن شدن وضعیت استخدامی دولت 
هستند بر بی اطلاعی و آینده مبهم کاریشان ارجحیت 
را  تكلیف خود  باید  گفته خودشان  به  باشد چرا  داشته 
بدانند که اگر قرار نیست کاری برای آنها انجام شود و دولت 
بودجه ای برای استخدامشان ندارد برنامه ای دیگر را برای 
خود ترتیب دهند هر چند که با وضعیت بیكاری موجود 
نمی توانند چندان به بدست آوردن شغلی مناسب در زمانی 

اندک نیز امیدوار باشند.

برنامه ای که وزارت راه و شهرسازی 
دارد،  تسهیلات  افزایش  برای 
راحت ترین و مهم ترین راهی است که 
منطبق بر تجربیات جهانی و داخلی 
بوده و کمکی برای خانه دار کردن مردم 
است و سیاست های اعلام شده از سوی 

دولت تورم زا نخواهد بود.
معاون امور مسکن و ساختمان وزیر راه 
و شهرسازی رباره پرداخت وام 80 میلیونی 
خرید خانه اظهار کرد: گفته می شود که 
پرداخت وام 80 میلیونی در بازار مسکن 
باعث تورم می شود اما باید گفت که این 

اظهار نظرها شتابزده است.
وی افزود: در حقیقت برنامه ای که وزارت 
تسهیلات  افزایش  برای  شهرسازی  و  راه 
دارد، راحت ترین و مهم ترین راهی است که 
منطبق بر تجربیات جهانی و داخلی و کمکی 

برای خانه دار کردن مردم است.
معاون امور مسکن و ساختمان وزیر راه 
و شهرسازی با بیان اینکه هدف این طرح 

کمک به افزایش قدرت خرید مردم و حق 
جای  به  یعنی  ،افزود:  آن هاست  انتخاب 
اینکه خانه بسازیم، حق انتخاب را به مردم 

می دهیم تا بتوانند در بازار خرید کنند.
مظاهریان با اشاره به اینکه نگرانی هایی 
با  بازار  این  در  قیمت  افزایش  درباره  که 
پرداخت وام 80 میلیون تومانی ابراز می شود 
درست نیست، تصریح کرد: با پرداخت وام 
80 میلیونی به آورده مان در بخش مسکن 
تومان در  مبلغی حدود 20 هزار میلیارد 
صنعت ساختمان تزریق می شود و این امری 
بدیهی است که به افزایش ساخت و ساز 

منجر خواهد شد.
وی ادامه داد: قطعا افزایش ساخت و ساز 
غیر از اینکه بیکاری را کنترل می کند، باعث 
ایجاد شغل های جدید می شود و خانه های 
جدید نیز ساخته خواهد شد که در درازمدت 

به نفع کشور خواهد بود.
مظاهریان با اشاره به اینکه پرداخت این 
وام در کوتاه مدت باعث ایجاد نگرانی هایی 

شده تصریح کرد: با سیاست هایی که اعلام 
خواهد شد می توان گروه های هدف را در نظر 
گرفت تا مشخص شود وام به چه خانه هایی 

تعلق می گیرد.
اصلی  شاخص های  درباره  ادامه  در  وی 
برای دادن این وام گفت: این مبلغ به خانه 
اولی ها داده خواهد شد یعنی کسانی که 
که  خانه هایی  به  نیستند،  خانه  صاحب 
را  ظرفیت  که  گونه ای  به  هستند  نوساز 
برای اقدامات جدید و ساخت و سازهای نو 
فراهم کنیم. معاون امور مسکن و ساختمان 
وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان کرد: یعنی 
خانه هایی که 5 سال پیش ساخته شده اند، 
زیر پوشش این مبلغ وام نخواهند بود ولی 
یک رونق گسترده در ساخت و ساز ایجاد 
خواهد شد به طوری که خانه های بیشتری 

ساخته می شود.
و ساز  اینکه ساخت  بیان  با  مظاهریان 
خانه های جدید یعنی عرضه بیشتری در 
بازار مسکن پیش می آید افزود: بدین ترتیب 

این  کارشناسان  از سوی  که  نگرانی هایی 
بخش وجود دارد، در دراز مدت قطعا کنترل 
می شود و با عرضه بیشتر در کوتاه مدت 
گروه های هدف  برای  که  و سیاست هایی 
مشخص شده، تبعات را کنترل خواهد کرد.

وزیر  ساختمان  و  مسکن  امور  معاون 
سیاستی  اینکه  بیان  با  شهرسازی  و  راه 
برای پرداخت این وام در نظر گرفته شده 
متقاضی را مجاب به دریافت می کند افزود: 
منطقی ترین راه این است که بانک ها در این 
زمینه حمایت کنند یعنی از صورت رفتاری 
حمایت می کنیم که مردم از پس انداز کردن 
در این زمینه استقبال کنند چرا که این 

مسئله خود به نفع بانک هاست.
وی تاکید کرد: پس انداز افراد خود هم 
تورم را کنترل می کند و هم نقدینگی در 

بانک ها را افزایش می دهد.
یک  تا  اینکه  به  اشاره  با  مظاهریان 
که  می گوید  دولت  برنامه ی  آینده  سال 
شاخص های اقتصادی متفاوت خواهد شد 
افزود: قرار است بانک ها تا یک سال آینده 
یک سوم دارایی ها و پول های سمی شان را 
کنار بگذارند و این امر مبتنی بر سیاست های 

خروج از رکود است.

معاون امور مسکن وزارت راه و شهرسازی:

وام 80 میلیونی مسکن تورم زا نیست

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM41,500,000 

MVM X3364,000,000

MVM X3376,000,000 جدید اتومات

اگر چه قرار بود بانک مرکزی به بانکها اعلام کند که 
میزان برداشت روزانه از خودپردازهای خود را به 200 
هزار تومان تعیین شده از سوی این بانک برگردانند 
اما نه تنها تاکنون بانکهای مورد نظر مازاد این رقم را 
کاهش ندادند، بلکه برخی دیگر نیز به جمع آنها اضافه 

شده اند.
 بعد از افزایش سقف برداشت روزانه از خودپرداز برخی 
بانکها در اواخر سال گذشته و رسانه ای شدن این موضوع در 
اوایل سال جاری بود که بانک مرکزی با چندماه تاخیر به این 
موضوع واکنش نشان داد و مدیر فنآوری اطلاعات این بانک 
اعلام کرد که ما مجوزی را برای این افزایش صادر نکرده ایم 
و میزان برداشت روزانه از خودپردازها باید همان 200 هزار 

تومان تعیین شده از سوی بانک مرکزی باشد.
با این وجود درحالی بانکهای مربوطه مدعی شدند که 

افزایش سقف برداشت روزانه از طریق کارتهای خود بانک از 
خودپردازهایشان یک تصمیم داخلی بوده و نیازی به مجوز 
بانک مرکزی نداشته که این موضوع را نیز حکیمی رد و 
عنوان کرد که در هر صورت این اقدام باید با اطلاع بانک 
مرکزی انجام می شده است.  مدیر کل فن آوری اطلاعات 
بانک مرکزی یادآور شده بود که خود این بانک در حال بررسی 
لازم برای افزایش سقف برداشت روزانه از خودپرداز بانک ها 
است و حتی در مورد اینکه برخی معتقدند نباید این میزان 
افزایش یابد، آیا امکان کاهش ار رقم فعلی وجود دارد نیز تاکید 
کرده بود که بحث مورد بررسی افزایش برداشت از 200 هزار 
تومان موجود است نه کاهش. با این حال نه تنها بانک مرکزی 
تصمیمی برای افزایش برداشت نگرفت بلکه دبیرکل بانک 
مرکزی اعلام کرد که با وجود اینکه بیش از این بررسی های در 
این حوزه انجام شد تا در صورت امکان سقف برداشت روزانه 

از خودپردازها از 200 هزار تومان فعلی افزایش یابد، اما به این 
نتیجه رسیدیم که در مجموع با توجه به این که نباید پول نقد 
به دلیل مسائل امنیتی و سایر موارد دیگر به میزان زیادی در 
دست مردم در حال گردش باشد، بهتر است که این سقف از 
حد فعلی افزایش نیابد. احمدی این موضوع را نیز تاکید کرد 
که هم اکنون سقف برداشت روزانه از خودپردازها 200 هزار 
تومان بوده و تمامی بانک هایی که نسبت به افزایش آن اقدام 

کردند باید در هر شرایطی رقم اضافه شده را برگردانند.
در حالی بیش از دو هفته از اظهارت دبیرکل بانک مرکزی 
می گذرد که مراجعه به دستگاه های خودپرداز بانکها نشان 
می دهد که نه تنها چند بانکی که قبلا برای افزایش برداشت 
اقدام کرده بودند به روال معمول بازنگشته اند بلکه بانکهای 
دیگری هم هستند که به جمع قبلی ها پیوسته و می توان 
در یک روز بیش از 200 هزار تومان از خودپردازهای آنها 
برداشت کرد. بنابراین گزارش جدای از اینکه باید سقف 200 
هزار تومانی برداشت روزانه افزایش یابد یا نه؟ مساله این است 
که آیا بانک مرکزی که تا سال جاری نسبت به اضافه شدن 
این سقف آن هم بنابر تاکید خود به طور غیرقانونی، واکنشی 
نشان نداده بود درهفته های اخیر نیز نسبت به این موضوع 
بدون توجه بوده است؟ و یا اینکه به بانکها تذکر داده اما به 
روال معمول که برخی از آنها از اجرای قوانین بانک مرکزی 
سرباز زده و بدون توجه به آن راه خود ادامه می دهند این بار 
هم توجهی ندشته و همچنان سقف برداشت روزانه خود را 
بیش از 200 هزار تومان قرار می دهند. همچنین باید توجه 
داشت که در آزاد ماندن بانکها در بالا بردن سقف برداشت 
روزانه از عابربانکهایشان، بانکهای دیگر نیز برای جانماندن از 
رقابت در حال اضافه شدن به این جمع هستند. برای اطلاع از 
این موضوع فقط کافیست تا گروه های نظارتی بانک مرکزی 
سری به خودپرداز بانکها بزنند هرچند که به نظر نمی رسد 

که بی خبر باشند.

افزایش غیرقانونی سقف برداشت روزانه از خودپرداز ها همه گیر شد

جذب،اخطار،تجمع و...

استخدام های دولتی به کجا رسید؟

رییس اتحادیه تولیدکنندگان طلا مطرح کرد؛

طلاهای ایرانی با مواد اولیه 
 غیر استاندارد ساخته می شوند

رییس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان طلا، جواهر و سنگ های 
قیمتی گفت: بیشتر طلاهای تولید داخل از مواد اولیه  غیر استاندارد و آب 
کردن طلاهای برگشتی و دست دوم تهیه می شود که این موضوع برای تولید 

هزینه بر است و به نوعی هزینه های سربار ایجاد می کند.
عبادالله محمدولی با بیان اینكه بر اساس آمار بانک مرکزی سالانه حدود ۲.۵ تن طلا 
در کشور استخراج می شود، اظهار کرد: این طلاها به هیچ وجه در اختیار تولیدکننده 

طلا قرار نمی گیرد و بانک مرکزی نیز در تامین مواد اولیه دخالت نمی کند.
نبود بانک طلا یعنی تحمیل هزینه های سربار

وی گفت: نبود بانک طلا در بازار ایران مساوی با تحمیل هزینه های سربار به 
تولید کنندگان در این بخش است.

محمد ولی با بیان اینكه در کشورهای دیگر بانک طلا وجود دارد و هر تولید کننده از 
این بانک، طلای روز را خریداری کرده و با آن مصنوعات طلا می سازد، گفت: این در 
حالی است که در ایران این بانک وجود ندارد و مواد اولیه از طلاهای خریداری شده از 

مردم در اختیار تولید کننده قرار می گیرد.
تبدیل بخش اعظم تولید کنندگان به دلالان و واسطه ها

رییس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان طلا، جواهر و سنگ های قیمتی افزود: 
همین موضوع باعث می شود هزینه بیش از درآمد شود و به ناچار تولید کننده تولید را 

رها کند و بخش اعظم تولید کنندگان ما به دلالان و واسطه ها تبدیل شوند.
رییس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان طلا، جواهر و سنگ های قیمتی با 
طرح این پرسش که کدام تولید کننده با وام های 3۰ تا 3۵ درصدی می تواند تولید 
کند؟ تاکید کرد: هیچ ارگان یا دستگاهی منابع و تسهیلات مالی در اختیار تولید کننده 
برای سرمایه در گردش قرار نمی دهد و بنده به عنوان تولید کننده برای تامین سرمایه 

در گردش عملا با این گزینه  منفی روبرو می شوم.
وی بر ضرورت حمایت مراجع ذی صلاح از تولید کنندگان برای ورود تكنولوژی جدید 

تاکید کرد.
محمدولی تصریح کرد: واردات طلا به میزانی که منجر به ایجاد رقابت در داخل شود 
ایرادی ندارد ولی زمانی که این موضوع تبدیل به سیل واردات شود ویرانگر خواهد بود.

ضرورت ایجاد اتاق فکر در صنف طلا و جواهر
وی به ضرورت ایجاد اتاق فكر در این صنف اشاره کرده و گفت: وجود یک اتاق فكر 

می تواند بسیار راهگشا باشد تا امور این صنعت را به صورت تخصصی مدیریت کند.
به گفته او گردش مالی طلا و جواهر در دنیا رقمی بالغ بر ۱۲۰۰ میلیارد دلار است؛ 
بنابراین باید به این صنعت بیش از پیش توجه کرده و راهكارهای حمایت از تولید 

برای آن فراهم شود.

آگهی فقدان سند مالکیت
حسین علی مددی طی درخواست شماره ۱/9۲۲-93/۰6/6  با ارائه یک برگ استشهاد 
شهود مصدق اعلام داشته که سند مالكیت  ششدانگ مربوط به پلاک 44/43۵/۵7۲ اصلی 
واقع در بخش چهار قم که در صفحه 7۵ دفتر 48 ذیل ثبت 63۰9 بنام سعیده هاشمی 
دهقی صادر وتسلیم  شده و طی سند 8۰98-88/۲/۱۵ 68دفتر 3۱ قم به حسین علی مددی  
انتقال قطعی شده که مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالكیت المثنی را نموده است. لذا 
مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالكیت نزد خود و یا انجام معامله باشند 
مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتبا به این اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 

نسبت به صدور سند مالكیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان بپلاک ۱7۵ فرعی از ۱۰87۵ اصلی واقع 
در بخش یک ثبت قم اراضی خیابان عطاران ک ۱۱ منزل آخر سمت راست  که بنام مهدی 
محمودی فر فرزند حسن میباشد، در جریان ثبت است که بعلت تبصره واحده ماده ۱3 قانون 
تعیین تكلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 
۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی و ارده ۱/۲37۰  
- 93/6/۱۵ تحدید حدود پلاک مذکور در روز چهارشنبه مورخ 93/7/۱6 ساعت 8/۵ الی 
۱۲ صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالكیت 

مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور حضور 
بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یكماه خواهد بود و اعتراضات 
مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره ماده مصوب 
73/۲/۲۵ متعرض ظرف مدت یكماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی 

تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضایی را نیز به این اداره ارائه نماید.
جعفر کاظمی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان بپلاک ۱/۱۱9 فرعی از ۱۰437 اصلی 
واقع در بخش یک ثبت قم اراضی ۱۵خرداد ک ۵4 کوچه سوم کوچه صفا پلاک ۱9که بنام 
یوسف حسابی علیكلایه  فرزند علی میباشد، در جریان ثبت است که بعلت تبصره واحده 
ماده ۱3 قانون تعیین تكلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی 
مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی و ارده 
۱/۲۲64  - 93/6/۱۵ تحدید حدود پلاک مذکور در روز چهارشنبه مورخ 93/7/۱6 ساعت 
8/۵ الی ۱۲ صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به 
مالكیت مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور 
حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یكماه خواهد بود و 
اعتراضات مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره 
ماده مصوب 73/۲/۲۵ متعرض ظرف مدت یكماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست 

گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضایی را نیز به این اداره ارائه نماید.
جعفر کاظمی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
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 پلاتینی: فوتبال از حضور بلاتر رنج می برد !
 میش�ل پلاتینی، رئیس یوفا عنوان کرد که فیفا از حضور س�پ بلاتر رنج 
می برد و او تعجب نخواهد کرد اگر بلاتر 78 س�اله برای انتخابات سال 2019 

هم کاندید شود.
پس از اینكه بلاتر عنوان کرد که قصد دارد در انتخابات یوفا کاندید شود، با انتقادات 
شدیدی روبرو شد که بزرگترین منتقدش، میشل پلاتینی فرانسوی بود. بلاتر رقیبی 
در این انتخابات ندارد و برای بار پنجم نیز انتخاب خواهد شد. پلاتینی معتقد است که 

انتخاب دوباره بلاتر، به فوتبال صدمه خواهد زد.
او در مصاحبه با بیلد گفت: "  من بزدل نیستم و ترسی از سپ بلاتر ندارم. قصد حضور 
در انتخابات فیفا را ندارم ولی در آینده این کار را خواهم کرد. فكر می کنم بلاتر نباید 
در انتخابات شرکت کند. وجهه فیفا به شدت صدمه خورده و حضور بلاتر این موضوع 
را بدتر خواهد کرد. فوتبال از این موضوع رنج می برد. شاید وولفگانگ نیرشبه بخواهد با 
بلاتر رقابت کند ولی فكر نمی کنم اتفاق خاصی رخ دهد. من دوست خودم، سپ بلاتر 
را به خوبی می شناسم و تعجب نخواهم کرد که او برای یورو ۲۰۱9 هم کاندید شود. با 

سپ، هرچیزی امكان پذیر است."
پلاتینی سپس در رابطه با میزبانان بعدی جام جهانی گفت: " از انتخاب قطر و روسیه 
ناراحت نیس��تم. دوس��ت دارم جام جهانی در کشور هایی برگزار شود که قبلا میزبان 

نبوده اند بنابراین فكر نمی کنم انتخاب قطر، اشتباه بوده باشد."

منچسترسیتی به دنبال رویس؛
 مارکو به لیگ برتر خواهد رفت؟

منچسترسیتی قصد دارد مارکو رویس، هافبک آلمانی دورتموند را به خدمت 
بگیرد.

رویس آخرین پیش��نهاد تمدید قرارداد دورتموند را رد کرده و در آس��تانه جدایی از 
باش��گاه قرار دارد. ش��رایط قرارداد او به نحوی است که در تابستان آینده، مبلغ فسخ 
ق��راردادش ۲۵ میلیون یورو خواهد بود و مس��لما دورتموند فروش او در زمس��تان را 

ترجیح خواهد داد.
منچسترسیتی از مشتریان ثابت رویس است و در ۲ سال اخیر، شرایط او را به دقت 
زیر نظر داشته است. آنها پیشنهادی 3۱.۵ میلیون یورویی به دورتموند ارائه کردند ولی 
باید تا پایان دوران محرومیت مالیشان از سوی یوفا، صبر کنند تا بتوانند خرید بزرگ 

دیگری داشته باشند.

آنچلوتی خواهان جذب یحیی توره
با جدایی ژابی آلونسو و آنخل دی ماریا، رئال می خواهد خط هافبک خود را 

تقویت کند.
 کارلو آنچلوتی، سرمربی رئال مادرید قصد دارد برای تقویت خط هافبک خود، یحیی 
توره، هافبک منچسترسیتی را به خدمت بگیرد. پس از جدایی آنخل دی ماریا و ژابی 
آلونس��و، رئال در خط میانی بازیكنی جذب نكرد و آنچلوتی معتقد اس��ت که با این 
شرایط تیم به مشكل خواهد خورد.  سرمربی ایتالیایی قصد دارد 7۵ میلیون یورویی 
که از فروش آنخل دی ماریا در اختیار دارد را برای خرید ستاره سیتیزن ها هزینه کند. 
توره فصل گذشته عملكرد فوق العاده ای با سیتی داشت و بهترین گلزن این تیم بود و 
موثر ترین بازیكن در کسب دومین قهرمانی در 3 سال اخیر بود. رئال همچنین قصد 
دارد برای تقویت خط دفاع خود، مت هوملس، مدافع دورتموند را نیز در اختیار بگیرد.

بکام: دوست دارم دستیار هاجسون شوم
 کاپیتان پیشین تیم ملی انگلیس امیدوار است تا روزی بتواند در کادر فنی 

تیم ملی کشورش انجام وظیفه کند.
 دیوید بكام که ۱۱۵ بازی ملی برای تیم ملی کش��ورش انجام داده ش��اید به عنوان 

دستیار روی هاجسون، سرمربی سه شیر بار دیگر به دنیای فوتبال بازگردد.
بازیكن سابق تیم های رئال مادرید و منچستریونایتد که یک سال پیش برای همیشه 
از دنیای فوتبال خداحافظی کرد در سال ۲۰۱۰ هم به عنوان یكی از دستیاران فابیو 

کاپلو در جام جهانی روی نیمكت سه شیر نشست.
دیوید بكام در مصاحبه با روزنامه دیلی تلگراف اظهار داشت: من تنها یک سال است که 
از فوتبال خداحافظی کرده ام و کارهای عقب افتاده زیادی داشتم که در حال رسیدگی 
به آنها هستم. با این حال اگر در آینده فرصتی پیش آید تا بتوانم در فوتبال انگلیس و به 
خصوص تیم ملی پستی داشته باشم از آن استقبال خواهم کرد. این برای من افتخاری 

است که سفیر فوتبال کشورم در سرتاسر جهان باشم.
وی در پایان تصریح کرد: هاجسون با من هیچ تماسی برای کمک به او در تیم ملی 
انگلیس نداشته است اما اگر این مربی بخواهد حاضرم با کمال میل کمكش کرده و در 

کنارش تجربه کسب کنم.

رومرو: از منچستریونایتد پیشنهاد نداشتم
سنگربان تیم ملی آرژانتین در تازه ترین مصاحبه اش اعلام کرد در آخرین 
روزهای فصل نقل وانتقالات هیچ پیشنهادی از منچستریونایتد نداشته است.

 س��رخیو رومرو که پس از س��پری کردن یک فصل در تیم موناکو بار دیگر به تیم 
اصلی اش س��امپدوریا بازگشته است، اعتراف کرد که اگر از منچستریونایتد پیشنهاد 

داشت برای حضور در این تیم وقت را تلف نمی کرد.
وی در این خصوص اظهار داشت: دو سه پیشنهاد داشتم اما تصمیم گرفتم تا به کارم 
در سامپدوریا ادامه دهم. اگر به دنبال پول بیشتر بودم بدون تردید به پیشنهاد بنفیكا 

پاسخ مثبت می دادم.
روم��رو ادامه داد: در رس��انه ها خوان��دم که منچس��تریونایتد در روزهای آخر فصل 
نقل وانتقالات به دنبال جذب من بوده و من پیشنهاد آنها را رد کرده ام. این خبر اصلًا 

درست نیست. مگر می شود پیشنهاد یكی از بهترین باشگاه های دنیا را رد کرد؟!
سنگربان سامپدوریا در پایان تصریح کرد: می خواهم در سامپدوریا بهترین بازی هایم 
را به نمایش بگذارم. با رئیس و مربی تیم صحبت کردم و مطمئنم این فضا را به من 

خواهند داد تا بتوانم در این تیم بهترین باشم.

کفاشیان : برگشتن کی روش 
دست فدراسیون است

 رییس فدراسیون فوتبال گفت : قرارداد ارسالی کی روش اصلاح و مجددا 
برای او فرستاده شده است و اگر کی روش قبول کند این هفته امضا می کنیم.

علی کفاشیان درمورد آخرین وضعیت کی روش گفت : وی با داشتن وکلای بسیار 
حرفه ای و کاربلد قراردادهای مختلفی را برای ما آورد ولی فدراسیون بعد از بررسی مواردی 

را تعدیل کرد .
رییس فدراسیون فوتبال درمورد موارد اختلافی در قرارداد کی روش افزود: مبالغ 
سرجای خودش هست ولی مواردی وجود دارد که ما قبول نكرده ایم مثلا کی روش گفته 
است اگر پول من دیر پرداخت شود باید بهره آن را بدهید که از نظر ما قابل قبول نیست یا 
تمایل دارد اگر اختلافی پیش آمد دادگاه های حقوقی خارج از کشور به آن رسیدگی کنند 
که بازهم نظر ما این بود که مرجع رسمی فیفا و دادگاه های داخلی مرجع صالحه هستند 
یا کی روش می گوید درصورت فسخ قرارداد وی پولش را تا آخر بگیرد که بازهم مورد نظر 
ما نیست. در نهایت تلاش کی روش و وکلای او بر این است که قرارداد به نفع آنها بچربد 

ولی فدراسیون معتقد است همه چیز باید متعادل باشد.
کفاشیان در مورد مبلغ قرارداد کی روش گفت :دستمزد او و دستیارانش سالیانه دو و نیم 
میلیون دلار بود که همین میزان را در قرارداد فعلی حفظ کردیم ولی تعداد دستیارانش کم 
شده است و باید از مربیان ایرانی هم بهره بگیرد . رییس فدراسیون فوتبال افزود : البته متن 
قرارداد جدید را کی روش هنوز ندیده است و با آن چیزی که خودش فرستاده است تفاوت 
زیادی دارد .ما قرارداد را فرستاده ایم و ممكن است قبول نكند و نیاید. قطعا کی روش باید 
با فدراسیون هماهنگ باشد و اینطور نیست که فقط حرف حرف کی روش باشد الان 
برگشتن او دست فدراسیون است . کفاشیان در مورد دخالت وزارت ورزش وجوانان در 
قرارداد کی روش گفت : نه وزارت و نه شخص وزیر تا الان در مورد کی روش چیزی به 
من نگفته اند و فدراسیون مستقلا در مورد کی روش تصمیم می گیرد . رییس فدراسیون 
فوتبال در مورد احتمال بازگشت کی روش به تیم ملی فوتبال ایران گفت : تصور می کنم 

، بازگردد. چون پیشنهادی بهتر از ایران ندارد وگرنه آن را عملی می کرد.

بهروان: بازیکنان متخلف نمی توانند در 
تیم های نظامی بازی کنند

نایب  رئیس سازمان لیگ با بیان اینکه با اعلام بازیکنان متخلف از سوی 
سازمان نظام وظیفه مانع از بازی کردن آن ها در این هفته از رقابت های لیگ 
برتر می شود گفت سازمان نظام وظیفه تمایلی به حضور این بازیکنان در حضور 

این بازیکنان در تیم های نظامی ندارد.
غلامرضا بهروان درباره بازیكنانی که با کادر معافیت جعلی در لیگ برتر حضور دارند 
گفت: بر اساس نامه ای که از سازمان نظام وظیفه به ما رسیده تعدادی از بازیكنان باید بار 
دیگر جهت معاینات پزشكی به این سازمان مراجعه کنند. در حال حاضر کارت معافیت 

۱3 بازیكن باطل شده اما احتمالاً این تعداد افزایش پیدا کند.
وی در پاسخ به این سؤال که چه تعداد از این بازیكنان لیگ برتری و چه تعداد از 
لیگ های دیگر هستند، بیان کرد: جز سه یا چهار نفر سایر بازیكنان در این لیست لیگ 
برتری هستند. برخی از آن ها در جام جهانی بازی کرده اند و برخی دیگر عضو تیم ملی 
هستند. نایب رئیس سازمان لیگ در پاسخ به این سؤال که آیا او می داند چه بازیكنانی 
در این لیست قرار دارند، گفت: این لیست بسیار بلند است اما من از آخرین اصلاحاتی 
که در آن رخ گرفته اطلاع ندارم و امروز می خواهم آن را پیگیری کنم. من لیست اولیه 
را دیده ام.او در پاسخ به این سؤال که سرنوشت این بازیكنان چه خواهد شد، عنوان کرد: 
وقتی اسامی این بازیكنان به صورت دقیق به ما اعلام شود ما مانع از بازی کردن آن ها در 
این هفته خواهیم شد.بهروان در پاسخ به این سؤال که در این صورت باشگاه ها چه کار 
باید بكنند، گفت: با توجه به اینكه باشگاه ها تخلفی انجام نداده اند ما یک جلسه اضطراری 
برگزار خواهیم کرد تا به باشگاه ها اجازه دهیم جای این بازیكنان، بازیكنان جدیدی جذب 
کنند. درباره این بازیكنان هم باید بگویم که کمیته انضباطی فدراسیون درباره آن ها 
تصمیم گیری می کند و ما تابع این تصمیم گیری خواهیم بود. با این همه با توجه به پایان 
نقل و انتقالات این بازیكنان نمی توانند در تیم های نظامی هم بروند همچنین سازمان نظام 

وظیفه تاکید دارد تا این بازیكنان به خدمت سربازی بروند.

کارت پایان خدمت ماهینی باطل نشده است
وکیل ماهینی گفته که مدافع ملی پوش پرسپولیس باید به شورای عالی 

پزشکی برود تا در مورد وضعیتش تصمیم گیری شود
 وکیل مدافع ملی پوش پرسپولیس شایعه ابطال کارت پایان خدمت بازیكنش را 
تكذیب کرد. صمد ابراهیمی  با تأکید بر اینكه کارت حسین ماهینی باطل نشده و این 
موضوع دروغ است، اظهار داشت: هرکسی که بخواهد معافیت پزشكی بگیرد باید به 
شواری عالی پزشكی نظام وظیفه برود تا وضعیتش بررسی شود. روزی هم که قرار باشد 
کارت معافیت او را باطل کنند، نظام وظیفه باید به این یقین و باور برسد که فردی که 
کارت معافیت دارد سالم بوده و مشكلی ندارد. این موضوع نیز باید در شورای عالی پزشكی 
بررسی شود و تا زمانی که این اتفاق رخ ندهد نمی توان کارت معافیت کسی را باطل کرد.

مهاجم سابق تیم ملی فوتبال ایران از مطرح شدن 
نامش به عنوان گزینه احتمالی دس�تیاری کی روش 
ناراحت اس�ت و می گوید قبل از ه�ر چیزی باید با او 

صحبت شود.
وحید هاش��میان درباره آخرین ش��رایط خود در باش��گاه 
بایرن مونیخ، برداشتش از امكانات و برنامه های تمرینی این 
باش��گاه و مطرح شدن نامش برای حضور روی نیمكت تیم 

ملی کنار کارلوس کی روش صحبت کرد.
* چ�ه خب�ر از دوره  مربی گریتان که ب�ا حضور در 

تمرین های بایرن مونیخ همراه شده است؟
س��ه روز پیش فاز اول این دوره تمام ش��د. من ۱9 روز در 
تمرین های بایرن حضور داشتم و نكاتی که باید را یادداشت 
کردم. این بخش اول بود و هنوز دو فاز دیگر باقی مانده که از 
فردا بار دیگر به تمرین های این تیم می روم و فاز دوم شروع 

می شود.
* در ای�ن مدت با بازیکنان بایرن مونیخ هم برخورد 

داشته اید؟
بله، با همبازیان سابق خودم مثل شوآین اشتایگر و پیزارو 
برخورد داشتم و بازیكنان دیگر از جمله فیلیپ لام و توماس 

مولر را هم دیدم که همگی برخورد گرمی با من داشتند.
* حض�ور ش�ما در تمرین ه�ای بایرن مونیخ آنقدر 
باارزش است که می شود سؤال های فنی زیادی از شما 

پرسید.
ما در تعهدنامه ای که به فدراسیون فوتبال آلمان داده ایم قول 
داده ایم که هیچ یک از مسائل تاکتیكی و تكنیكی تمرین ها را 
خارج از باشگاه نبریم. نمی توانم درباره مسائل فنی صحبت 
کنم چرا که تمرین های تیم فقط یک روز در هفته به روی 
تماشاگران باز است و در سایر روزها حتی کارمندان باشگاه 

هم نمی توانند تمرین را ببینند.
* اما س�ؤال ما فنی نیست. به طور مثال می خواهم 
بدانم آیا مث�ل ایران که مربیان به خوان�دن روزنامه 
اهمی�ت می دهن�د و در تمرین هم ای�ن کار را انجام 
می دهند آیا گوآردی�ولا و کادر فنی بایرن در تمرین 

توجهی به مطبوعات دارند یا خیر؟
همه تمرکز اعضای کادر فنی روی تمرین اس��ت و اینكه 
بخش های مختلف تمرین را چگونه طراحی کند. به طور مثال 
یكی از بدن س��ازهای باشگاه از ساعت 7:3۰ صبح به محل 
تمرین می آید و تا ساعت 8:3۰ شب در آنجا هست. هر روز 
دستگاهی به بازیكنان وصل می کنند که مقدار دویدن و سایر 
ویژگی های آن ها در طول تمرین ثبت می ش��ود تا مربیان 
بدانند چگونه برای هر بازیكنی برنامه ریزی کنند. در آلمان 
مربیان دو بار در هفته یعنی یكبار قبل از بازی و یكبار بعد از 
بازی مصاحبه می کنند و مثل ایران نیست که تعداد روزنامه ها 
زیاد باش��د و مصاحبه مربیان هم بیشتر از حد معمول. من 
ندیده ام که گوآردیولا یا سایر اعضای کادر فنی بایرن مونیخ در 

تمرین روزنامه بخوانند.
* در چن�د س�ال گذش�ته یک�ی از بحث هایی که 
هیچ وقت در فوتبال ایران حل و فصل نش�د مس�اله 
بودن یا نب�ودن کمیته فنی در یک باش�گاه بود. آیا 
در بایرن مونیخ هم چنین کمیت�ه ای وجود دارد و اگر 

هست وظایفش چیست؟
معمولاً در ایران افرادی که با مربی فعلی تیم دشمن هستند 
و منتظر یک موقعیت هستند تا جایگاه او را به دست بیاورند 
به کمیته فنی می آیند. اگر من روزی در ایران سرمربی شوم 
به هیچ وجه با چنین کمیته فنی کار نمی کنم. در بایرن مونیخ 
گوآردیولا به عنوان سرمربی، دو مربی، چهار مربی بدن ساز، 

یک مربی دروازه بان و یک آنالیزور دارد و دو نفر دیگر هم هر 
روز از تمرین ها فیلم برداری می کند بنابراین خیلی به وجود 
کمیته فنی نیازی نیست اما این بستگی به شرایط هر کشور 
دارد و قطعاً فوتبال ایران با آلمان تفاوت دارد. کمیته فنی در 
بایرن مونیخ نظرش را می دهد اما مسئولیت نتایج با سرمربی 

است.
* شما در دوره بازیگری هم چندین سال در فوتبال 
آلمان حضور داشتید. نکته جدید دیگری بود که در 

تمرین های بایرن  دیده باشید؟
من در آن زمان از دید بازیگری به همه چیز نگاه می کردم و 
الآن نگاهم از جنبه مربیگری است. می توانم به جرأت بگویم از 
زمانی که من در بایرن مونیخ بازی می کردم تا الآن این باشگاه 

۵۰ درصد پیشرفت داشته است.
* مصاحبه شما با سایت بایرن مونیخ بازتاب زیادی در 
ایران داشت و از حرف های شما این گونه برداشت شد 

که دوست دارید روزی سرمربی تیم ملی شوید.
این گونه نبود. از من پرسیدند که دوست دارید در اینجا مربی 
چه تیم هایی شوید و من گفتم دوست دارم در تیم هایی که 
بازی کرده ام مربی شوم البته در دنیای مربیگری هیچ چیز 
بعید نیست و هیچ کس هم بدش نمی آید که روزی سرمربی 

تیم کشورش شود.
* اما پس از آن صحبت ش�ما گمانه زنی هایی درباره 

انتخابتان به عنوان دستیار کی روش مطرح شد.
معمولاً ادب حكم می کند ک��ه در این گونه مواقع از طرف 
مقابل هم اجازه بگیرند. این کار زشتی که اسم یک نفر را برای 
یک شغل مطرح می کنند. یک روز می گویند هاشمیان مربی 
تراکتورسازی می شود، یک روز صحبت تیم ملی امید است 
و حالا هم کمک مربی تیم ملی. مساله را از طرف خودشان 
تایید شده می دانند و درباره اش صحبت هم می کنند اما قبل 
از ه��ر چیز باید به آن گزینه زنگ بزنند در غیر این صورت 
بی ادبی است. مثلاً حسین فرکی با آن شخصیت بزرگ یكی 
از گزینه های سرمربیگری تیم ملی می شود و بعد اسم کسی 
را به عنوان دستیارش مطرح می کنند که مشخص نیست 

کجا تجربه مربیگری داشته است.
* به نظر ش�ما در این فاصله کوتاه باقیمانده تا جام 
ملت های آس�یا مشخص نبودن تکلیف نیمکت تیم 

ملی چقدر به فوتبال آسیب می زند؟
تیم ملی آلمان یک سال قبل از جام جهانی قرارداد یوآخیم 
لوو را تمدید کرد. آن ها این پیش بینی را کرده بودند که شاید 
تیمشان نتیجه نگیرد ولی این فكر را هم در نظر داشتند که 
اگر قهرمان شوند قیمت تمدید قرارداد لوو خیلی بالا می رود 
پس بهترین کار را کردند. الآن هم آن طور که خود کی روش 
می گوید از همه جای دنیا پیشنهاد دارد. خودش می داند که 
چطور تصمیم گیری کند. این بلاتكلیفی به سود فوتبال ما 
نیس��ت و اگر می خواهیم در جام ملت ها موفق شویم باید 

بدانیم که سایر کشورها هم بیكار ننشسته اند.

هاشمیان:

 بلاتکلیفی تیم ملی به ضرر ماست
 گواردیولا سر تمرین روزنامه نمی خواند!

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول 
موجب  اجراییه صادره از شعبه ۲8 شورای حل  اختلاف قم که در ا جرای احكام 
به شماره ۱۲/93ج/۵۱۲ ثبت گردیده له سید محمد رضا شریفی و علیه یدالله داود 
آبادی که محكوم علیه محكوم است به ۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال به انضمام خسارات 
دادرسی و تادیه حقوق اجرائی به صندوق دولت که محكوم له در راستای وصول 
محكوم به اقدام توقیف خط ۰9۱۲4۵۱۰383 که کارشناس 6/4۰۰/۰۰۰ ریال و 
خط ۰9۱9۱963۲46 که کارشناس  ۲۰۰/۰۰۰ ریال و خط ۰9۱۲4۵۱۱۰۲8  که 
کارشناس 6/۰۰۰/۰۰۰  ریال ارزیابی نموده : که مقرر گردیده خط های فوق الذکر 
درتاریخ 93/۰7/۰۲ ساعت 9/3۰ الی ۱۰ صبح به آدرس قم ، خیابان ساحلی ، جنب 
زندان دادگاه های حقوقی واحد اجرای احكام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده 
حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از – را دارند می توانند درمدت 
پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و درصورت تمایل 
در جلسه مزایده شرکت نمایند . قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی 
که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد برنده مزایده باید ده درصد را فی 
المجلس و الباقی ظرف یكماه  به حساب سپرده  دادگستری واریز نماید. این آگهی 
یک نوبت در یكی از روزنامه های  محلی درج می گردد جهت اطلاعا بیشتر به این 

واحد مراجعه نمائید. 
حسن کاظمی �  دادورز اجرای احكام  مدنی دادگستری قم 

آگهی  فقدان سند مالکیت 
آقای محمد علی جمكرانی به موجب وکالت 6۲7۱۵ مورخه ۱393/3/۱3 دفتر 
۵7 داران فریدن به وکالت از طرف قدرت اله دره گزی رهقی و فتح اله حیدری 
اعلام داشته که سند مالكیت  ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق  با  دارابی 
ششدانگ  بشماره مسلسل ۲/۱384۲ مربوط به پلاک باقیمانده ۱/68۰ اصلی واقع 
در بخش چهار ثبت قم که ذیل صفحه ۱۲4  دفتر ۵ به نام حسین نجف زاده صادر 
و تسلیم شده ،  سپس مقدار سه دانگ مشاع از ششدانگ به موجب سند قطعی 
37۱۰۱ مورخه ۲۵3۵/۱۰/۱8 دفتر 6 قم به قدرت اله دره گزی رهقی و فتح اله 
حیدری دارابی بالمناصفه انتقال شده است و در اثر اسباب کشی مفقودگردیده و 
تقاضای صدور سند مالكیت المثنی را نموده است  لذا مراتب باستناد تبصره یک 
اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی میگردد تا  
چنانچه کسی مدعی وجود سند مالكیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتبا به این اداره اعلام 
وارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرارگیرد . بدیهی است پس از انقضای 

مهلت مقرر نسبت به صدرو سند مالكیت المثنی برابر مقررات ا قدام خواهد شد.
جعفر کاظمی � رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 

خواهان افراز: علی اسدی 
نشانی : قم خیابان هنرستان ک شهید تراب نجف زاده ک ۱۵ ساختمان یاس 

خوانده افراز: کلیه مالکین مشاعی 
نشانی : مجهول المكان 

خواسته :  افراز پلاک 11605/11 اصلی بخش 1 قم 
نظریه تصمیم اداری 

نظربه اینكه خواهان افراز طبق درخواست وارده 6۵۱6-9۲/۲/۲۱ درخواست افراز سهمی مشاعی خود از پلاک فوق را نموده و طبق 
صورتمجلس افراز ۱/۲43۰-93/6/۱۵ نقشه پیوست آن و نامه ۵/۱۰/۵۵447-9۲/۲/۲۵ منطقه ۱ قم که با ا فراز سهم مشاعی نامبردگان 
فوق موافقت نموده  لذا با توجه به نامه های مذکور موافقت می شود و این رای برابر ماده ۲ قانون افراز مصوب سال ۵7 از تاریخ  ابلاغ به مدت 

۱۰ روز از طرف هر یک از شرکا در دادگاه شهرستان محل وقوع ملک قابل اعتراض می باشد.
امور اداری : رو نوشت این تصمیم به کلیه شرکا و متقاضیان ابلاغ می گردد.

جعفر کاظمی � رئیس ثبت منطقه یک قم 

در اجرای دستور ذیل وارده شماره   6۵۱6 مورخه  ۲/۲۱ /93  مبنی بر افراز پلاک شماره ۱۱6۰۵/۱۱ اصلی بخش ۱ ثبت قم به مساحت 
شش دانگ ۵96/97 متر مربع  که جریان مالكیت آن بنا به حكایت نماینده ثبت و دفتر املاک در وارده مذکور به این شرح میباشد :

طبق تقسیم نامه رسمی 86349 مورخ ۱383/7/4 دفترخانه ۵ قم تمامی ششدانگ پلاک مذکور به مساحت ۵96/97 مترمربع در 
سهم اختصاصی وراث مرحوم علی محمد البرزی کما فرض اله نسبت به ۲88 سهم و وراث مرحوم مهدی البرزی کما فرض اله نسبت به 
3۰8/97 سهم قرار گرفته و سپس برابر سند 866۰۱ مورخ 83/8/۱3 دفتر ۵ قم مقدار 3۰۰/8۰ سهم مشاع از ۵96/97 سهم از طرف وراث 
مرحوم مهدی البرزی به ناصر ملا باقری منتقل و از طرف خریدار مذکور طی سند 88۰73 مورخ 84/3/۲4 دفتر ۵ قم نسبت به مقدار 76 
سهم از ۱۵۲ سهم از 3۰۰/8۰ و طی سند 6۲44۲ مورخ 84/8/۲3 دفتر ۱4 قم نسبت به مقدار ۱48/8۰ سهم از 3۰۰/8۰ و طی سند 
88۰74 مورخ 84/3/۲8 دفتر ۵ قم نسبت به مقدار 76 سهم از مقسم مذکور به ترتیب به اسماعیل وفایی و محمد محمدی و اعظم محسنی 
طباطبایی منتقل گردیده و سهم اسماعیل وفایی مع الواسطه برابر سند 4۵47 مورخ 8۵/۱۰/۱۲ دفتر 3۱ قم به حسین موءمن منتقل و نیز 
سهم اعظم محسنی طباطبایی برابر سند ۱۰4397 مورخ 9۰/3/۱6 دفتر 96 قم به باقر طالبی کماجانی منتقل و نیز سهم محمد محمدی 
برابر سند ۱4۲39 مورخ 9۱/8/۲8 دفتر4۰ قم به علی اسدی ) متقاضی افراز ( منتقل گردیده است . لذا سهم هر یک از مالكین مشاعی به 

شرح ذیل میباشد :
حسین موءمن 76 سهم -  باقر طالبی تماجانی 76 سهم - علی اسدی ) متقاضی افراز ( ۱48/8۰ سهم -  احمد البرزی۱9۲ سهم -  امیر 

البرزی96 سهم - ورثه مهدی البرزی8/۱7 سهم که مجموعا" ۵96/97 سهم میشود .

توضیحا" آقای باقر طالبی تماجانی خریداری خود از پلاک ۱۱6۰۵/۱۱ اصلی را در اجرای قانون تعیین تكلیف مفروز کرده که تحت پلاک 
۱6۱ فرعی سند مفروزی صادر شده است.

اخطاریه  دعوت به افراز به شماره ۱794۵ مورخ 93/۵/۲ به متقاضی افراز ابلاغ شده است و جهت خوانده افراز به دستور ریاست محترم 
اداره در روزنامه ایمان به شماره 3497 مورخ 93/۵/6 آگهی و چاپ شده است . 

  اینجانبان عباس زارعپور و آقای جواد حبیب الهی  به عنوان نقشه بردار و  نماینده ثبت قم به اتفاق متقاضی افراز در وقت مقرر)ساعت 
۱۰ صبح سه شنبه مورخ 93/۵/۲۱( در محل حاضر و حدود اولیه پلاک مذکور و قطعات افرازی توسط متقاضی افراز معرفی شده و نقشه 
آنها تهیه و با مجاورین کنترل و اشكالی مشاهده نگردید . حدود اولیه و قطعات افرازی و سهم هر یک از مالكین به شرح ذیل می باشد. ضمنا 
شهرداری منطقه یک قم طی نامه شماره 4/۱۰/۵۵447 مورخ 93/3/۲۵  و نقشه پیوست آن با افراز سهم متقاضی موافقت نموده و بایگانی 

شماره  ۱63  فرعی را به قطعه افرازی اختصاص داده است . 
الف :حدود اولیه پلاک  ۱۱ فرعی فرعی از  ۱۱6۰۵ اصلی بخش ۱ قم به مساحت ۵96/97 متر مربع .

شمالا: در دو قسمت اول پی است به طول ۲/۵۰ متر به تقاطع خیابان ۱۰ متری و خیابان ۱۲ متری دوم  پی است به طول 3۰/۲6 متر 
به خیابان ۱۲ متری 

شرقا: به طول ۱9/۲۰ متر پی مشترک با شماره ۱۲ فرعی 
جنوبا: به طول 3۰/۲7 متر به کوچه 8 متری  

غربا: در دو قسمت اول پی است به طول ۲/۵۰ متر به تقاطع کوچه 8 متری و خیابان ۱۰ متری دوم  پی است به طول ۱4/9۰ متر به 
خیابان ۱۰ متری

ب:  حدود و مشخصات قطعات افرازی :
۱- قطعه یک افرازی : ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت  ۱۵۰/34  متر مربع  پلاک۱63 فرعی مجزی شده از ۱۱ فرعی از  ۱۱6۰۵  

اصلی واقع در بخش ۱ ثبت قم  درسهم اختصاصی آقای علی اسدی )متقاضی افراز ( 
شمالا: به طول 8/۰۰ متر پی به خیابان ۱۲ متری

شرقا: در دو قسمت اول به طول 9/3۰ متر به دیوار باقیمانده ۱۱ فرعی دوم  به طول9/۵۰ متر به دیوار پلاک ۱6۱ فرعی مجزی شده از 
۱۱ فرعی

جنوبا: به طول 8/۰۰ متر پی به کوچه 8 متری
غربا: به طول ۱8/79 متر پی به پی باقیمانده ۱۱ فرعی  .

حقوق ارتفاقی ندارد .                                                                    
۲- قطعه دو افرازی : ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  76/۰۰  متر مربع پلاک باقیمانده شرقی ۱۱ فرعی 
از  ۱۱6۰۵  اصلی واقع در بخش ۱ ثبت قم  درسهم اختصاصی آقایان حسین موءمن و احمد البرزی و امیر البرزی و ورثه مهدی البرزی 

)خواندگان افراز –  به قدرالسهم ( 
 شمالا: به طول 8/۰۰ متر در و دیوار به خیابان ۱۲ متری
شرقا: به طول 9/7۰ متر دیوار به دیوار پلاک ۱۲ فرعی 

جنوبا: به طول 8/۰۰ متر دیوار به دیوار پلاک ۱۱6۰۵/۱۱/۱6۱ اصلی
غربا: به طول 9/3۰ متر دیوار به ۱63 فرعی مجزی شده از ۱۱6۰۵/۱۱ اصلی  .

 حقوق ارتفاقی ندارد .   
  3- قطعه سه افرازی : ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت  ۲94/63  متر مربع پلاک باقیمانده غربی ۱۱ فرعی از  ۱۱6۰۵  اصلی 
واقع در بخش ۱ ثبت قم  درسهم اختصاصی آقایان حسین موءمن و احمد البرزی و امیر البرزی و ورثه مهدی البرزی )خواندگان افراز –  به 

قدرالسهم ( 
  شمالا: در دو قسمت اول پخی است به طول ۲/۵۰ متر به تقاطع خیابان ۱۰ متری و خیابان ۱۲ متری دوم  پی است به طول ۱4/۲6 

متر به خیابان ۱۲ متری 
شرقا: به طول ۱8/79 متر پی به پی پلاک ۱63 فرعی مجزی شده از ۱۱ فرعی

جنوبا: به طول ۱4/۲7 متر پی به کوچه 8 متری
غربا: در دو قسمت اول پخی است به طول ۲/۵۰ متر به تقاطع کوچه 8 متری و خیابان ۱۰ متری دوم  پی است به طول ۱4/9۰ متر به 

خیابان ۱۰ متری.
حقوق ارتفاقی ندارد .                                                                    

توضیحا" صدور سند پلاک های باقیمانده شرقی ۱۱ فرعی و باقیمانده  غربی ۱۱ فرعی مستلزم اخذ موافقت از شهرداری میباشد و یک 
نسخه از نقشه و صورتمجلس افرازی به شهرداری قم و  خواهان افراز ابلاغ قانونی گردد و جهت خواندگان  افراز در روزنامه آگهی گردد .

آگهی افراز، نظریه )تصمیم( اداری و صورتمجلس افراز پلاک 11605/11- اصلی بخش یک ثبت قم

مربی استقلال با ابراز خرسندی از حضور منصوریان در راس نیمکت مربیگری 
نفت تهران گفت که اگر قرار باش�د این مربی جوان برابر استقلال روی نیمکت 

ننشیند، کار حرفه ای را انجام نداده است.
جواد زرینچه  درباره دلیل غیبتش در تمرینات روز گذشته استقلال گفت: متاسفانه به 

شدت سرما خورده ام.
وی درباره وضعیت تیمش بیان کرد: اوضاع که خیلی خوب است. بازیكنان با هم مهربان 
هستند و همین همدلی در تیم باعث موفقیت ما شده است. در تیم ما چه نیمكت نشین 
چه بازیكن در زمین، همه به موفقیت تیم فكر می کنند و برای بازیكنان هم مهم نیست 
چه کسی در زمین باشد. تنها مهم موفقیت تیم است و امیدوارم این همدلی تا پایان هم 

باقی بماند.
مربی اس��تقلال درباره دیدار این هفته تیمش برابر نفت تهران تصریح کرد: تیم نفت از 
امكانات خوبی برخوردار است. آنها از باشگاه های حرفه ای فوتبال ما محسوب می شوند. آنها 
بسیار با برنامه بازی می کنند و از جوانان با انگیزه ای برخوردار هستند. همین جوانی می تواند 
این انگیزه را در آنها تقویت کند که دیده شوند و کار برای ما طبیعتا دشوار است. با این همه 
مثل بازی های قبلی تنها به 3 امتیاز فكر می کنیم و می خواهیم به روند خوبمان  ادامه دهیم.

او درباره احساس��ش درباره حضور منصوریان روی نیمكت نفت تهران گفت: همیشه از 
دیدن رفقایمان در تیم ها خوشحال می شوم. امثال منصوریان اگر بالای سر تیم ها باشند، 
می توانند به فوتبال کمک کنند؛ چرا که جوان هس��تند و توانایی بیشتری برای برقراری 
ارتباط با جوانان دارند. با این همه با هم رفیقیم و وقتی سوت بازی به صدا دربیاید، رقیب 

هم می شویم.
زرینچه در پاسخ به این سوال که نظرش راجع به احتمال ننشستن روی نیمكت از سوی 
منصوریان چیست، گفت: به نظرم این کار اصلا حرفه ای نیست. او باید روی نیمكت بنشیند 
و تیمش را رهبری کند. دوست داشتن و علاقه چیز دیگری است اما در فوتبال حرفه ای و 

در میدان بازی نباید به این مسائل توجه داشت.
مربی استقلال در پایان و در پاسخ به این سوال که تیمش در خط دفاع با ترکیب بازی با 
نفت مسجد سلیمان به میدان می رود یا نه، عنوان کرد: باید ببینیم که مگویان و صادقی 
به جمع ما اضافه می شوند یا نه. با توجه به شرایط تصمیم می گیریم و نهایتا بازیكنان آنچه 
را آقای قلعه نویی بخواهد به نمایش می گذارند. امیدواریم در این دیدار مگویان و صادقی 
حضور داشته باشند تا با خیال آسوده تر درباره چیدمان دفاعی تیم فكر کنیم و در نهایت 

تصمیم بگیریم.

زرینچه: منصوریان باید روی نیمکت بنشیند
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5 علمی و سلامت

آزمایش های دوره ای را جدی بگیرید؛

تاثیر مخرب آلودگی های صوتی بر سلامت

یک متخصص بهداشت محیط ضمن اشاره به تاثیر مخرب آلاینده های 
محیط های کاری بر سلامت انسان، بر لزوم جدی گرفتن آزمایشات دوره ای 

توسط شاغلین حرف مختلف تاکید کرد.
دکتر احمد عامری با تاکید بر اینكه برای از بین بردن تاثیرات منفی آلاینده های محیط 
کار باید آزمایش های دوره ای برای شاغلان و کارکنان انجام شود، گفت: در صورت کوتاهی 
در انجام این آزمایش ها، علائم کلینیكی بروز کرده و عواقب جبران ناپذیری را به همراه 

می آورد. بنابراین باید این آزمایش ها حداقل هر سه ماه یكبار انجام شود.
وی ادامه داد: آلاینده ها در محیط های کاری مختلف متفاوتند؛ به طوری که ممكن 
است عاملی در یک محیط کار آلاینده محسوب شود اما در محیط دیگر آلاینده نباشد. 
به عنوان مثال مراکز هسته ای و پرتوها، ساختمان سازی ها، صنایع داروسازی و صنایع 
مواد غذایی آلاینده های متفاوت و مخصوص به خود را دارند. وی تصریح کرد: مسئولان 
بهداشت جامعه با هماهنگی کارفرماها و کارخانجات، آزمایشاتی در هر 3 یا 6 ماه یكبار 
انجام می دهند که این آزمایش ها در رابطه با دستگاه گوارش، گوش، حلق، بینی و موارد 
دیگر متناسب با نوع کار انجام می شوند. عامری از "آلودگی های صوتی" به عنوان یكی از 
آلاینده های معروف یاد کرد گفت: وجود سر و صدای زیاد در کاخانجات سیلو، تولید آرد، 
پرسكاری، نساجی و اتومبیل سازی و ... بر روی سلول های عصبی گوش اثر می گذارد و در 
نتیجه ممكن است فرد درصد زیادی از شنوایی خود را از دست بدهد؛ بطوری که ممكن 
است دیگر قابل جبران نباشد. سمعک نیز تنها عاملی کمک کننده است و نمی تواند 
مشكل را ریشه ای حل کند. این عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشكی ایران با بیان این 
مطلب که در کارخانجات سنگ بری و تراشكاری سیلیكوز وجود دارد، بیان کرد: هرچند 
کارکنان تراشكاری از ماسک استفاده می کنند، اما ذرات ریز سیلیس وارد ریه می شوند 
و در سطح ریه می نشینند. نهایتا این ذرات افزایش یافته و مشكلات تنفسی را سبب 
می شوند. بنابراین باید آزمایشات دوره ای مانند آزمایش خون، ادرار و مدفوع متناسب 
با نوع کار برای جلوگیری از این موارد انجام شود. انجام آزمایشات دوره ای حتی برای 
کارکنان رستوران ها و اماکن تهیه غذا نظیر جگرفروشی ها نیز ضرورت دارد. عامری دلیل 
انجام آزمایشات دوره ای را آگاهی از میزان مقاومت بدن افراد در برابر آلاینده های موجود 
در محیط کار دانست و افزود: گاهی پس از انجام آزمایش ها لازم است ساعت کار، نوع 
و محل کار برخی افراد تغییر کند و نباید در این زمینه کوتاهی صورت گیرد؛ چرا که در 
غیر این صورت عواقب جبران ناپذیری پیش می آید. وی با اشاره به مطالعات انجام شده 
در زمینه میزان ساعت کار، نحوه کار و محیط کار، ادامه داد: رطوبت، گرما، سرما، درجه 
حرارت، سر و صدا و نور از آلاینده های حائز اهمیت در محیط کار هستند؛ بطوری که 
کم یا زیاد بودن میزان نور می تواند به چشم آسیب برساند. همچنین میزان سر و صدا 
نیز دارای اهمیت است. این عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشكی ایران اظهار کرد: بر 
خلاف تصورات ما حتی کارمندان شرکت ها نیز با آلاینده های استرس و فشار روانی مواجه 
هستند؛ مانند زمانی که ریاست یا سمت خود کارمندان تغییر می کند. همچنین برخی 

افراد با دیدن و مشاهده برخی اخباردچار استرس می شوند.

نی��م ت��ای علمی �  فن��اوری

یک هدفون فوق پیشرفته تنها از طریق ضربان داخل گوش، سلامت کاربر 
را می سنجد.

 پژوهشگران به تازگی یک هدفون بدون سیم طراحی کرده اند که می تواند در حین 
گوش دادن به انواع آواها توسط کاربر نرخ ضربان قلب و حتی عادات ورزشی بدن فرد را 

شناسایی و آنالیز کرد.
گفتنی است، این دستگاه ها jabra sport pulse نام دارد قیمتی معادل ۱99 دلار 

دارد و دقتی معادل با 99 درصد دارد.
این هدفون به گوشی تلفن همراه وصل می شود و حتی فرد کاربر با استفاده از آن بدون 
نیاز به استفاده از تلفن همراهش می تواند کارهایی مانند تعویض آواها و یا حتی ویرایش 

آن ها را انجام دهد.

سفر انسان به مریخ با موشک مدرن ناسا 
بنا بر گزارش ناسا این سازه شگرف و هوشمند هفت میلیارد دلاری در نخستین 
آزمایش خود در نوامبر سال 2018 با محموله ای بدون سرنشین به وزن 77 تن 

سیاره زمین را ترک می کند.
 مقامات ناسا اعلام کرده اند این آژانس مصمم است که مجهزترین و گران ترین موشک 

حامل فضانوردان، جهت اعزام به مریخ را تا سال ۲۰۱8 میلادی آماده کند. 
بنا بر گزارش ناسا این سازه شگرف و هوشمند هفت میلیارد دلاری در نخستین آزمایش 
خود در نوامبر سال ۲۰۱8  با محموله ای بدون سرنشین به وزن 77 تن سیاره زمین 
را ترک می کند و به مداری فراتر از مدار پایینی آن خواهد برد. اما در قدرتمندترین 
پیكربندی اش، موشک مذکور توانایی بالابردن ۱43 تن را خواهد داشت و این قابلیت 
اجرای ماموریت های فضایی به منظومه شمسی مانند رفتن به یک سیارک و مریخ را 

ممكن خواهد ساخت. 
بسیاری از محققان و دانشمندان ناسا بر این باورند که سال ۲۰3۰ میلادی تغییر و تحولات 
بسیار شگرفی در علوم نجومی و ارتباطات زمینیان انجام خواهد شد و اعزام فضانوردان مختلف 
به خاک مریخ و بررسی امكان حیات در این سیاره از اهداف برنامه ریزی شده کارشناسان نجوم 

با چنین طرح هایی ممكن است.  
چارلز بولون مدیر ناسا در این باره گفت: فضانوردان سفری علمی، اکتشافی به خاک مریخ 
خواهند داشت، تعهد ساخت وسیله ای مجهز برای انتقال فضانوردان به مریخ و حمایت از این 

پروژه از اهداف اصلی ما است. 
ناسا نسخه های کوچكی از این موشک را آزمایش کرده و مدل با اندازه پنج  درصدی موشک 
اصلی نیز برای آزمایش میزان اثرگذاری امواج صوتی با فرکانس بالا و پایین بر روی موشک 

بزودی آزمایش می شود.

هواپیمایی که از ابرها آب جمع می کند 

فناوری نوین یک هواپیما را قادر به جمع آوری آب از ارتفاعات بالای جو 
زمین کرده است.

پژوهشگران برای مبارزه با مشكل کم آبی و همینطور تامین برق یک هواپیمای 
منحصر به فرد تولید کرده اند به نام Air HES که می تواند در حین پرواز در میان 

ابرها آب جمع آوری کند و حتی از این آب در جهت تولید انرژی برق نیز بهره ببرد.
گفتنی است این هواپیمای فوق مدرن در ارتفاع ۲ هزار و ۱۰۰ متری در آسمان پرواز 

می کند و در هر ساعت قادر به جمع آوری حدود 4 لیتر آب است.
بررسی ها نشان می  دهند قیمت این هواپیما در حدود ۱4 هزار دلار است و قابلیت 

تولید برق تا نهایت ۱8۵ کیلو وات بر ساعت را دارد.

طراحی خودرویی لوکس با قدرت تانک 
تواند  می  که  است  کرده  رونمایی  خودرویی  از  تازگی  به  انیا"  "مایک 
ایمن ترین خودروی آینده باشد. این طرح در ظاهر بسیارساده است و یک 
خودروی لوکس و بی نظیر دیده می شود اما درباطن به اندازه یک تانک 

قدرتمند است چرا که از پایه برای جنگ ساخته شده است.
خودروهای نظامی از جمله تانک ها بیشترین حفاظ را در اطراف خود دارند تا در 
مقابل گلوله و انواع مواد آتش زا مقاوم باشند. این امكان در خودروهای سواری تنها 
در حد گلوله مقاومت دارد ولی جدیدترین طرح "مایک انیا" چیز دیگری را نشان 

می دهد.
"مایک انیا" به تازگی از خودرویی رونمایی کرده است که می تواند ایمن ترین 

خودروی آینده باشد. این طرح در ظاهر بسیارساده است و یک خودروی لوکس و 
بی نظیر دیده می شود اما درباطن به اندازه یک تانک قدرتمند است چرا که از پایه برای 

جنگ ساخته شده است.
این خودرو که احتمالا در آینده از آن به عنوان خودروی تشریفات استفاده خواهد 
شد کاملا ضد گلوله است و می تواند در مقابل مین های ضد نفر، یا خمپاره های 
متوسط هم دوام بیاورد. این خودرو در اصل یک تانک مدرن و لوکس برای افرادی 

است که می خواهند از گزند دشمنان در امان باشند.
طرح بدنه تلفیقی از فورد شلبی مدل ۱967 به همراه بنز میباخ است. به گفته طراح 
درون این خودرو به اندازه لوکس ترین خودروها راحت خواهد بود و هیچ مشكلی برای 
سرنشینان حتی در تصادف های سخت هم پیش نخواهد آمد. هنوز برای این خودرو 

اسمی انتخاب نشده است اما در صورت تایید نهایی طرح اینكار انجام خواهد شد.

این خودکار به همه رنگ ها می نویسد
در انتهای این خودکار یک اسکنر قرار گرفته است و تنها کافی است آن را روی 
رنگ مورد نظر بگیرید. درون خودکار یک کارتریج قرار گرفته که رنگ مورد نظر 

شما را با ترکیب کردن چند رنگ می سازد.
یكی از مشكلاتی که خودکارها دارند تک رنگ بودن آن هاست. شما نمی توانید از یک 
خودکار آبی انتظار نوشتن به رنگ فرمز را داشته باشید. برای حل این مشكل خودکارهای 
چند رنگ با چندین جوهر مختلف وارد بازار شد که البته خیلی موفق نبودند تا اینكه 

طرح های جدید از راه رسیدند.
 خودکار بدخط وسیله ای است که مشكل تک رنگ بودن خودکارها را از بین برده و یک 
ویژگی منحصر به فرد را نیز به آن افزوده است. این خودکارها توانایی اسكن کردن رنگ از 

محیط را دارند و می توانند به همان رنگ نیز بنویسد.
در انتهای این خودکار یک اسكنر قرار گرفته است و تنها کافی است آن را روی رنگ مورد 

نظر بگیرید. درون خودکار یک کارتریج قرار گرفته که رنگ مورد نظر شما را با ترکیب کردن 
چند رنگ می سازد.

این خودکار انقلابی ۱۰۰ هزار رنگ مختلف را تولید می کند. این خودکار در سال ۲۰۰9 
یک طرح اینده بود اما حالا با تلاش طراحان به یک وسیله واقعی تبدیل شده و تا چند ماه 

آینده وارد بازار می شود.

 مصرف اسفناج 95 درصد اشتهای غذایی را 
مهار می کند

یک مطالعه جدید نشان می دهد که اسفناج با مهار حدود 95 درصد اشتهای 
غذایی می تواند به عنوان جدیدترین مولفه کاهش وزن مورد استفاده قرار گیرد.

دانشمندان دانشگاه »لوند« در سوئد در مطالعه ای متوجه شدند که عصاره اسفناج 
حاوی یک غشاء برگ سبز به نام thylakoids است که تا حدود 43 درصد به کاهش 

وزن کمک می کند.
یافته های این مطالعه نتیجه تجزیه و تحلیل بررسی بر روی 38 زن دارای اضافه وزن 

است.
هوس های غذایی معمولا در مورد غذاهای ناسالم مانند شیرینی و فست فودها صورت 

می گیرد.
این مطالعه نشان می دهد که مصرف thylakoids موجب افزایش تولید هورمون 
سیری و سرکوب هورمون گرسنگی می شود که این به کنترل بهتر اشتها ، عادت های 

غذایی سالم و افزایش کاهش وزن می شود.
پروفسور »کارلوت آلبرتسون« که در انجام این مطالعه همكاری داشت گفت: تجزیه 
و تحلیل های ما نشان می دهد که مصرف یک نوشیدنی حاوی thylakoids قبل از 
صبحانه موجب کاهش هوس های غذایی می شود و باعث می شود که انسان در طول روز 

احساس رضایت بیشتری از غذا خوردن خود داشته باشد.

صبحانه را جدی بگیرید
برای بهبود عملکرد مغز و جلوگیری از افت قند خون، بویژه در وعده صبح، 
که  دلایلی  مهم ترین  از  است.  برخوردار  زیادی  اهمیت  از  خوردن صبحانه 
متخصصان تغذیه بر خوردن صبحانه تاکید می کنند، مطالعاتی است که نشان 
می دهد صبحانه موجب افزایش توانایی حل مساله، تمرکز بیشتر و داشتن 

تفکری خلاق در فرد می شود.
دکتر فراهی، متخصص گوارش گفت: در مورد صبحانه نخستین نكته خوردن نان است. 
البته مصرف نان سبوس دارمانند نان سنگک در میان نان های سنتی و نان های تیره 
درمیان نان های حجیم امروزی، توصیه می شود. این ماده غذایی جزو اصلی صبحانه است 

که با تامین کربوهیدرات روزانه تا حدودی انرژی مورد نیاز بدن را تامین خواهد کرد.
وی افزود: یكی از مهم ترین نوشیدنی های مغذی برای این وعده صبحگاهی شیر است 
البته مصرف نوع کم چرب آن پیشنهاد می شود. همچنین عسل هم بسیار مقوی است. 
این ماده غذایی در خانواده قندها جای می گیرد و بر مصرف مربا ارجحیت دارد. فراموش 
نكنید که هر یک قاشق مرباخوری به میزان دو حبه قند کالری داشته و نباید در مصرف 

آن زیاده روی کرد.
وی بر ارزش تغذیه ای پنیر اشاره کرد و گفت: البته نوع کم نمک و کم چرب آن توصیه 
می شود. حتی  می توان قبل از مصرف آن را با ماده غذایی دیگری مانند کنجد، گردو و حتی 
سبزیجات معطر طعم دار کرد. فراهی اشاره کرد: یكی از اجزای چرب صبحانه گردو است 
که سرشار از اسیدهای چرب امگا سه بوده و خوردنش حتی برای افرادی که کلسترول 
بالایی دارند نیز نجات بخش است. پس حداقل دو عدد گردو را در این وعده از یاد نبرید. 
درپنیر ماده ای به نام تیرامین وجود دارد که اگر در مغز جمع شود، باعث کندی ذهن 
می شود. البته این ماده توسط یک نوع آنزیم موجود در بدن انسان می تواند تجزیه شود. 
ولی این آنزیم تا حد مشخصی فعال است. برای فعالیت بیشتر این آنزیم باید میزان مس 
را در بدن زیاد کرد و این کار با خوردن گردو که حاوی مقداری مس است، انجام می شود. 
به همین دلیل در متون دینی خوردن گردو به همراه پنیر توصیه شده است. وی اضافه 
کرد: از اجزای مملو از قند ساده برای میز صبحانه، مربا است که هر قاشق مرباخوری اش 
یک واحد قند محاسبه می شود. درمجموع بهتر است که قندهای ساده را برای این وعده 
انتخاب نكنید؛ چراکه به دنبال افزایش قند خون، افت آن و بروز گرسنگی حتمی خواهد 
بود. فراهی تاکید کرد: یكی دیگر از اجزای پرکالری صبحانه کره است که اسیدهای چرب 
موجود در آن از نوع اشباع هستند. از آنجا که کره می تواند کلسترول خون را افزایش دهد، 
افرادی که محدودیت مصرف چربی دارند، بهتر است از این ماده غذایی صرف نظر کنند.

وی در پایان گفت: یكی دیگر از اجزای پروتئینی صبحانه تخم مرغ است که آن را به صورت 
آب پز، عسلی، نیمرو یا حتی املت میل می کنند. لازم است یادآور شویم که نوع آب پز آن 
برای افرادی که محدودیت دریافت انرژی دارند، توصیه می شود. بهتر است از نوع عسلی 
آن صرف نظر شود؛ چراکه امكان آلودگی به میكروب سالمونلا درآن بالاست. نوع نیمروی 
آن به دلیل سرخ شدن در روغن برای افرادی که کمبود وزن دارند، بهتر است و املت 

نیز به دلیل مخلوط شدن با سبزیجات گزینه دیگری برای کم وزن ها محسوب می شود.

سویا موجب تسریع رشد سرطان می شود
محققان آمریکایی هشدار دادند: افزایش سویا به رژیم غذایی موجب تسریع 

نرخ گسترش سلول های سرطان سینه می شود.
 محققان مرکز سرطان »مموریال سولان کترینگ« در نیویورک در یک مطالعه ۱4۰ 

زن مبتلا به سرطان پیشرفته سینه را مورد بررسی قرار دادند.
تمامی این افراد سرطان سینه داشتند. محققان در این مطالعه مدت هفت تا 3۰ روز 
قبل از عمل جراحی برای برداشتن سرطان این زنان به نیمی از آنها پودر پروتئین سویا که 

حاوی »جنستین« است و به نیم دیگر دارو نما دادند.
محققان بافت تومور را قبل و بعد از عمل مقایسه کردند و متوجه بروز تغییراتی در بیان 
برخی ژن هایی که موجب ترغیب رشد سلول های سرطان سینه می شوند در زنانی شدند 

که مكمل سویا مصرف می کردند.
این تغییرات در زنانی دیده شد که روزی ۵۱.6 گرم سویا )برابر با روزی چهار فنجان 

شیر سویا( مصرف می کردند.
این یافته ها باعث شد محققان نتیجه بگیرند که پروتیین سویا می تواند نهایتا موجب 

تسریع رشد این بیماری شود.
نتایج این مطالعه موجب بروز نگرانی هایی مبنی بر این شد که سویا می تواند اثر تحریک 

کننده در ابتلا به سرطان پستان در زنان مبتلا به این بیماری شود.
این در حالی است که پیش از این مطالعات نشان داده بودند که مصرف سویا که حاوی 
بیش از ۱۰ گرم ایزوفلوان باشد در بیمارانی که قبلا مبتلا به سرطان سینه بودند، از عود 

مجدد بیماری جلوگیری می کند.

موز خطر سکته را کم می کند
محققان دریافتند که مصرف موز در رژیم غذایی به دلیل وجود پتاسیم به 

کاهش سکته مغزی منجر می شود.
تحقیقات جدید نشان داد که مواد غذایی غنی از پتاسیم به کاهش سكته و مرگ و میر 

ناشی از آن در زنان میانسال کمک می کند.
بر اساس گزارش منتشر شده در یونایتدپرس اینترنشنال، محققان کالج پزشكی آلبرت 
انیشتین در نیویورک رژیم غذایی 9۰ هزار زن را در سنین ۵۰ تا 79 به طور متوسط ۱۱ 

سال پیگیری کردند.
زمانی که محققان پتاسیم مصرف شده و حادثه سكته مغزی و مرگ ناشی از آنها را 
مورد مقایسه کردند، دریافتند که بیشتر سوابق پتاسیم با سكته مغزی و مرگ کمتر در 

ارتباط بوده است.
زنانی که پتاسیم بیشتر مصرف کرده بودند ۱6 درصد خطر کمتری از سكته مغزی و ۱۰ 

درصد کمتر به مرگ رسیده بودند.
به گفته محققان،  مطالعات قبلی نشان داده است که مصرف پتاسیم بالاتر ممكن است 
فشار خون را پایین بیاورد اما اینكه آیا مصرف پتاسیم می تواند به جلوگیری از سكته مغزی 

یا مرگ بینجامد مشخص نیست.

مصرف این نوشیدنی به همراه چرت کوتاه
 شما را باهوش می کند

یکی از نوشیدنی های محبوب در دنیا می تواند در کنار یک خواب کوتاه فرد 
را باهوش تر کند.

پژوهشگران در یک تحقیق مشترک بین کشورهای انگلستان و ژاپن دریافته اند مصرف 
قهوه و بعد از آن انجام یک چرت کوتاه مدت ۲۰ دقیقه ای می تواند سبب افزایش سطح 

هوشیاری افراد به میزان زیاد شود.
گفتنی است، پژوهشگران مصرف قهوه و چرت همزمان را دارای بالاترین اثر در افزایش 

سطح هوشیاری در افراد در محیط های کاری و یا به هنگام درس می دانند.
پژوهشگران اثر قهوه را بر روی سلول های مغزی برای افزایش سطح هوشیاری باورنكردنی 
اعلام کرده اند، اما در صورتی قهوه اثر مضاعفی خواهد داشت که با چرت زدن همراه شود.

توسط یک شرکت دانش بنیان ؛

خودروهای معمولی برف روب می شوند
یک شرکت دانش بنیان در پارک علم و فناوری آذربایجان شرقی توانست خودرو های 
ضد برف را با 30 آپشن تولید کند که این آپشن ها قابل نصب و جداسازی روی یک 

خودروی معمولی هستند.
 مدیر عامل شرکت دانش بنیان در پارک علم و فناوری آذربایجان شرقی گفت: با توجه به اینكه 
جاده ها در مواقع بحرانی به امكانات امداد و نجات تجهیز نبودند،به فكر تجهیز امكاناتی بر روی یک 
خودروی معمولی افتادیم تا در این مواقع به ایمن سازی جاده ها برسد. وی عنوان کرد: پلاگین 
خودروی ضد برف خودوریی است که جهت انجام ایمن سازی، برف روبی و یخ شكنی با سرعت 
بالا ساخته شده است. وی بابیان اینكه تا کنون 7۰ درصد نیاز کشور برای ایمن سازی جاده ها 
توسط پلاگین خودروی برف روب را شرکت ما تامین می کند، اظهار داشت: این خودرو با قابلیت 
قرار دادن 3۰ آپشن می تواند عملیاتی را در مواقع بحرانی، جهت ایمنی جاده ها انجام دهد. ایده 
پرداز پلاگین خودروی ضدبرف اظهار داشت: با توجه به اینكه آپشن های متفاوتی از جمله برف 

روب، کارواش آب سرد و گرم، دستگاه نمک پاش و ضد یخ پاش، لینک امدادو نجات )بوکسول 
خودرو در شرایط جاده لغزنده(، هیدورژنراتور، هیدرو کمپرسور)تولید فشار بادبرای پر کردن باد 
لاستیک ها( و غیره بر روی یک کامیون معمولی نصب می شود، امكان جداسازی و نصب هریک 
از آپشن ها بر رو ی خودرو نیز وجود دارد. آلپار با توضیح اینكه در نمونه توسعه ای تكامل یافته 
این خودرو  تكنولوژی دخیل شده است، اذعان داشت: تكنولوژی به کار گرفته شده در خودوری 
پلاگین خودروی ضدبرف این است که در شرایط عادی عملكرد مطلوب خود را از دست ندهد 
و بتواند در هر موقعی از شرایط بحرانی، بی وقفه به ایمن سازی جاده ها بپردازد. وی با اشاره به 
اینكه ایده ساخت این خودرو از سال ۱384 صورت گرفت اظهار داشت: آپشن های تدارک دیده 
برروی خودرو بر اساس سفارش مشتری متفاوت هستند و بستگی به نیاز مصرف کننده دارد. وی 
در خصوص ویژگی های این خودرو افزود: یكی از ویژگی های اساسی خودرو پلاگین ضدبرف، این 
است که علاوه بر قابل نصب و جدا کردن از روی خودرو ، هیچ یک از آپشن ها موتور ندارند و از 
آنجایی که موتور کامیون پرقدرت است، تنها نیروی محرکه تمام آپشن های خودرو توسط موتور 
کامیون کار می کنند. آلپار در ادامه گفت: سیستم نمک پاش خودرو به صورتی است که می تواند 
مواد ضدیخ را با سرعت بالا به صورت مایع، جامد و هر دو همزمان را بر روی سطح جاده بپاشد. 

شكستن سد تحریم ها؛

ساخت کپسول هایی با فشار قویتر از بمب
یک محقق ایرانی موفق به ساخت کپسول هایی با فشار بالا شد که فشار این 
کپسول ها از بمب هم قویتر بوده و قابل استفاده خلبانان در مواقع فرود اضطراری 

است.
علی اکبر حبیبا- محقق شرکت دانش بنیان پارک فناوری پردیس گفت: کپسول های فشار 
بالا که برای استفاده خلبانان در هواپیماها و هلی کوپترها مورد استفاده قرار می گیرند، کپسول 
های یک سره ای هستند که به هنگام آتش سوزی در کابین مورد استفاده قرار می گیرد، به 
این طریق که می تواند در کوتاه ترین زمان ممكن آتش را در کابین مهار کند. وی با اشاره به 
اینكه خلبان به هنگام فرود از هواپیما و یا هلی کوپتر در شرایط اضطراری نیاز به ادواتی دارد، 
عنوان کرد: از دیگر کاربردهای کپسول های فشار بالا به هنگام فرود اضطراری خلبانان، این 
است که با فشار دادن ضامنی، این کپسول ها می توانند در کمترین زمان قایقی را بر روی 
دریا در اختیار خلبان در این مواقع، قرار دهد. وی به دیگر کاربردهای کپسول های فشار بالا 
اشاره کرد و افزود: خلبانان به هنگام ارتباط و تماس با مرکز نیاز به آنتن های بی سیم دارند 
که کپسول های فشار بالا می تواند از طریق ضامنی آنتن بی سیم خلبان را بالا ببرد. حبیبا 
اذعان داشت: کپسول های فشار بالا قابل نصب بر روی انواع هواپیماها بوده و نیاز کشور را در 
تامین این محصول از سایر کشور ها مرتفع می کند.وی با اشاره به اینكه کپسول های فشار بالا 
جزء کالاهای ۱۰۰درصد تحریمی بوده است، خاطر نشان کرد: کپسول های فشار بالا مخزنی 
تحت فشار هستند و با وجود ابعادی کوچک، فشاری قویتر از بمب دارند. آنها دارای 3 حالت 
عملكردی ۱۵۰Bar ، فشار عملكردی پایداری۲۲۵bar ، همچنین فشار عملكردی پارگی با 
میزانی دو برابر فشار معمولی هستند.حبیبا با اشاره به اینكه این ایده در یک شرکت دانش 
بنیان در پارک فناوری پردیس عملیاتی شده است، افزود: قیمت کپسول های فشار بالا که 
تلفیقی از طراحی و مهندسی معكوس هستند، نزدیک به یک، پنجم نمونه خارجی است لذا 

از صرفه جویی بالایی برخوردارند.

با هدفونی شگفت انگیز
 به صدای قلبتان گوش کنید 
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آب لیمو ترش و اسانس آن برای بدن، ذهن و روح بسیار مفید است. اسانس 
لیمو به واسطه انرژی زا بودن آن مشهور است. در کشور ژاپن به واسطه اثرات 
شاداب کننده و فرح بخش این اسانس، آن را به هنگام کارکردن کارمندان در 

فضا منتشر میکنند.
همچنین میتوان از چند قطره از اسانس لیمو به عنوان بخور استفاده کرد، یا مقداری 
ازآن را در وان حمام ریخت. این کار باعث سرحال شدن کلیه اعضا بدن میشود. البته نباید 
هرگز اسانس لیمو را بدون رقیق کردن برروی پوست بكار برد زیرا باعث بروز مشكلات 

پوستی میشود.
درخشان کننده چشمها :

سعی کنید در نوشیدنی هایتان از آب لیمو استفاده کنید. فرضا" هر روز صبح یک عدد 
لیمو را با مقداری آب گرم میل کنید. نوشیدن این مایع به جای نوشیدن چای باعث 
میشود شما بدن سالمتری داشته باشید. همچنین در اثر نوشیدن مایعات حاوی آب لیمو، 
چشمهای شما درخشانتر شده و پوستی سرحال تر از قبل خواهید داشت. در صورت 

تمایل برای بهتر کردن طعم آن میتوانید از شكر یا عسل استفاده کنید.
تسکین دهنده گلودرد :

لیمو دارای اثرات ضد عفونی کننده و قابض است و بدین جهت میتوان از آن برای 
درمان گلودرد استفاده نمود. با توجه به مقدار بسیار زیاد ویتامین "ث" موجود در لیمو، 
مصرف آن باعث افزایش مقاومت سیستم ایمنی بدن میشود. برای فرد مبتلا به آنفلونزا 
و سرماخوردگی مصرف مخلوطی از آب لیمو تازه با عسل در یک لیوان آب گرم بسیار 

مفید است.
نیرو بخش و تب بر :

مصرف آب لیمو باعث کاهش تب در افراد بیمار میشود. به عنوان مثال اگر چند قطره 
از اسانس لیمو یا مقداری آب لیمورا به آب سرد اضافه کنید، سپس با استفاده از یک 

دستمال آن را روی پیشانی تب دار قرار دهید، این کار 
باعث کاهش تب وتقویت نیروی بدن خواهد 

شد. ذکر این نكته ضروری است که قبل 
آفتاب  نور  قرار گرفتن در مقابل  از 

باید از قرار دادن اسانس لیمو به 
صورت مستقیم برروی پوست 
ممكن  شودزیرا  خودداری 

است باعث بروز حساسیتهای پوستی گردد.
تسکین دهنده درد :

لیمو باعث تسكین سردردهای معمولی و سردردهای میگرنی میشود. برای این منظور 
میتوان ۵ قطره اسانس لیمو را در۲۵ میلی لیتر از یک روغن حامل مناسب )مانند روغن 
بادام( مخلوط کرد و آنرا با استفاده از یک دستمال کتانی برروی ناحیه مبتلا به درد ماساژ 

داد.
پاک کننده پوست :

اگر پوست شما چرب است میتوانید آنرا با لیمو که یک ماده قابض است تمیز کنید. به 
این ترتیب که یک قاشق چای خوری آب لیمو را در دو فنجان آب مقطر بریزید و با یک 
پنبه تمیز صورت خود را با آن پاک کنید. این کار باعث کاهش چربی پوست میشود و 
از پدید آمدن جوشهای صورت جلوگیری میكند. در صورت استفاده از این لوسیون برای 
جلوگیری از رشد باکتریها بهتر است هرروز یک محلول تازه درست کنید. مصرف این 
محلول باعث خشک شدن پوست میشود و برای پوستهای چرب بسیار مفید است. اما در 

صورت داشتن پوست خشک از مصرف آن خودداری کنید.
ضد شوره و بر طرف کننده خارش پوست سر :

آب لیمو برای پوست سر بسیار مفید است و شوره سر را کاهش میدهد. عصاره حاصل 
از آبگیری یک لیموی تازه را حدود ۱۰ دقیقه برروی پوست سر مالش دهیدو سپس آن را 
با آب به طور کامل بشوئید. همچنین آب لیمو میتواند به عنوان یک تقویت کننده مو وضد 

خارش، به صورت ماساژ برروی پوست سر استفاده شود.
ضد سرماخوردگی :

آب لیمو یک ضد ویروس عالی میباشد و همچنین مصرف آن برای سرماخوردگی شدید 
بسیار مفید است. بدین منظور یک عدد لیمو را با مقداری نمک میل کنید. در صورت 

تمایل میتوان عصاره گرفته شده را در آب رقیق کرد و سپس مصرف نمود.
یک حالت دهنده خوب برای موها :

بعلاوه شستشوی موی چرب با استفاده از آب لیمو باعث کاهش چربی آن 
میشود. به این صورت که عصاره حاصل از ابگیری دو عددلیمو در یک 
لیتر آب مورد استفاده قرار دهید و موهایتان را با این محلول 
بشویید. این روش باعث درخشان و شاداب شدن انواع موها 
میشود. همچنین مصرف آن باعث میشود موهای طلایی 

رنگ روشنتر شوند.
نرم کننده مناسب برای پوست آرنج :

برای نرم کردن پوست زبر ناحیه آرنج، آرنجتان 
را حدود ۱۰ دقیقه برروی یک برش لیمو ترش 

فشار دهید.
تقویت کننده حافظه :

لیمو تقویت کننده حافظه است. 
چند قطره از اسانس لیمو را روی یک 
دستمال ریخته و از طریق بینی استنشاق 
کنید. همچنین میتوان این کار را در مواقعی 
انجام داد که میخواهید چیزی رابه یاد 
بیاورید. مغز شما با استنشاق اسانس 
لیمو نیروی تازه ای بدست خواهد 

آورد.
آرامش دهنده روح :

یک  عنوان  به  همواره  لیمو 
ماده تسكین دهنده روح مطرح 
بودهاست. استشمام رایحه معطر 
لیمو در طی تمرینات تمرکز و 
بسیار  )مدیتیشن(  روح  تعمق 
این کار  انجام  مفید است. برای 
کافی است که سه قطره از اسانس 
لیمو را به یک کاسه حاوی آب گرم 
افزود و آنرا در هوای اتاق قرار دهید. 
به این ترتیب در طول استشمام رایحه 
معطر لیمو به یک آرامش مطلوب فكری و 

روحی دست خواهید یافت.

لیمو ترش و یك دنیا خاصیت! 



اجتماعی6

مدیرکل امور اسناد هویتی سازمان ثبت احوال کشور؛

تولید شناسنامه جدید در بن بست تامین اعتبار

مدیرکل امور اسناد هویتی سازمان ثبت احوال کشور اعلام کرد: هزینه 
تعویض و صدور شناسنامه مکانیزه از 100 به 150 هزار ریال افزایش یافته 

است.
محسن اسماعیلی  افزود: همچنین هزینه صدور شناسنامه المثنی برای کسانی که 
شناسنامه آنها مفقود شده ۲۰۰ هزار ریال است.وی با اشاره به صدور یک میلیون و ۵۰ 
هزار جلد شناسنامه طی پنج ماه اخیر در کشور اظهار داشت: برای افرادی که به سن 
۱۵ سالگی رسیده اند و باید شناسنامه آنها عكس دار شود و یا کسانی که به دلایل 
مختلف شناسنامه آنها دچار مفقودی، پارگی و آبرفتگی شده شناسنامه جدید صادر 
می شود.اسماعیلی با بیان اینكه از سال 89 تاکنون حدود هشت میلیون شناسنامه 
مكانیزه صادر شده ،ادامه داد: هنوز فراخوان عمومی برای تعویض شناسنامه های 

قدیمی وجود ندارد.
شناسنامه قدیمی اعتبار دارد

این مقام مسوول در سازمان ثبت احوال با تاکید بر اینكه اعتبار شناسنامه های 
قدیمی یا شناسنامه های جلد قرمز همچنان به قوت خود باقیست،گفت : بنده که 
مسوولیتی در ثبت احوال دارم شناسنامه ام قرمز رنگ است و تاکنون لزومی برای 
تعویض نبوده لذا تا زمانی که ضرورتی وجود نداشته باشد نیازی به تعویض شناسنامه 
نیست. مدیرکل اسناد هویتی سازمان ثبت احوال کشور ،ضریب امنیتی بالا و عدم 
جعل را از مهم ترین ویژگی های شناسنامه جدید خواند که دارای استاندارد ملی است 
.وی افزود، مشكلاتی که در گذشته در زمینه درج غلط املایی اسامی وجود داشت در 
شناسنامه های مكانیزه وجود ندارد و با توجه به ضریب امنیت بالای این شناسنامه ها 
تاکنون گزارشی مبنی بر جعل این شناسنامه ها ارائه نشده است . نامبرده درباره 
اینكه چه مدت زمانی برای تعویض کل شناسنامه های ایرانیان لازم است، گفت : اگر 
بحث های اعتباری سازمان ثبت احوال حل شود، مشكلات خاصی در این زمینه وجود 

ندارد، چرا که مشكل اصلی، تامین اعتبار تولید شناسنامه جدید است. 

پاسخ آموزش وپرورش به افزایش 100 تا 110 
درصدی قیمت کتب درسی برخی مقاطع تحصیلی 

مدیر کل چاپ و توزیع کتب درسی وزارت آموزش و پرورش گفت: افزایش 
با  ارز  از  استفاده  و  نرخ مرجع  با  ارز  دلیل حذف  به  قیمت کتب درسی 
نرخ مبادله ای 2700 تومان است از سوی دیگر افزایش دستمزد کارگران 

چاپخانه  ها نیز منجر به افزایش قیمت کتب شده است. 
قیمت کتب درسی امسال در برخی از پایه های تحصیلی با افزایش ۱۰۰ و گاه ۱۱۰ 

درصدی همراه است.
زمانی که قیمت کتب درسی برخی از پایه های تحصیلی را با قیمت کتب سال 
گذشته مقایسه می کنیم با افزایش قیمت ۱۰ تا ۱7 هزار تومانی مواجه می شویم به 
عنوان مثال در رشته انسانی سال سوم متوسطه قیمت کتب درسی نسبت به سال 
گذشته ۱4 هزار تومان افزایش،در رشته تجربی سال سوم متوسطه قیمت کتب 
درسی نسبت به سال گذشته حدود ۱4 هزار تومان و در رشته ریاضی سال سوم 

متوسطه قیمت کتب درسی حدود ۱7 هزار تومان افزایش یافته است.
در رشته انسانی سال دوم متوسطه حدود ۱6 هزار تومان، رشته ریاضی سال دوم 
متوسطه ۱۵ هزار تومان و رشته تجربی سال دوم متوسطه ۱۵ هزار تومان افزایش 
قیمت کتب درسی را شاهد هستیم. افزایش قیمت کتب درسی را از مدیر کل چاپ 
و توزیع کتب درسی وزارت آموزش و پرورش جویا شدیم.سیداحمد حسینی مدیرکل 
چاپ و توزیع کتب درسی وزارت آموزش و پرورش در پاسخ به این پرسش" قیمت 
کتب درسی برخی از پایه های تحصیلی در مقایسه با سال تحصیلی گذشته افزایش 
۱۰۰ تا ۱۱۵ درصدی قیمت داشته است، دلیل این امر چیست؟" اظهار داشت: اواخر 
دولت دهم ارز با نرخ مرجع ۱۲6۰ تومان در اختیار چاپخانه ها قرار می گرفت اما پس 
از مدتی ارز با نرخ مبادله ای ۲7۰۰ تومان در اختیار چاپخانه ها قرار گرفت از زمانی که 
ارز با نرخ مبادله ای ۲7۰۰ تومان در اختیار چاپخانه ها قرار گرفت این موضوع باعث 
افزایش قیمت کتب درسی شد. وی افزود: در گذشته قیمت کتب درسی بسیار پایین 
بود به گونه ای که گاهی یک کتاب با قیمت ۵۰۰ تومان در اختیار خانواده ها قرار 
می گرفت و این به دلیل استفاده چاپخانه ها از ارز مرجع با نرخ ۱۲6۰ تومان بود. هم 
اکنون قیمت  کتاب های درسی به قیمت واقعی خود تبدیل شده است. مدیرکل چاپ 
و توزیع کتب درسی وزارت آموزش و پرورش ادامه داد: افزایش دستمزد کارگران و 
افزایش هزینه های آب و برق از سایر دلایل افزایش قیمت کتب درسی است. حسینی 
بیان کرد: کتاب های درسی در چاپخانه های بخش خصوصی تولید می شود و تمام 

درآمد حاصل از کتب درسی در اختیار چاپخانه ها قرار می گیرد.

معاون توسعه مدیریت و پشتیبانی وزارت آموزش و پرورش اعلام کرد

اقدامات جدید برای ارتقای خدمات
 بیمه تکمیلی فرهنگیان 

معاون توسعه مدیریت و پشتیبانی وزارت آموزش و پرورش در واکنش به 
نارضایتی فرهنگیان از نحوه ارائه خدمات درمانی در کلینیک های درمانی 
فرهنگیان، این موضوع را تایید کرد و گفت: اکنون خدمات بیمه طلایی کاملا 

مطلوب و استاندارد نیست. 
با مدیران بیمه تكمیلی درمان  با اشاره به آخرین جلسه   سیدمحمد بطحائی 
آتیه سازان حافظ گفت: در این جلسه مقرر شد به صورت مصداقی در هر استان و 
شهرستانی که مشكل وجود دارد، مستقیما گزارش و بیمه حتی فراتر از تعهداتش، 
نسبت به رفع آن مشكل اقدام کند.  وی افزود: اما باید پذیرفت در شرایط بخصوصی 
قرار داشتیم. شرکت های بسیاری اعلام آمادگی کرده بودند، ولی پرداخت هزینه های 
پیشنهادی آنها نه در توان دولت بود و نه معلمان. سرانجام شرکت بیمه آتیه سازان 
حافظ قبول مسئولیت کرد و در طول سه ماهی که از عقد این قرارداد گذشته است، 
شاهد بهبود روزافزون خدماتشان هستیم.  معاون توسعه مدیریت و پشتیبانی وزارت 
آموزش و پرورش با بیان اینكه البته منكر مشكلات نیستیم ادامه داد: در آخرین 
جلسه ای که با مدیران بیمه آتیه سازان حافظ داشتیم قرار شد به صورت مصداقی 
در هر استان و شهرستانی که مشكل وجود دارد، مستقیما گزارش شود و بیمه حتی 
اگر فراتر از تعهدات بود نسبت به رفع آن مشكل اقدام کند.  بطحائی درباره روند 
پرداخت خسارات درمان گفت: مشكلی که در این خصوص وجود دارد این است که 
برخی اسناد نقص اطلاعات دارند یا به عنوان مثال شماره حسابشان اشتباه است و... 
. به همین خاطر این پروسه طولانی تر می شوند و فرهنگیان تصور می کنند تاخیر در 
پرداخت خسارت وجود دارد. وی افزود: اکنون دفاتری در شهرستان ها تشكیل شده 
و همچنین واحدهای تعاون در ادارات، اسناد خسارتی را بتدریج ارسال می کنند. 
همچنین کمیته ای در شهرستان ها تشكیل شده تا هفته ای یک مرتبه موارد خاص که 

گزارش می شود را بررسی و مشكلات را رفع کنند. 

چگونه نگرانی کودک خود را برطرف کنیم؟ 

یک روانشناس کودک با تاکید بر اینکه برخی کودکان نگران مسائل مطرح 
شده از سوی بزرگسالان یا خبرها می شوند گفت: نقش والدین در کاهش این 
نوع نگرانی ها بسیار مهم است. پدر یا مادر با ارائه اطلاعات دقیق به کودک و 

اصلاح سوء  برداشت های او می توانند دغدغه های او را کاهش دهند. 
دکتر محمد زارع نیستانک با بیان اینكه والدین باید از آنچه موجب نگرانی آنها 
شده است، آگاه شوند گفت: پدر و مادرها باید سعی کنند در مواقعی که فرزند دچار 
نگرانی و استرس است، در کنار او حاضر باشند تا او بتواند با آنان در رابطه با مشكلش 

صحبت کند. 
وی افزود: اگر کودک حاضر نیست علت نگرانی اش را به طور مستقیم در میان 
بگذارد، باید از راه های غیر مستقیم علت را جویا شد. به جزئیات حرف های فرزند توجه 
کرد. اگر وی مشكل را در میان گذاشت، با او همدردی کرد. گاه همین صحبت کردن 

باعث کاهش استرس فرزند می شود. 
به فرزندتان نشان دهید که مشکلش برای شما مهم است

نیستانک خاطر نشان کرد: به نگرانی های فرزند توجه کنید و اجازه دهید، او نیز از 
این توجه آگاه شود. همین کار باعث می شود، وی احساس کند فردی حامی  اوست و 
می تواند به کسی تكیه کند. به او بگویید که دغدغه های او برای شما هم مهم است و 

شما احساس او را به خوبی درک می کنید. 
این روانشناس کودک با تاکید بر اینكه یكی از بهترین و موثرترین راه های کاهش 
استرس کودک، آموزش راه های مقابله با چالش ها است، گفت: هر گاه فرزندتان شما 
را از مشكلش آگاه کرد، به او بگویید با او همكاری می کنید تا او برای مشكلش راه 
حل مناسبی پیدا کند. توجه داشته باشید که باید در این کار با فرزندتان همكاری 
داشته باشید نه اینكه خودتان به تنهایی برای مشكل او راه حل ارائه دهید. با اینكار، 
کودک به تدریج یاد می گیرد، هنگام مواجهه با مشكلات، خودش به تنهایی مشكلاتش 

را حل و فصل کند. 
همه جوانب را برای فرزندتان روشن کنید

نیستانک گفت: تجربه کودکان بسیار محدود است. قدرت استدلال و قیاس آنها 
نیز در مقایسه با بزرگسالان ضعیف است به همین جهت هم ممكن است کودکی 
هنگام مواجه با یک مشكل و بحران نتواند جوانب مختلف موضوع را بسنجد و راه های 

چاره را پیدا کند. 
وی افزود: ممكن است کودک پس از مواجهه با یک مشكل، هر چند بسیار کوچک، 
احساس ضعف و ناتوانی کند. در چنین شرایطی است که والدین وظیفه دارند، فرزند 
را از همه جوانب آگاه کنند و به او اطمینان دهند که مشكل او آنقدرها هم که او تصور 

می کند بزرگ نیست. 
بر فرزندتان تاثیرگذار باشید

نیستانک با اشاره به اینكه برخی کودکان نگران مسائل بزرگی از سوی بزرگسالان 
یا خبرها می شوند گفت: نقش والدین در کاهش این نوع نگرانی ها بسیار مهم است. 
پدر یا مادر با ارائه اطلاعات دقیق به کودک و اصلاح سوء  برداشت های او می تواند 

دغدغه های او را کاهش دهد. 
وی تصریح کرد: اگر پدر یا مادر نسبت به چنین موضوعاتی عكس العملی عادی 
و طبیعی داشته باشد، کودک نیز نگران نمی شود اما اگر والدین نیز خود را حساس 

نشان دهند، کودک نیز حساس می شود. 
این روانشناس کودک گفت: والدین می توانند به دنبال راه هایی باشند که بتوانند به 
کمک فرزند مشكلات خانواده را حل کنند. مثلا اگر دچار مشكلات اقتصادی هستند، 
از او بخواهند به دنبال راه هایی برای صرفه جویی بیشتر و یا افزایش درآمد باشد یا اگر 

از گرم شدن زمین می ترسد، با هم به دنبال راه های حفظ زمین باشد. 
نکات مثبت کودک را برجسته کنید

نیستانک گفت: والدین باید سعی کنند نقاط قوت و مثبت فرزندتان را برجسته 
کنند. از او بخواهند راجع به چیزهایی که دوست دارد و نقاط قوت خود صحبت کند. 
هنگامی که کودک در حال صحبت است با اشتیاق به سخنان او گوش دهند. اتفاقات 

خوبی که در زندگی می افتد را بزرگ جلوه دهید و فرزندتان را تشویق کنید. 
الگوی خوبی باشید

وی با تاکید بر اینكه موثرترین آموزه های والدین به فرزندان آنهایی هستند که به آنها 
نشان می دهیم گفت: واکنش شما به نگرانی ها، استرس ها و مشكلات زندگی خودتان 

در نوع عكس العمل فرزندتان نسبت به چالش ها بسیار موثر است. 
نیستانک یادآور شد: اگر شما هنگام مواجهه با تكالیف و مشكلات، عصبی و دستپاچه 
می شوید، احتمال اینكه فرزند شما نیز چنین ویژگی هایی پیدا کند بسیار زیاد است 
پس بهتر است برای تربیت فرزندی قوی و مثبت اندیش، ابتدا در خود تغییراتی مثبت 
پدید آورید. در موقعیت های گوناگون، هر چند مشكل، با روحیه ای خوب با مشكلات 
برخورد کنید و اعتماد به نفس خود را از دست ندهید. به فرزندتان نشان دهید که 

مشكلات موقتی هستند و همیشه فرصت برای بهبود شرایط وجود دارد. 

کسب درآمد از کنج خانه
چند سالی می شود که دائماً در رادیو، تلویزیون، مطبوعات، اخبار و ... کلمه 
کارآفرینی را می شنویم. چند سالی هست که می شنویم همه به دنبال این 
هستند به کسانی که کار را ایجاد می کنند یعنی کارآفرینان کمک کنند؛ 
اما تا به حال چند بار تصمیم به این گرفتیم که جستجو کنیم که این کلمه، 
در اصل یعنی چه؟ کارآفرین چه کسی است؟ کارآفرینی در خانه و خانواده 

یعنی چه؟
کارآفرین یک فردی است مانند سایر افراد جامعه؛ تنها تفاوت او با سایرین در این 
است که او توانسته است با باور کردن توانمندی ها و استعدادهای درونی خودش و 
مقداری ریسک پذیری ایده خود را به یک محصول یا خدمت قابل ارائه، تبدیل کند. 
مهم ترین ویژگی های اخلاقی کارآفرینان این است که آنان افرادی آینده نگر، با 
هدف مصمم، با انگیزه، با تمرکز و ریسک پذیر هستند. این ویژگی ها یعنی اینكه 
برای کارآفرینان در زندگی، هیچ راه بن بستی وجود ندارد. چون آنها برای رسیدن به 

هدف ها و خواسته های خود از هیچ تلاشی، خسته نمی شوند. 
بحث مقاله ما در خصوص مفهوم کارآفرینی در خانواده یا به عبارت بهتر»خانواده 
کارآفرین« است. و می خواهیم بدانیم نقش خانواده کارآفرین، در ایجاد نسلی موفق 

و ثروت آفرین چیست؟ 
خانواده، اولین نهاد اجتماعی هر فردی است. فرزندان در محیط خانواده رشد 
می کنند و پرورش می یابند و مسائل مختلف آموزش می بینند. آنها در سال های 
ابتدایی زندگی شان به شدت تقلید کننده هستند و تأثیرات رفتار پدر و مادر و سایر 
اعضای خانواده و همچنین عوامل محیطی بر روی رفتار آنها، کاملاً مشهود است. آنها 
الگوی شخصیتی خود را پدر و مادرشان می بینند و به رفتار آنها، دائماً ئگاه می کنند. 
بالطبع اگر پدر و مادر افرادی تلاشگر و موثر در کار و تولید باشند تأثیرات بسیار مثبتی 

را در ایجاد یک شخصیت کاری در فرزندشان می گذراند. 
این تصور، بسیار غلط است که پدر و مادرها تصور می کنند، فرزندانشان برای 
اینكه افراد موفقی در جامعه شوند حتماً باید به دانشگاه رفته و آموزش های تكمیلی 
را بگذرانند. بهتر این است که با این واقعیت رو به رو شویم که کشور ما برای ادامه 
حرکت در مسیر پیشرفت و توسعه به خانواده هایی نیاز دارد که در تربیت نسلی 
کارآفرین موفق باشند خانواده های کارآفرین، خانواده هایی هستند که به استعدادها 
و توانمندی های فرزندان خود، ایمان دارند و به نبوغ و خلاقیت و احترم می گذارند. 
خانواده هایی که به فرزندان خود آموزش می دهند با یادگیری یک مهارت و حرفه 
نیز می تواند، فرد مفیدی برای خود و جامعه باشد. خانواده هایی که تنها راه موفقیت 
فرزندانشان را در دانشگاه ها و موسسات آموزشی نمی بینند. خانواده هایی که نگاه 
معتدل و منطقی به کار دارند و معتقدند که در هر کاری ابتدا باید به علاقه و استعداد 
فرزند خود توجه کنند. او را هدایت کنند در انتخاب مسیر موفق نه اینكه او را مجبور 

به انجام کاری بكنند. 
این تصور غلط در بین بسیاری از ما به خصوص پدر و مادرها شكل گرفته است که 
برای اینكه به ما بگویند، شاغل، حتماً باید بیرون از خانه رفت و در یک محیط اداری 
یا دولتی یا خصوصی کار کرد. در صورتی که با تغییر نگاه ما به کار، حیاط خانه، گوشه 
اتاق و انباری خانه می تواند یک کارگاه کوچک برای کار کردن و تولید و کسب درآمد 
باشد. مادران نسل قبل ما ، کارآفرینانی توانمند بودند.آنها مانند بانوان امروزی صبح 
از خانه خارج نمی شدندو  فرزندانشان را به مهد کودک نمی سپردند اما با هنرهایی 
چون خیاطی ، کمک زیادی به اقتصاد خانواه می کردند.برای موفقیت و اشتغال حتما 

نباید خانه را از حضور خود خالی کنید.
پیداست با تغییر فرهنگ نگاه خانواده های ایرانی به کار در تربیت نسلی کارآفرین 
و با مهارت و سرشار از استعدادهای ناب در زمینه های گوناگون، شاهد پیشرفت 

روزافزون ایران اسلامی باشیم. 

»هرکسی تصور کند تجمیع بیمه ها اقدامی یک 
شبه و عجولانه است، می خواهد بیمه ها از هم پاشیده 
شوند« و »به شدت به تجمیع بیمه ها علاقه مندیم 
برنامه های  می توانیم  بهتر  صورت  این  در  چراکه 
و  رفاه  وزرای  واکنش  کنیم«؛  پیگیری  را  سلامت 

بهداشت به "ادغام بیمه های درمانی" است.
از یكسو حسن هاشمی"تجمیع بیمه ها" را تنها راه چاره 
اصلاح نظام سلامت و برقراری عدالت در سلامت می خواند 
و از دیگر سو علی ربیعی هم ضمن اذعان به لزوم اجرای 
قانون اما آن را نیازمند الزاماتی می داند که تحقق آنها نیازمند 

زمان است.
تجمیع بیمه ها و تشكیل سازمان بیمه سلامت ایرانیان 
تكلیف قانون برنامه پنجم توسعه بوده که در ماده 38 این 
قانون مورد تاکید قرار گرفته است. اما از زمان اجرای قانون 
پنجم توسعه شاید تنها اقدام عملی در راستای اجرای این 
ماده قانونی، تنها تغییر نام سازمان بیمه خدمات درمانی و 
نصب تابلوی "سازمان بیمه سلامت ایرانیان" بر سردر این 

سازمان بیمه گر است.
به گفته مسوولان و کارشناسان حدود ۱7 سازمان بیمه گر 
باید در سازمان بیمه سلامت ادغام شوند، اما در این میان 
همواره ادغام ساتا و تامین اجتماعی محل بحث بود. البته 
نیز  را  بیمه ای  سازمان  دو  این  ادغام  چگونگی  قانونگذار 
مشخص کرده است که طی آن بیمه نیروهای مسلح با 
اذن مقام معظم رهبری و بخش درمان تامین اجتماعی هم 
که شاید بیشترین چالش ادغام در مورد این سازمان  بزرگ 
بیمه ای باشد، با حفظ مالكیت تامین اجتماعی بر املاک خود، 

می توانند ادغام شوند.
چرایی مقاومت بیمه ها در برابر تجمیعی که هدف اصلی 
آن تحقق عدالت در سلامت و ارائه خدمات یكسان به اقشار 
گوناگون جامعه است را با دکتر داریوش طاهرخانی، عضو 

شورای عالی نظام پزشكی که در پی می خوانید:
وی معتقد است افرادی که اجرای ماده 38 قانون برنامه 
پنجم توسعه را در تعارض با منافع خود می دانند، قانون را 
تفسیر به رای می کنند تا با ایجاد تشویش در اذهان شرکای 
بیمه ای خود خلط مبحث کنند. وی می گوید: همانطور 
که قانون مشخص کرده، تفسیر و رفع ابهامات قوانین در 
سازمان های  نه  است  اسلامی  شورای  مجلس  صلاحیت 
بیمه گر، ذینفعان و دولتمردان. طاهرخانی در این باره ادامه 
می دهد: با بررسی اظهار نظرهای نمایندگان ملت، مشاهده 
می کنیم که همواره صحبت از تجمیع بیمه ها و قرار گرفتن 
آنها در یک ساختار بوده است. البته این موضوع به معنای آن 
نیست که موجودی ریالی و پول های مربوط به صندوق های 
بیمه ای در یک صندوق قرار گرفته و با یكدیگر ترکیب شوند. 
بنابراین به طور خاص درباره سازمان بیمه تامین اجتماعی 
باید گفت که با اجرای این قانون صحبتی از واریز شدن حق 
بیمه مشمولان تامین اجتماعی به حساب سایر صندوق ها و 
هزینه کردن حق بیمه این افراد برای افرادی که تحت پوشش 

سایر بیمه ها هستند، نیست.
به گفته وی، در حال حاضر در سازمان بیمه سلامت پنج 

صندوق بیمه ای تحت عنوان کارکنان دولت، سایر اقشار، 
بیمه ایرانیان، بیمه روستایی و خویش فرما وجود دارد که هر 
یک ردیف بودجه ای جدا و مشخصی دارند و اختیار بی قید 
و شرطی هم برای هزینه کردن از محل یک صندوق برای 
سایرین تعریف نشده است. بر همین اساس است که ارائه 
دهندگان خدمت که با بیمه سلامت طرف قرارداد هستند ، 
خدمات ارائه شده را به تفكیک و در قالب لیست های مجزا 
که متضمن نوع بیمه دریافت کننده خدمت است، به سازمان 
بیمه سلامت ارائه می دهند و بر اساس آن وجوه مربوط به 
ارائه خدمات به بیمه شدگان مختلف محاسبه و از محل خود 

پرداخت می شود.
این عضو شورای عالی نظام پزشكی تاکید می کند که 
قرارگیری صندوق درمان تامین اجتماعی در کنار صندوق های 
مزبور در سازمان بیمه سلامت اختلالی در صیانت از حق بیمه 
مشمولان بیمه تامین اجتماعی ایجاد نمی کند؛ چرا که وجوه 
مشخص از جانب سازمان تامین اجتماعی بابت هزینه های 
درمان به حساب مشخص صندوق درمان تامین اجتماعی 
در بیمه سلامت واریز می شود و سازمان بیمه سلامت مكلف 
خواهد بود که این وجوه را هزینه کرده و پرداخت خود را به 
موسسات طرف قرارداد در قبال ارائه خدمت به بیمه شدگان 

تامین اجتماعی انجام دهد.
وی بر لزوم مدیریت منابع مالی نظام سلامت در شرایطی 
که برنامه های تحول در این حوزه رقم خورده، تاکید می کند 
و می گوید: بر اساس بررسی آمارهای رسمی منتشر شده از 
سوی سازمان تامین اجتماعی در سایت های رسمی کشور، 
ناکارآمدی مدیریت منابع مالی در درمان تامین اجتماعی 
مشهود است؛ در این راستا تیمی از همكاران با تحصیلات 
تكمیلی اقتصاد درمان، مدیریت بیمه ای و آمار در حال بررسی 
و تدوین مطالعه ای هستند که به زودی نتایج آن علاوه بر ارایه 
به مراجع تصمیم گیر و ذیصلاح به استحضار مخاطبین ذینفع 
نیز خواهد رسید. طاهرخانی در این باره ادامه می دهد: در 
بررسی های اولیه مشخص شده که هزینه تمام شده خدمات 
در مراکز ملكی تامین اجتماعی با تعرفه های دولتی که مبنای 
پرداخت به موسسات طرف قرارداد است، تفاوت معناداری 
دارد. به عبارت دیگر اگر تعرفه دولتی یک خدمت خاص، ۱۰ 
هزار تومان باشد، هزینه ارائه همان خدمت در مراکز ملكی 
تامین اجتماعی بیشتر از این مقدار است؛ بنابراین سازمان 
می تواند با عقد قرارداد با مراکز دولتی و پرداخت همان ۱۰ 
هزار تومان، زمینه دریافت خدمت رایگان به بیمه شدگان 
در مراکز دانشگاهی و دولتی را محیا کند. سازمان تامین 
اجتماعی می تواند با مابه التفاوت هزینه ای که جهت ارائه 
خدمت در مراکز ملكی صرف می کند، امكان دریافت خدمات 

رایگان را برای افراد بیشتری در کشور فراهم کند.
وی می گوید: البته باید دقت داشت که تكلیف مراکز، 
بیمارستان ها و دارایی های سازمان تامین اجتماعی را قانون 
مشخص کرده است؛ این طور نیست که این دارایی ها از بین 
برود یا از بیمه شدگان تامین اجتماعی گرفته شود، بلكه باید 
همچنان در تملک سازمان تامین اجتماعی باقی بماند. اما نكته 
آن است که این سازمان می تواند این مراکز و بیمارستان ها 

را به وزارت بهداشت اجاره دهد تا وزارت بهداشت به ارایه 
خدمات رایگان در آنجا ادامه دهد و به این ترتیب از محل 
درآمد حاصل از اجاره بها، سرمایه گذاری های مفیدی برای 
بیمه شدگان صورت گیرد. سوال این است که چرا تامین 
اجتماعی با تجربه موفقی که به زعم خود در واگذاری دو 
بیمارستان میلاد و البرز به شرکت هایی با هیات مدیره هایی 
مشخص داشته است، حاضر نیست با حفظ مالكیت، راهبری 

درمانش را به وزارت بهداشت به امانت بسپارد؟
رییس سازمان نظام پزشكی تاکستان معتقد است: در 
صورت تحقق این امر نه تنها بیمه شدگان کماکان از درمان 
رایگان برخوردار خواهند بود و صندوق  و دارایی هایشان نیز 
حفظ خواهد شد، بلكه با مدیریت صحیح بر منابع مالی، 
افراد بیشتری از خدمات درمان رایگان برخوردار خواهند 
شد و در ضمن بیمه شدگان کمتری در صف های طولانی 
انتظار دریافت خدمات رایگان خواهند بود؛ چرا که در همین 
صف های طولانی متاسفانه افراد ناگزیر می شوند برای تامین 
سلامت خود به سمت سایر مراجع ارائه خدمت در قبال 
پرداخت وجه سوق یابند. این درحالیست که این افراد طی 
سنوات خدمت خود حق بیمه مربوطه را پرداخت کرده اند تا 

در زمان نیاز بتوانند از سلامت برخوردار شوند.
وی با بیان اینكه بیمه شدگان خواهان دریافت خدمات 
تامین اجتماعی هستند،  الزام  قانون  رایگان خود مطابق 
می افزاید: مطابق ماده ۱۰ آیین نامه اجرایی قانون "الزام تامین 
اجتماعی" مقرر شده سازمان تامین اجتماعی در روش درمان 
مستقیم با استفاده از امكانات مراکز ملكی و عقد قرارداد با 
مراکز دولتی، درمان رایگان را در اختیار بیمه شدگان صندوق 
قرار دهد و بیمه شدگان منحصرا در زمانی که با خواست 
خودشان به بخش خصوصی مراجعه می کنند، فرانشیزی 
جهت دریافت خدمت پرداخت کنند. به این ترتیب اگر حتی 
یک خدمت در مراکز ملكی و دانشگاهی وجود نداشت و 
شخص در قالب نظام ارجاع به بخش خصوصی رفت، باز هم 
صندوق تامین اجتماعی مكلف است ۱۰۰ درصد هزینه ها 
را پرداخت کند، اما متاسفانه تا کنون این موضوع مسكوت 
مانده است و در تمام این سال ها )از اواخر دهه 6۰ تاکنون( 
بیمه شدگان در زمان مراجعه به بیمارستان ها و مراکز دولتی 
و دانشگاهی سهمی از هزینه های درمان شان را پرداخت 

می کنند.
طاهرخانی می گوید: اگر تجمیع بیمه ها صورت گیرد در 
واقع به سمت اجرای قانون الزام نیز پیش خواهیم رفت؛ به این 
معنا که بیمه شدگان در مراکز دولتی و دانشگاهی از خدمات 
درمان رایگان برخوردار می شوند و تنها در زمان مراجعه به 
بخش خصوصی مجبور به پرداخت درصدی از هزینه های 

درمان خواهند بود.
وی می افزاید: باید دقت داشت که در صورت تحقق ماده 
38 قانون برنامه پنجم توسعه، مراکز ملكی سازمان تامین 
اجتماعی نیز باید خدمات شان را به بیمه سلامت بفروشند و 
در واقع در قبال ارائه خدمت، هزینه هایش را براساس تعرفه 
دولتی از سازمان بیمه سلامت دریافت کند و به این ترتیب 
قطعا در قبال خدمات رایگانی که ارائه می دهند ۱۰۰ درصد 
تعرفه دولتی را دریافت خواهند کرد، اما مشكل اینجاست 
که این رقم جوابگوی هزینه های آنها نخواهد بود. در واقع 
در تمام سال های گذشته با وجود آنكه امكان عقد قرارداد 
و خرید خدمت از مراکز دانشگاهی و دولتی و بهره مندی 
بیمه شدگان بیشتری از خدمات رایگان وجود داشته، اما 
سازمان با هزینه های گزافی این خدمات رایگان را تنها در 

مراکز ملكی خود ارائه داده است.
انسانی  نیروی  البته  می گوید:  حال  درعین  طاهرخانی 
سازمان تامین اجتماعی با این تجمیع متضرر نخواهد شد؛ 
یعنی همین عدد و رقمی که بواسطه ارائه خدمت، سازمان 
تامین اجتماعی در رده های مختلف پرداخت می کند، قطعا 
افرادی هم که در همین سطوح در مراکز دانشگاهی و دولتی 
کار می کنند همین ارقام را دریافت می کنند. با تجمیع بیمه ها 
و علمیاتی شدن ماده 38 قانون برنامه پنجم توسعه نه بیمه 
شدگان سازمان تامین اجتماعی و نه کارکنان این سازمان  
متضرر نخواهند شد و مقاومت در برابر این موضوع شاید علل 
دیگری داشته و ضررهایی را برای کسانی دیگر در رده های 
دیگر به دنبال داشته که البته این هم بحث خاص خود را 

می طلبد.
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مراحل رشد نقاشی های کودکان ارتباط نزدیکی با کل 
فرآیند رشد شناختی دارد. آزمون معروف »یک فرد را 
نقاشی کنید« شاخص خوبی برای بلوغ شناختی کودک 

است.
پرورش قدرت بیان نقاشی فقط وابسته به تكامل جسمی 
کودک نیست بلكه با درک و شعور نیز در ارتباط است. این 
ادراک در بدو تولد بسیار جزئی است ولی با پیشرفت سن بهتر 
می شود. در حقیقت می توان گفت کودک در ابتدا مهارت کافی 
ندارد. بنابراین نمی تواند خوب نقاشی کند. به همین دلیل حتی 
اگر از یک فرد بالغ بخواهیم با پا هایش خانه ای رسم کند حتما 
اثری درهم و برهم خواهد شد، اما باز هم این خانه بسیار کامل تر 
از نقاشی یک کودک است. با وجود این کودک از آغاز خط 
نگاری های خود، سه وجه چشم، مغز و دست را به کار می اندازد 

تا به لذت برسد.
از نظر هنرمند، نقاشی کردن یعنی کشف کردن. نقاشی 
کردن نه تنها ثبت مشاهدات نقاش است، بلكه از این نظر برای 
هنرمند اهمیت دارد که او را به سوی مشاهدات بیشتر هدایت 
می کند. ترسیم طرح کلی، ترسیم کارتون و نقاشی کردن 
ایده ها، همه روش هایی هستند که با استفاده از آن ها می توان 

افكار را قابل دیدن کرد. 
 سایر روش های استفاده از نقاشی برای تفكر شامل موارد 

زیر است:

- خط های کوتاه و مارپیچ: یک خط کوتاه و مارپیچ رسم 
کنید و برای کودک یک محدوده زمانی ) در حدود یک دقیقه( 
تعیین کنید. آن گاه ببینید کودک با استفاده از »نقاشی فكر« 

چه شكلی ازاین خط مارپیچ به وجود می آورد. 
را دایره وار دور هم  به تصویرها: کودکان  - اضافه کردن 
بنشانید و وسیله های هنری گوناگونی در دسترس آن ها قرار 
دهید. از هر کودک بخواهید تا علامتی را بر تكه ای از کاغذ 
نقاشی کند. سپس این ورقه را به فرد سمت راست خود بدهد. 
او هم به نوبه خود چیزی را بر روی کاغذ دریافت شده اضافه 
نماید. عمل رد کردن کاغذها به یكدیگر تا جایی ادامه می یابد 
که هر دانش آموز 4 الی ۵ مرتبه چیزی را به کاغذهای دریافت 

شده اضافه کند.
- هنر نقطه چین: از هر کودک بخواهید تا دوازده نقطه را به 
طور پراکنده بر روی کاغذ بكشد، سپس به آن ها فرصت دهید 
تا با وصل کردن نقاط به یكدیگر طرح یا تصویری را خلق کنند. 
آن ها را تشویق کنید تا عنوانی را برای تصویرها یا شكل های 

ساخته شده انتخاب کنند. 
- تصویرهای صوتی: یک آهنگ نواخته شود و ببینید براساس 
این آهنگ چه تصویرهایی در ذهن کودکان و بر روی کاغذ 

نقش می گیرد.
ارزیابی هنر

 بچه ها به نقاشی علاقه زیادی دارند و آنچه می کشند بازتاب 

دنیای درونی آنهاست. بیشتر بچه ها به کارهای هنری شان فكر 
نمی کنند یا حتی آن را سانسور نمی کنند. در طول 4۰ سال 
گذشته نقاشی کودکان به عنوان بخش مهمی از تشخیص های 
متخصصان اطفال به کار می رود. نقاشی به آنها کمک می کند 
مراحل رشد کودک را در همان لحظه مشاهده کنند و درباره 
مشكل احتمالی آگاهی یابند. یک نقاشی ساده می تواند نگاهی 
اجمالی به جهان بینی کودک، نقش او در خانواده و روابطش با 
دیگر اعضای خانواده و البته اعتماد به نفس او باشد. این نقاشی 
همچنین می تواند میزان استحكام او و خانواده را نشان دهد که 
بسیار مهم است. نقاشی کودکان حتی می تواند اوضاع فرهنگی و 

نوع رفتارهای اعضای خانواده را با یكدیگر مشخص کند. 
اما این هشدار را در نظر داشته باشید که اگر می خواهید 
معنای پنهان شده در نقاشی را بیابید نباید آنها را بیش از حد 
تفسیر کنید. نباید هر خطی که کودک می کشد را بخوانید، بهتر 
است نقاشی بچه ها را فرصتی برای صحبت کردن با فرزندتان 
تلقی کنید و درباره آنچه می خواسته بكشد با او حرف بزنید. 
سپس سوال هایی از او بپرسید تا ارتباط تان را به این ترتیب 
با فرزندتان بیشتر کنید. حواس تان باشد بیش از حد بر او 
تاثیر نگذارید و او تحت تاثیر شما نباشد. مثلا بگویید: »درباره 
نقاشی ات برام تعریف کن. این آدما کین توی نقاشیت. چیكار 

دارن میكنن؟ چرا مامانو این شكلی کشیدی؟«
مهارت نقاشی معمولا در دوران پیش دبستانی بهتر بروز 
می کند. بچه ها در این سن تمایل به استفاده از چهره های 
نزدیک به هم می کنند. بنابراین می توان از حالت چهره،  مكانی 
که خانواده در آن قرار دارد و کاری که در حال انجام هستند، 

برداشت هایی داشت.
 رنگ ها چه مفهومی دارند؟

سیاه و سفید: به معنای ترس، اضطراب، اندوه و ناامیدی است.
خاکستری: رنگی خنثی که چیزی را بیان نمی کند.

قهوه ای: به معنای مقابله با فشار والدین برای نظافت است.
بنفش: به معنی تمایل به چیزهای مخالف است. اگر زیاد 

استفاده شود به معنی اضطراب است.
آبی: صلح و آرامش و تسلیم شدن در این رنگ نهفته است، 

ضمن آنكه به معنی درون گرایی کودک است.
سبز: این رنگ به معنای نیاز به جلب توجه و تمایل به برقراری 

ارتباط و سرسختی است.
قرمز: برون گرایی کودک در استفاده از این رنگ نشان داده 

می شود.
زرد: شادی و خوش بینی و میل به مشارکت در این رنگ 

مشخص است.
صورتی: وقتی کودک از این رنگ استفاده می کند نشان 

می دهد تمایل به صلح و تعادل دارد.

چرا نقاشی بچه ها مهم است؟

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان بپلاک ۱76 فرعی از ۱۰87۵ اصلی واقع 
در بخش یک ثبت قم اراضی خیابان عطاران ک ۱۱ فرعی اول سمت چپ پلاک ۱۲ که بنام 
علی مساوی فرزند ابوالفضل میباشد، در جریان ثبت است که بعلت تبصره واحده ماده ۱3 
قانون تعیین تكلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 
۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی و ارده ۱/۲4۰۵  
- 93/6/۱۵ تحدید حدود پلاک مذکور در روز چهارشنبه مورخ 93/7/۱6 ساعت 8/۵ الی 
۱۲ صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالكیت 
مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور حضور 
بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یكماه خواهد بود و اعتراضات 
مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره ماده مصوب 
73/۲/۲۵ متعرض ظرف مدت یكماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی 

تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضایی را نیز به این اداره ارائه نماید.
جعفر کاظمی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

آگهی فقدان سند مالکیت
غلامحسین اسعیلی نجار طی وکالت شماره 69۲۲7-7۱/۰۲/۱۵ دفتر 6 قم با ارائه 
یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالكیت ششدانگ مربوط به 
پلاک4۵۵9/3اصلی واقع در بخش یک قم که در صفحه ۱۲7 دفتر ۲97 ذیل ثبت 
44۰۱6 بنام فخر السادات عزتی صادر وتسلیم  شده و طی رهنی  69/۰8/۱۲-4۵983 
و 4۱4۰۱-68/۰3/۲۰دفتر ۲ قم در رهن بانک مسكن است  مفقود گردیده و تقاضای 
صدور سند مالكیت المثنی را نموده است. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 
۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی 
مدعی وجود سند مالكیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود 
پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند 

مالكیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

چرا بیمه ها زیر بار ادغام نمی روند؟
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حضرت آیت الله خامنه ای رهبر انقلاب اسلامی صبح 
یکشنبه در دیدار دست اندرکاران حج امسال، حج را یک 
فرصت بزرگ برای بهره مندی امت اسلامی از الطاف معنوی 
سرزمین وحی و استحکام ارتباط خود با خدا و همچنین بحث 
و تبادل نظر با یکدیگر برای برطرف کردن مشکلات دنیای 

اسلام برشمردند. 
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام 
معظم رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای  تأکید کردند: امروز یكی 
از مهمترین مسائل جهان اسلام، تلاش گسترده قدرتهای بزرگ و 
عوامل آنها برای ایجاد اختلاف میان امت اسلامی است که باید با بهره 
گیری از فرصت کم نظیر حج، در جهت ایجاد اتحاد و تفاهم و برطرف 

کردن عوامل اختلاف و سوءظن ها اقدام کرد.
ایشان با تبریک سالروز میلاد ثامن الحجج، حضرت امام رضا )ع(، 
مضجع شریف آن حضرت در خراسان را مایه برکت و مرکز ذکر و 
توجه و توحید خواندند و با اشاره به روش و برنامه مدبرانه آن حضرت 
برای مقابله با توطئه دستگاه سیاسی قاهر و ظالم آن زمان، گفتند: 
حضرت امام رضا )ع( با توکل بر خدا و با تدبیر الهی و نگاه نافذ ولایتی 
خود، توانستند نقشه خصمانه و زیرکانه ای را که برای ایشان کشیده 
شده بود، به ضد خود تبدیل و یک حرکت عظیم در جهت گسترش 
معارف قرآنی و منتسب به اهل بیت علیهم السلام در افكار دنیای 

اسلام ایجاد کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس درخصوص موضوع حج، موسم 
حج را فرصتی بزرگ و مغتنم به منظور اصلاح امور دینی و معنوی و 
اصلاح مسائل مهم جهان اسلام دانستند و افزودند: مسلمانان باید در 
ایام حج، از معنویات این سفر الهی بهره کامل ببرند و رابطه خود را با 
خدا بگونه ای مستحكم کنند که بعد از سفر حج، تغییر حقیقی در 

حج گزار مشاهده شود.
ایشان درخصوص استفاده از فرصت حج برای بررسی مسائل مهم 
دنیای اسلام و تبادل نظر بمنظور برطرف کردن مشكلات، افزودند: 
امروز جهان اسلام در شرایط خطیری قرار دارد و یكی از مهمترین 
مسائل آن، تلاش و شگردهای قدرتهای سلطه گر برای ایجاد اختلاف 

و  سوءظن میان مسلمانان است.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینكه باید در ایام حج، با تمام 
توان در جهت صاف کردن دلها و کم کردن کینه ورزیهای مصنوعی 
تلاش شود، گفتند: متأسفانه برخی از مسلمانان اعم از شیعه و سنی، 
از روی غفلت، با تهمت زنی ها و دروغ پردازی ها به دشمنان امت 
اسلام کمک می کنند و در خدمت منافع امریكا و صهیونیسم قدم 

برمی دارند.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: مسلمانان باید با 

هوشیاری و همدلی، حربه دشمن را از دست او بگیرند.
ایشان، تكفیر را در شرایط کنونی، یكی از حربه ها و عوامل 
دشمنان اسلام برای ایجاد اختلاف میان مسلمانان و مشغول کردن 
آنها به یكدیگر بمنظور غفلت از مسئله فلسطین و خدمت به منافع 

رژیم صهیونیستی، برشمردند و تأکید کردند: مسئله فلسطین، مسئله 
اول دنیای اسلام است که باید در حج مورد توجه قرار گیرد.

رهبر انقلاب اسلامی افزودند: خوشبختانه اکنون، مسلمانان در 
مسئله فلسطین دست برتر را دارند که قضایای جنگ ۵۰ روزه غزه 
و شكست رژیم صهیونیستی به عنوان نماد قدرت غرب در منطقه، 
در برابر مردم محدود و محصور غزه که دارای کمترین امكانات بودند، 

نمونه بارز آن  است.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: پیروزی اخیر در 
غزه نشان داد که مسلمانان قوی هستند و توانایی های زیادی دارند 
و می توانند هرگونه دشمنی را به چالش بكشند و از خود دفاع کنند. 
ایشان گفتند: قدرت اسلام، قرآن، ایمان و امت اسلامی را دست کم 
نگیریم و بدانیم که می توانیم با ظلم نظام های مستكبر مقابله کنیم.

رهبر انقلاب اسلامی در پایان با اشاره به ارتقای خدمات رفاهی و 
معنوی به حجاج ایرانی در سالهای اخیر خاطرنشان کردند: نباید به 

این حد راضی بود بلكه باید با برطرف کردن خلاءهای باقی مانده، 
شرایطی را بوجود آورد که بتوان از فرصت موسم حج، بیشترین 

استفاده را کرد.
پیش از سخنان رهبر معظم انقلاب، حجت الاسلام والمسلمین 
قاضی عسكر نماینده ولی فقیه و سرپرست زائران ایرانی ضمن تبریک 
ولادت حضرت امام رضا )ع(، مدیریت در حج را مدیریتی جهادی، 
مشارکتی و بسیج گونه خواند و تاکید کرد: با توجه به شرایط منطقه و 
جهان اسلام و به منظور بهره گیری از ظرفیت این سفر نورانی، شعار 
حج امسال را »حج، معنویت، خودباوری و اتحاد اسلامی« انتخاب 

کرده ایم تا محور برنامه های حج در همه زمینه ها قرار گیرد.
حجت الاسلام و المسلمین قاضی عسكر ارائه خدمات مطلوب به 
حجاج و تبدیل جمهوری اسلامی ایران به الگوی سایر کشورها در 
برگزاری حج، آشنایی حجاج ایرانی با فلسفه حج، ارائه آموزش های 
لازم به کارگزاران حج و برگزاری نشست های تخصصی و همایش 

های آموزشی توجیهی را از جمله فعالیت ها و برنامه های بعثه مقام 
معظم رهبری اعلام کرد.

همچنین آقای اوحدی رئیس سازمان حج و زیارت  گزارشی از 
فعالیت های این سازمان ارائه کرد.

 وی تعدیل ۲۵ درصدی عوامل اجرایی حج، ارائه خدمات پزشكی 
بصورت شبانه روزی، کاهش قیمت تمام شده، رشد ۱۵۰ درصدی 
ارسال کالاهای مورد نیاز حجاج به عربستان و ارائه خدمات به حجاج 
ایرانی خاج کشور را از جمله اقدامات و برنامه های این سازمان در 

سال جاری برشمرد
و گفت: امسال  64 هزار نفر در قالب 4۵۰ کاروان از ۱9 ایستگاه 

پروازی، به حج اعزام خواهند شد.
پیش از این دیدار، رهبر معظم انقلاب از نمایشگاه تصویری اماکن 
مقدسه در مدینه منوره و مكه معظمه و همچنین تولیدات فرهنگی 

بعثه مقام معظم رهبری بازدید کردند.

 رییس جمهور با اعلام این که این دولت از تهدید نمی ترسد، گفت: امروز در محضر 
امام هشتم و فرهیختگان استان خراسان می گویم دولت هر آنچه را که در راه مبارزه 
با فساد و راه توسعه کشور نیاز است انجام خواهد داد و در این راستا از هیچ شخص و 

قدرتی نخواهد ترسید. 
برخی فسادهای حوزه علمی شگفت آور است

حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی  روز گذشته در جمع نخبگان استان خراسان 
رضوی با اشاره به این که دانشگاه ما از لحاظ کمیت توسعه بسیار خوبی پیدا کرده است، افزود: به 
لحاظ تعداد مقالات در منطقه جایگاه خوبی داریم، اما باید بدانیم برای چه مقاله می نویسیم و آیا 

هدف مان از نوشتن مقاله بالا رفتن رتبه خودمان است؟ 
وی با بیان این که نوشتن مقاله نوعی توفق علمی است و در آن تردیدی نیست، گفت: باید 
حواسمان باشد مقاله نوشتن،  امتیاز گرفتن و گرید علمی هدف ما نشود، چون اگر چنین باشد 

به جایی نمی رسیم. 
رییس دولت تدبیر و امید با اشاره به این که در حوزه علمی به برخی فسادها بر خورده ایم که 
شگفت آور است، افزود: در گذشته در برخورد با موضوعاتی می گفتند انسان شاخ در می آورد و 
امروز متوجه می شوند که انسان از مشاهده برخی امور آنقدر به مغزش فشار می آید که گویی 

می خواهد شاخ در بیاورد؛چرا که گاهی شاهدیم برای گرفتن بورسیه تقلب می شود. 
روحانی با اشاره به طبیعی بودن وجود رانت در حوزه های اقتصادی، پولی و مالی بر این نكته 
که البته آن هم بد است، تاکید کردو گفت: اما این که فردی بخواهد با تقلب استاد بچه های مردم 
شود و بخواهد با تقلب معلم کشور شود و شاگردانی را تربیت کند که آنها در آینده می خواهند 
کشور را نجات دهند جای حیرت دارد آن هم در شرایطی که با تحریم اقتصادی و مبارزه با 
استكبار جهانی روبرو هستیم و شعارهای بلندی مطرح می شود. این که بخواهد تقلب اتفاق بیفتد 

و بعد از آن عده ای نامه های سرگشاده بنویسند جای شگفتی دارد. 
وی با تاکید بر این که این دولت از هیچ تهدیدی نمی ترسد، گفت: این دولت هر آنچه در راه 

مبارزه با فساد و توسعه مملكت نیاز باشد انجام می دهد و از هیچ قدرتی نخواهد ترسید. 
مشکل فساد تنها با شعار و ایجاد یک دادگاه حل نمی شود

رییس جمهور در ادامه گفت: ممكن است این سوال پیش آید که چرا نمی ترسید؟ دیگران 
خیلی چیزها دارند که می توانند شما را تهدید کنند و چرخ دولت شما را از گردش بیندازند. حال 
من می خواهم به شما بگویم این چنین نخواهد شد و تا روزی که اکثریت قاطع مردم هوشیار و 

بیدار این سرزمین با دولت و در کنار این دولت هستند، این دولت موفق خواهد بود. 
روحانی افزود: اگر زمانی باشد که مردم در کنار این دولت نباشند آن قدرت ها هم نباشند ما 
موفق نخواهیم بود. موفقیت ما در سایه حمایت مردم و حضور و تلاش مردم و البته لطف پروردگار 
و عنایت حق که اصل و همه چیز است به دست می آید. به گزارش ایسنا، وی در بخش دیگری 
از سخنانش اظهار کرد: در روزهای اولی که من انتخاب شدم به من گفتند تصور خام است که 
شما فكر کنید ظرف چهار سال می توانید کاری کنید. آنچنان برای شما چاه کنده اند که شما از 
این چاه به آن چاه می افتید و به جاده نخواهد رسید در حالیكه من به آنها این را گفتم اگرچه 

مشكلات زیاد است، اما باید امید ما بر تمام مشكلات فائق بیاید. 
رییس دولت تدبیر و امید با بیان این که اگر دست به دست هم دهیم و وحدت و اتحاد و 
یكپارچگی همراه با جهاد و تلاش باشد کارها را به پیش خواهیم برد، افزود: جهاد همان کار پیگیرِ 
پرتلاش بی وفقه است و آنچنان باید تلاش کرد که حق و حد تلاش است. هم مدیریت ما و هم 

کار ما درس خواندن، درس دادن و هم تحقیق کردن ما باید جهادی باشد. 
رییس جمهور با بیان این که در تمام مراحل ما باید با تلاش پیگیر و با جهاد و کوشش کارها را 
به پیش ببریم تا به مقصد و مقصود برسیم، اظهار کرد: برای این کار و حل معضلات این مملكت 
حتی در موضوع مبارزه با فساد به نتیجه برشد من کلیدی جز تحقیق، علم، دانش و فناوری 
نمی بینم. دانشمندان و دانشگاهیان و اهل نبوغ ما به ما طرح دهند؛ چرا که فساد تنها با شعار و 

ایجاد یک دادگاه حل نمی شود. 
وی در ادامه با تاکید بر این که مبارزه با فساد به طرح علمی نیاز دارد و شما برگزیدگان و 
نخبگان باید در این زمینه طراحی های لازم را داشته باشید، گفت: باید از فساد پیشگیری کنیم و 

راهش هم این است که شما اهل نظر و اندیشه راه حل ارائه دهید. 
روحانی افزود: من اگر بخواهم برای جواز یک ساختمان، کارخانه و یا ورود یک کالا در اداره ای 
به یک نفر مراجعه کنم این خیلی بهتر است تا این که من با 3۰ نفر مواجه شوم. با یک نفر روبرو 
شدن فسادش کمتر از روبرو شدن با 3۰ نفر است. خدای ناکرده اگر بخواهم رشوه هم دهم یک 

بار رشوه می دهم نه 3۰ بار. 
وی گفت: البته ما باید کاری کنیم که در کل فساد نباشد، اما این موضوع راه علمی دارید و 
شما باید با طرح علمی بگویید که چگونه رابطه مراجعه کننده با کارگزار کمتر و کوتاه تر شود. در 
این راستا خیلی از کارها می تواند با پست و به صورت الكترونیک انجام شود و دولت الكترونیكی 

یكی از راه های علمی مبارزه با فساد است. 
رییس جمهور تصریح کرد: اگر مشكل ما آب، محیط زیست، سیاست خارجی، حقوق ملی و 
رودخانه مرزی است علم حقوق و سیاست و اقتصاد همه باید به کمک ما بیایند و شما باید کاری 

کنید که ما بتوانیم این مشكلات را حل و فصل کنیم. 
با ون و سرباز فرهنگ درست نمی شود

رئیس جمهور در ادامه سخنانش در جمع نخبگان خراسان رضوی با بیان این که وظیفه 
نخبگان حل معضلات جامعه مثل عبور از رکود و بازگرداندن رفاه، نشاط و امید به جامعه و تعالی 
اخلاق است، اظهار کرد: با ون و سرباز فرهنگ درست نمی شود. ارتقاء فرهنگ به عهده علما، 
بزرگان، حوزه ها و اساتید است. آیا راه ایجاد عفاف ون است؟ خود بانوان که از فرهیختگان جامعه 

هستند راه استقرار عفاف و حجاب را بلد نیستند؟ اینها روش و تحقیق می خواهد. 
وی همچنین افزود: ما نباید اگر کاری را انجام دادیم و از آن نتیجه ای نگرفتیم آن را دوباره 
تكرار کنیم، بلكه بایدآن را اصلاح کنیم و راه علمی برای ارتقاء اخلاق و نشاط پیدا کنیم. عده ای 
می گویند باید دختر و پسر را جدا کنیم. در اول انقلاب فردی می گفت که باید برای این که زن و 
مرد در کنار هم در پیاده رو راه نروند در آنجا دیوار بكشیم. پس ما گفتیم که این دیوار کوتاه باشد 

تا بتوانیم افراد را پیدا کنیم. 
روحانی خاطرنشان کرد: عده ای در اول انقلاب به دنبال ایجاد دیوار در کلاس ها برای جدایی 
دخترها و پسرها بودند که امام )ره( وقتی متوجه این مسأله شد بسیار عصبانی شد. به نظر من 

این بحث ها سخیف کردن دین اسلام است. دین ما دین مشكلات و سختی ها نیست و این همه 
پیچیدگی ندارد. ما باید راه حل درست و علمی پیدا کنیم. همه حجاب و عفاف را دوست دارند، 
زیرا حجاب موجب استحكام خانواده ها می شود. قرآن نیز فلسفه حجاب را تأمین امنیت می داند و 

این راه تأمین امنیت باید به وسیله عالمان و فرهیختگان پیدا شود. 
وی در ادامه با بیان این که ما باید ابتدا معروف را در جامعه ایجاد کنیم بعد آن را امر کنیم، 
خاطرنشان کرد: ما باید برای مردم معروف را توضیح و شرح دهیم. در عصر ما راهی جز اقناع 
وجود ندارد، ما باید نسل جوان را اقناع کنیم، ولی ما دیوار و فیلتر را یاد گرفته ایم و فكر می کنیم 

با این دو مشكلات حل می شود. 
رئیس جمهور با بیان این که برای حل مشكلات اقتصادی و فرهنگی دولت نیاز به کمک 
فرهیختگان و اساتید دارد، افزود: ما مریض را با دیوار، ون و فیلتر درمان نمی کنیم، بلكه مریض 
را به متخصص می سپاریم پس اگر سلامت راه علمی دارد فرهنگ، اقتصاد و مقابله با فساد نیز 
راه علمی دارد. روحانی در پایان با تأکید بر این که در نوشتن مقاله باید به دنبال راه حل باشیم، 
گفت: علمی که هم تن و هم جسم و هم روان را پرنشاط می کند جامعه را اصلاح خواهد کرد 

و باعث توسعه می شود. 

روحانی در جمع علما، فضلا و طلاب استان خراسان رضوی: 
انتظار دولت از روحانیت، حمایت و همراهی است 

رییس جمهور با تاکید بر ضرورت همدلی و همراهی همگان برای عبور از مشكلات کشور، 
گفت: آمار و ارقام سه ماهه اول امسال نشان می دهد که اقتصاد کشور نه تنها از رکود خارج شده 
بلكه اکنون کشور با رشد یک و هشت درصدی بدون احتساب نفت و با رشد ۲.۵ درصدی با 

احتساب نفت، همراه است. 
حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی در جمع علما، فضلا و طلاب استان خراسان 
رضوی به اقدامات دولت در بخش های گوناگون اشاره و اظهار کرد: پارسال زمانی که برنامه ریزی 
برای مهار تورم را شروع کردیم عده ای با نامه نگاری های مختلف اظهارنگرانی کرده و معتقد بودند 

که دولت باید اولین گام خود را از رکود شروع کند. 
وی ادامه داد: اما سرانجام این دولت ضمن مشورت با صاحبنظران به این نتیجه رسید که باید 
ابتدا تورم را مهار کند و امروز بحمدالله توانسته ایم آن را مهار کرده و سرعت تورم را پایین آوریم. 
وی افزود: دولت امروز با اقدامات خود توانسته تورم را مهار کند و تا پایان سال به ارقام خوبی 

در این زمینه خواهیم رسید و تورم به زیر ۲۰ درصد خواهد رسید. 
رییس جمهور ادامه داد: در زمینه رکود هم که نگرانی های زیادی وجود داشت برنامه مفصلی 
را تنظیم و تدوین کردیم و بخشی از آن که نیاز به قانون داشت، در قالب لایحه ای به مجلس 
تقدیم شده اما در عین حال در زمینه رکود نیز شرایط مناسبی داشته و از رکود خارج شده ایم 
و این کاری بسیار بزرگ برای کشوری است که دو سال پیاپی در سال های 9۱ و 9۲ با رشد 

منفی و رکود مواجه بود. 
وی در ادامه به اقدامات دولت در زمینه سیاست خارجی اشاره کرد و گفت: دولت در بخش 
سیاست خارجی توانسته است در یكسال گذشته گام مطمئن و مهمی را به پیش بردارد و آن 
این که امروز نظر و دیدگاه جهانیان نسبت به ایران با دیروز متفاوت شده است و دولت با اقدامات 

خود توانسته ذهنیت دنیا را در خصوص جمهوری اسلامی ایران تغییر دهد. 
وی افزود: البته این موضوع بدان معنا نیست که همه جهانیان طرفدار ایران شده اند اما در 
عین حال امروز دیگر هیچ کس در دنیا موضوعاتی همچون تروریسم را به ایران نسبت نمی دهد. 
روحانی خاطرنشان کرد: امروز دنیا، جمهوری اسلامی ایران را به عنوان کشور منطقی ، ضد 
خشونت و ضد تروریسم می شناسد و در کشورهای منطقه که تروریسم جان، آزادی و امنیت 
مردم را به خطر انداخته، جمهوری اسلامی ایران با همه توان خود علیه تروریسم وارد عمل شده 

و بدنبال ایجاد آرامش و ثبات در منطقه است. 
وی تصریح کرد: برای این که در زمینه اقتصاد، سیاست داخلی سیاست خارجی و مسایل 
فرهنگی و امنیتی موفق باشیم نیازمند کمک و هماهنگی بوده و در این راستا اولین توقع و انتظار 
را از روحانیت داریم تا به عنوان قشری که مورد اعتماد مردم هستند برای کمک به دولت وارد 

صحنه شوند. 
رییس جمهور افزود: این که مقام معظم رهبری فرمودند حمایت از دولت وظیفه است ، در 

راس این وظیفه صاحبان نفود، علما و حوزه های علمیه هستند که باید دولت را یاری کنند. 

وی گفت: تلاش ، رفاقت و همدلی، لازمه پیشبرد امور کشور است و البته وجود جناح ها 
و سلایق مختلف اشكال و ایرادی ندارد اما این که همدیگر را تكفیر کنند واقعا نادرست است. 

رییس جمهور تصریح کرد: اختلاف سلیقه تا حدودی می تواند مفید باشد اما اگر از چارچوب و 
قاعده خارج شود چه بسا زیان آور باشد. 

وی با تاکید بر تقویت وحدت، اتحاد و همدلی در جامعه اظهار کرد: به هر میزان که وحدت 
بیشتر باشد مردم و دوستان ما به همان میزان در دنیا خوشحال تر می شوند و در این راستا دست 

ما برای اتحاد و وحدت به سوی علما و فرهیختگان دراز است. 
روحانی افزود: همه باید دست به دست هم دهیم و با اتحاد ، همدلی و اخوت و بهره مندی از 

هدایت های مقام معظم رهبری کشورمان را به پیش ببریم. 
وی در بخش دیگری از اظهارات خود گفت: گرچه امروز کشورمان مشكلات زیادی دارد و 
باید حل و فصل شود اما همزمان دارای منابع انسانی بسیار ارزشمند و نعمت های فراوانی است 
که اگر وحدت ، همدلی، جهاد و کار و کوشش در کنار آن قرار گیرد ،حتما می توانیم از مشكلات 

عبور کنیم. 
وی با اشاره به اعتماد مردم به قشر روحانیت گفت: مردم ما به رغم همه تبلیغات مخالفان 
انقلاب علیه روحانیت، به این قشر اعتماد دارند و در انتخابات سال 9۲ این اعتماد خود را به 

روحانیت به رغم حضور رقبای شایسته، باسابقه و برجسته ، نشان دادند. 
رییس جمهورادامه داد: همه افتخارم شاگردی در حوزه علمیه قم است و آن را با هیچ چیز 
دیگری عوض نمی کنم و هیچ چیز نمی تواند جای حوزه های علمیه بویژه حوزه علمیه قم را بگیرد. 

وی گفت: امیدوارم خداوند توفیق دهد و امانتدار خوبی در این زمینه باشم. 
وی با تاکید بر اهمیت راستگویی و امانتداری گفت: باید در هر سمت و جایگاهی که هستیم 

، امین خوبی برای مذهب، دین، کشور و ملت خود باشیم. 
روحانی خاطرنشان کرد: از سال گذشته تا به امروز به رغم همه مشكلات، موفقیت هایی را 
که به دست آورده ایم تنها در سایه حضور و حمایت مردم بویژه علما، حوزه های علمیه، مراجع 
عظام ، مقام معظم رهبری و هماهنگی و همدلی بین قوا بوده است و اگر این ها نبود نمی توانستیم 

موفقیتی کسب کنیم. 
وی ادامه داد: برخی مشكلات ریشه دار و تاریخی است و به راحتی قابل حل و فصل نیست 
که از جمله می توان به تک محصولی بودن اقتصاد کشور اشاره کرد. برای خروج از این شرایط 

نیازمند تلاش بلند مدت هستیم. 
وی افزود: بروکراسی از دیگر مشكلات ریشه دار و تاریخی کشور است و بروکراسی ناکارآمد و 
دیوانسالاری پیچیده ای که در کشور وجود دارد به رغم اصلاحاتی که بعد از انقلاب اسلامی بوجود 

آمده، بسادگی قابل حل و فصل نیست و نیازمند برنامه ریزی بلند مدت است. 
رییس جمهور خاطرنشان کرد: فساد از دیگر مشكلات ریشه دار کشور است و مبارزه با فساد 
وظیفه بزرگ همه ما است منتهی به اقدامی طولانی مدت نیاز دارد که همه دست به دست هم 

دهیم و آن را برطرف سازیم. 

روحانی در دیدار با ایثارگران استان خراسان رضوی:
 هیچ ایثارگری، ایثارگری خود را فدای جناحی نخواهد کرد 

رییس جمهوری با بیان این که ایثارگر برای حزب و جناحی خاص ایثارگری نكرده بلكه 
ایستادگی و مقاومتش برای آرمان ها و اهداف بلند و عزت و شرف مردم بوده است، گفت: 

ایثارگری یک فرهنگ است و این فرهنگ باید جاودانه بماند. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی صبح روزیكشنبه در دیدار با ایثارگران استان 
خراسان رضوی که در مرکز همایش های بین المللی صدا و سیمای مشهد مقدس برگزار شد، 
افزود: البته اشكالی ندارد که ایثارگر علاقه ای به جناحی داشته باشد اما هیچ ایثارگری، ایثارگری 
خود را فدای هیچ جناحی نخواهد کرد. رییس جمهوری تاکید کرد: ایثارگر طرفش خدا و بهشت 

جاودان است و این مخصوص جنگ و جهاد نیست. 
روحانی با بیان این که افتخار ما این است که خدمتگزار ایثارگران باشیم، اضافه کرد: گرچه 
شما ایثارگران برای سهمیه و امتیاز به صحنه نبرد نرفتید بلكه با خدایتان معامله کرده اید اما دولت 

وظیفه خود می داند که به ایثارگران خدمت کند. 
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به موضوع ایثارگری اظهار داشت: ما از خاندان 
رسالت بهره جستیم و راه آموختیم و به این راه وفادار خواهیم بود راهی که امام به ما آموخت و 

گفت چگونه در برابر قدرت های بزرگ بایستیم حتی اگر جان خود را از دست بدهیم که دیگران 
هستند پرچم افتاده را در دست گیرند. 

روحانی اضافه کرد: مگر کسی قادر است دست پرچمدار اسلام را قطع کند اما چنین نبود 
و پرچمی که در کربلا از دست علمدار بر زمین افتاد، در طول قرن ها بر دوش همه ایثارگران 

به اهتزاز درآمد. 
وی خطاب به ایثارگران گفت: شما ایثارگران، فخر ایران و افتخار ما بوده اید و همه افتخار ما 

خدمت کوچكی به شما است. 
رییس جمهوری بیداری یک شب برای پاسداری از دین خدا را از شب قدر بالاتر دانست و 
افزود: از شب قدر بالاتر، شب آن مجاهد و ایثارگری است که در سنگر بیدار می ماند و با اینكه هر 

لحظه انتظار شهادت را دارد، می ایستد و ایستادگی می کند. 
روحانی ادامه داد: ایثارگر ما ناسیونالیسم و ملی گرا به آن مفهومی که در دنیای امروز هست، 
نیست. گرچه ایثارگر ما بیشترین حمایت را از وطن و میهن خود می کند و امروز میهن ما شاداب 

و سرافراز از ایثار ایثارگران است. 
رییس شورای عالی امنیت ملی اضافه کرد: ایثارگر ما اومانیسم و انسان پرست نیست؛ گرچه 

ایثارگر ما پاسدار اخلاق، انسانیت و فضایل انسانی است. 
وی با اشاره به آیه ای از قرآن کریم اظهار داشت: ایثارگر سوداگر هم هست اما تجارت او با 
خداوند است. او جان خود را با بهشت جاودان معاوضه کرده است. او به بازار می رود اما بازار او بازار 
عشق به حق و ایثارگری است و ایثارگری بالاتر از همه عناوینی است که برای سربازان و ایجاد 

انگیزه برای آنها وضع کرده و می کند. 
روحانی با بیان اینكه ایثارگر »یک فریاد یا حسین بود« ،ادامه داد: این فقط یک اسم نیست 
او با فریاد یا حسین که دنیایی از فرهنگ عزت، عظمت، ایثارگری و سرافرازی است غوغایی در 

صحنه ایستادگی، ایثار و مقاومت را به وجود آورد. 
روحانی با یادآوری حماسه ایثارگران در دفاع مقدس به سرمای سخت کوه های غرب و 
گرمای بیش از ۵۰ درجه جنوب اشاره کرد و گفت: رزمندگان ما نه از غرب ترسیدند و نه از شرق 
هراسیدند که در آن روزگار، شرق و غرب پشت ظالمان ایستادند، ما بودیم، یک امام و راهبر و 

صدای یا حسین. ملتی تنها بودیم اما با پشتوانه عشق خاندان رسالت. 
رییس جمهوری با یادآوری شب های عملیات و دوران صبر و تحمل ایثارگران و جانبازان 

گفت: به فدای همه جانبازان عزیزمان، چه صبر، تحمل، مقاومت و ایستادگی ای! 
روحانی به حضور خود در منزل ایثارگران اشاره کرد و گفت: وقتی به منزل یک جانباز می 
رویم و می بینیم که از گردن، قطع نخاع شده است و همسرش بعد از سال ها، پروانه وار به 
گردش می گردد، دنیایی از تعجب در برابر انسان ظاهر می شود. اینها ملائكه هستند یا فرشته. 

روحانی اضافه کرد: من از همسران ایثارگر می پرسم که چرا با یک جانباز ازدواج کرده است و 
چرا پدر و مادرش به این ازدواج رضایت دادند. آن وقت داستان های تكان دهنده ای می شنویم 
یكی از خواب پیامبر می گوید، یكی صحنه کربلا را مجسم می سازد، اینها قصه نیست. تاریخی 

است که با گوش خود شنیدند. 
رییس شورای عالی امنیت ملی تاکید کرد: تا روزی که این ملت این مسیر را انتخاب کرده 
است، شكست نمی خورد و هیچ قدرتی نمی تواند با ایمان مردم بجنگد، ممكن است سلاح 
برتری داشته باشند و ممكن است با تكنولوژی، پیشرفته باشند که بحمدالله در این زمینه ها، 

اندیشمندان ما قدم های بسیار خوبی برداشته اند. 
روحانی به وجود امید در میان ایثارگران جبهه حق اشاره کرد و گفت: دشمنان شما امیدی را 

که شما دارید، ندارند. آنهایی که در غزه به کشتار بچه ها می پردازند، امیدی دارند؟ 
رییس دولت یازدهم اضافه کرد: آنهایی که مردم بیگناه را با تحریک ابرقدرت ها به نام جهاد و 
اسلام سر می برند، امید دارند. امیدشان به همین پول هایی است که اربابانشان می دهند و زنان 

و دختران اسیری که می فروشند. 
روحانی با ابراز تاسف گفت: چه بر سر اسلام آمده است و می آید؟ چه تكلیف بزرگی که دیروز 
بر دوش ما بوده و امروز تكلیف ما سنگین تر است. آن روز که پیام امام را شنیدیم و عمل کردیم، 
خداوند در دنیا عزت و پیروزی را به ما داد، خاک ما و فرزندان ما از اسارت آزاد شدند، عزت، شكوه 
و سربلندی را رزمندگان به دامان ملت گذاشتند و امروز هم، راه ما همان راه ایثار و ایثارگری است. 
وی به پیشرفت علمی ایثارگران و خانواده هایشان اشاره کرد و گفت: خوشحالم که معاونت 
علمی و فناوری خودم را فرزند شهیدی برگزیدم که با پدر او سال ها در میدان جنگ همرزم بودم. 
امروز ما به خانواده شهدا و فرزندانشان افتخار می کنیم و چه کسی به نظام رهبری و منافع ملی 

از کسی که با جسم و جان دفاع کرده، نزدیک تر است. 
قانون جامع ایثارگری از مهر ماه عملیاتی می شود 

روحانی با بیان اینكه »دولت یازدهم خدمت به ایثارگران و خانواده های شان را وظیفه خود 
می داند« گفت: خداوند نیاورد روزی را که یک مقام دولتی بخواهد برای کار و خدمتی که به این 
خانواده ها می کند، منتی داشته باشد. هر کاری که انجام بدهیم هیچ است. مزد شما نزد خداوند 

است و آنچه که ما انجام می دهیم تنها به وظیفه عمل کرده ایم. 
رییس جمهوری اضافه کرد: هنوز در شرایط تحریم به سر می بریم، منطقه و اطراف ما در 
شرایط ناامنی می سوزد و بسیاری از پیچیدگی ها و مشكلات در یک سال برطرف شدنی نیست 
اما در عین حال قانون جامع ایثارگری و خدمات ایثارگری را علی رغم اینكه سال ها مانده بود و 
خاک می خورد به دست مسوولان اجرایی دادیم تا اجرا کنند و بحمدالله اجرای آن شروع شده 
است.  رییس جمهوری خاطر نشان کرد: برخی از طلب ایثارگران که سال ها مانده بود پرداخت 

شد و انشاءالله بقیه آن را هم پرداخت می کنیم. 
وی به ایراد یكی از ایثارگران به نحوه اجرای قانون پیش از شروع سخنان خودش اشاره کرد 
و گفت: این اشكال درست است و ما قبلا هم به مجلس گفته بودیم که این کار مشكل است اما 
چون قانون تصویب شده و به تایید شورای نگهبان هم رسیده است موظف به اجرای آن هستیم؛ 

هرچند این قانون کار را برای ما خیلی سخت کرده است. 
روحانی تصریح کرد: در همین شهریور ماه یا تا مهر ماه این قانون را عملیاتی خواهیم کرد. باید 
از دستگاه های مختلف خدمات مورد اشاره در این قانون را جمع آوری کنیم و به دستگاه دیگری 

بدهیم اما هرچه هست آن را اجرایی خواهیم کرد. 
رییس دولت یازدهم اظهار امیدواری کرد: هر مقدار که توفیق حق باشد و ما هم توان آن را 

داشته باشیم، خدمتگزار ایثارگران خواهیم بود و به آن افتخار می کنیم. 

رهبر معظم انقلاب در دیدار کارگزاران حج: 

مسلمانان با همدلی حربه اختلاف افکنی را از دست دشمن بگیرند

رییس جمهور در جمع نخبگان استان خراسان رضوی:

از هیچ قدرت و تهدیدی نمی ترسیم

خبــر
 نهاوندیان رئیس دفتر رئیس جمهور:

دوران توسعه دولت محور 
سپری شده است

ایمان: رییس دفتر رییس جمهوری با بیان اینکه اقتصاد توانا به بخش خصوصی 
و تعاونی توانمند نیاز دارد گفت: دوران توسعه دولت محور، سپری شده است.

»محمد نهاوندیان« عصر یكشنبه در نشست توسعه و سرمایه گذاری استان خراسان 
رضوی افزود: دولت وظیفه دارد شرایط قابل پیش بینی و برنامه ریزی شده ای را برای 
بخش خصوصی و تعاونی فراهم کند، نمی توان تصور کرد که اقتصاد ایران قوی باشد 
اما شرکت های قوی در اقتصاد ایران نباشند. رییس دفتر رییس جمهوری ادامه داد: نگاه 
اقتصادی دولت، مشارکت دولت و بخش خصوصی در کارهای زیربنایی است و دولت 
تسهیلات لازم را برای تامین بازار اقتصادی در بخش محصول و خدمات فراهم خواهد کرد. 
وی به جایگاه ویژه استان خراسان رضوی در توسعه کشور اشاره کرد و افزود: این استان با دو 
کشور در حال توسعه همسایه است؛ از این رو مزیت اقتصادی بین المللی را دارد. نهاوندیان 
خاطرنشان کرد: دولت وظیفه دارد بستر لازم را برای شكوفایی ابتكارها و استعدادها فراهم 
کند و در کنار هم قرار گرفتن ظرفیت حمایتی دولت و جذب سرمایه بخش خصوصی می 
تواند شگفتی آفرین باشد. سرپرست نهاد ریاست جمهوری تصریح کرد: دولت تدبیر و امید 
آمادگی دارد بستر لازم، امنیت اقتصادی و سرمایه گذاری و همچنین بستر حقوقی مساعد 
را برای سرمایه گذاری فراهم کند و این فعالان اقتصادی هستند که باید درباره نیازهای 
قانونی و یا اصلاح قوانین دولت را یاری دهند. وی به لایحه خروج غیرتورمی از رکود اشاره 
کرد و گفت: دولت در یک سال گذشته نشان داد که گوش شنوا دارد؛ به گونه ای که بیش 
از 6۵ درصد موارد این لایحه پیشنهادها و اظهارنظرهای بخش خصوصی از طریق اتاق های 
بازرگانی سراسر کشور بوده است و این افتخار است که نسخه ای از این لایحه به تایید 
دولت رسیده است که از پیش مهر تایید فعالان اقتصادی را به همراه دارد. نهاوندیان ارتقای 
سطح فعالیت صندوق شكوفایی و نوآوری را اولین تصمیم دولت برشمرد و اظهار داشت: 
این تصمیم نشان دهنده آن است که ایده های نو باید سرمایه لازم را داشته باشند تا بتوان 

با همكاری نزدیک دانش آفرینان و کارآفرینان فرصت های شغلی مناسبی را ایجاد کرد.
رییس دفتر رییس جمهوری همچنین از بخش خصوصی خواست که این بخش به طور 
جدی توانمند شده و مسوولیت پذیر باشد و افزود: بخش خصوصی باید دارای رابطه افقی 
و عمودی هم افزا باشد و به جای فرسایش یكدیگر، همدیگر را کمک کنند و دست توانایی 

در کنار دولت باشند تا دولت بتواند با خیالی راحت کار را به بخش خصوصی واگذار کند.
نهاوندیان به نگاه رییس جمهوری در واگذاری امور به بخش خصوصی اشاره کرد و 
گفت: انتظار این است که بخش خصوصی با انسجام لازم پاسخ مناسبی به این پیام بدهد.

نهاوندیان همچنین به حضور هیات های خارجی در ایران اشاره کرد و گفت: این 
هیات ها به دنبال آن هستند که یک بخش خصوصی قوی به آنها اعتماد دهد که ایران قابل 

سرمایه گذاری است و از این رو رابطه بخش خصوصی و دولت باید نهادینه شود.
وی همچنین بهبود فضای کسب و کار را ضروری دانست و اظهار داشت: همه استان ها 
باید به کانون اصلاح بوروکراسی اقتصادی تبدیل شوند، در طول9۰-8۰ سال گذشته هر 
دولت و مجلس که آمده است گره، قفل و پیچی را به حرکت اقتصادی اضافه کرده است و 

ما باید دوره پالایش قوانین و مقررات را بگذرانیم.
در جلسه توسعه و سرمایه گذاران استان خراسان رضوی »اکبر ترکان« دبیر شورای 
هماهنگی مناطق آزاد اقتصادی تجاری، »محمود سلطانی فر« رییس سازمان میراث 
فرهنگی و گردشگری، »سورنا ستاری« معاون علمی و فناوری رییس جمهوری و 6۰ نفر از 

سرمایه داران ایرانی مقیم خارج از کشور حضور دارند.
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نامحرمانه نخستین روزنامه استان قم

مرتضوی: وثیقه سه میلیاردی دروغ است 
گفته می شود: سعید مرتضوی دادستان سابق تهران گفته است: قرار وثیقه ای برای من صادر نشده است 
و خبر آماده کردن وثیقه سه میلیاردی توسط اینجانب دروغ است و آن را تكذیب می کنم وی درمورد انتشار 
برخی اخبار مبنی بر اینكه وثیقه سه میلیاردی خود را آماده کرده است، گفته است: هیچگونه قرار وثیقه ای 
برای من صادر نشده است.به گزارش ایرنا، رسیدگی به پرونده سعید مرتضوی در شعبه ۱۵ دادسرای کارکنان 
دولت دهم شهریور سال جاری برگزار شد که در آن جلسه به سه پرونده در خصوص تخلف در سازمان تامین 

اجتماعی، پرونده پالیزدار و پرونده کشته شدگان حادثه کهریزک رسیدگی شد..

می توانستیم 17سال برق مجانی به مردم بدهیم
گفته می شود: حمید چیت چیان وزیر نیرو با اشاره به انجام مطالعه ای در دو سال گذشته درباره ارزش 
گازوییل مصرف شده طی سال های 83 تا 9۰ در نیروگاه های کشور، گفته است: اگر گازوییل مصرفی نیروگاه ها 
را در این مدت استفاده نمی کردیم و به جای مصرف، صادر کرده یا نیروگاه بادی احداث می کردیم، ظرفیت 
در اختیار قرار دادن ۱7 سال برق مجانی به مردم را داشتیم.وی با بیان این که یک لیتر گازوییل 3.7 کیلووات 
ساعت انرژی الكتریكی تولید می کند، گفته است: هزینه سوخت هر کیلووات ساعت برق 7۰۰ تومان است 
که 8۵ تومان نیز در بخش تبدیل انرژی، انتقال و توزیع به آن افزوده می شود و درمجموع هرکیلووات ساعت 
برق 78۵ تومان هزینه دربر دارد. وی افزوده است: هم اکنون از مردم 49.4 تومان به ازای هرکیلووات ساعت 
برق دریافت می شود که 73۵ تومان به آن یارانه تعلق گرفته است و با پرداخت این یارانه باید جواب گوی 

آیندگان باشیم. 

ریاست چمران پیروزی اعتدالگرایان بود
گفته می شود: حجت الاسلام و المسلمین محسن غرویان عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ، 
در تحلیل خود از ریاست مهدی چمران بر شورای شهر تهران، اظهار کرده است: تعبیر من از اصولگرایی 
و اصلاح طلبی با خیلی ها متفاوت است. من بعضی چهره ها را اصولگرا می دانم ولی بقیه آنها را اصلاح طلب 
می شناسند و بالعكس. به نظرم هم آقای مسجدجامعی و هم آقای چمران هر دو انسان های معتدلی هستند و 
به همین دلیل تعبیرم این است که ریاست چمران بر شورای شهر تهران پیروزی اعتدالگرایی است نه شكست 

اصلاح طلبان و نه پیروزی اصولگرایان.

خمین مکان احتمالی انتقال پایتخت 
گفته می شود: مهدی چمران رئیس شورای شهر تهران در پاسخ به این سوال که آیا تاکنون مكانی 
برای انتقال پایتخت پیشنهاد شده  گفته است: بر اساس مطالعات یک گروه از محققان استانی در مجاورت 
خمین این موضوع پیش بینی شده و تنها به این دلیل که وضعیت آب این منطقه نسبت به سایر نقاط دیگر 
شهرداری بهتر است که البته انتقال یک شهر ۱۰میلیون نفری به  آن نیازمند احداث چندین سد است. وی با 
عنوان این که این منطقه امروز نه یک شهر بلكه یک  بیابان است که  انتقال پایتخت به آن نیازمند ایجاد زیر 
ساخت های لازم و صرف اعتبارات فراوان است اظهار داشته است: بنابراین با یک دید وسیع می توان به این 
نتیجه رسید که  این منطقه نیز عاری از مشكل نیست و این در واقع به معنای تمامی توضیحات یاد شده است.

عقب گردی در مواضع روحانی نمی بینم
گفته می شود: حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمد خاتمی رییس دولت اصلاحات در دیدار اعضای 
انجمن »فرهنگ و سیاست« دانشگاه های شیراز و علامه طباطبایی با تاکید براینكه فضای امنیتی باید به 
فضای سیاسی تبدیل شود و زندانی سیاسی نداشته باشیم و سخت گیری ها و حصرها برداشته شود گفته 
است: برخی جریانات هستند که حیات خود را در تداوم این فضای امنیتی می بینند و آقای روحانی هم 
نمی توانند واقعیت ها را یک شبه عوض کنند. خاتمی در مجموع دولت روحانی را دولت موفقی خواند و با بیان 
این که عقبگردی در مواضع روحانی نمی بیند تاکید کرده است: البته مشكلاتی وجود دارد و در عملكرد همه 

دولت ها این مشكلات وجود دارد و نمی توان انتظار داشت که دولت بی عیب باشد

سراج: اگر خاوری نیاید او را می آوریم 
گفته می شود: ناصر سراج رئیس سازمان بازرسی کل کشوربا اشاره به پرونده خاوری گفته است: اگر 
خاوری نیاید او را می آوریم، از آنجایی که هنگام فرار وکیل داشته دادگاه حضوری برگزار می شود. سراج در 
خصوص فردی که در رابطه با پرونده مه آفرید در دبی دستگیر شده بود، گفته است:  رسیدگی ادامه دارد اما 
هنوز کیفرخواستی صادر نشده است.وی همچنین در خصوص اموال مهرگان خسروی گفته است: اموال 
مصادره شده در مزایده است و به فروش می رسد.وی ادامه داده است: اخیرا وزیر اقتصاد اعلام کرده که مهرگان 
33۰۰ میلیون تومان فقط به بانک ملی بدهكار است.سراج در پاسخ به این سوال که آیا رسیدگی به سه پرونده 
سه بانک متخلف از دستور کار شما خارج شده یا خیر، گفته است:  این موضوع صحت ندارد و این سه بانک 

توسط کسی دیگری غیر از خود من محاکمه نمی شوند اما منتظر یكسری اقدامات هستیم. 

نجفی: معرفی شدنم به عنوان وزیر علوم واقعیت ندارد 
گفته می شود: محمد علی نجفی سرپرست وزارت علوم، تحقیقات و فناوری با تأکید بر اینكه نباید 
از اینكه دانشجو از حقوق خود آگاه باشد بترسیم، گفته است:  نباید فكر کنیم هر چه تحكم و استبداد در 
دانشگاه ها بیشتر باشد و دانشجو از احقاق حق خود بترسد دانشگاه آرامش پیدا می کند. این آرامش گورستانی 
در درازمدت به نفع کشور نیست. ما باید به حقوق دانشجو احترام بگذاریم و نگذاریم توسط هر کسی پایمال 
شود. محمد علی نجفی در حاشیه دیدار رئیس جمهور با ایثارگران خراسان رضوی در ارتباط با اینكه در چند 
روز گذشته گفته اید به عنوان وزیر علوم معرفی می شوم گفته است: معرفی شدنم به عنوان وزیر علوم واقعیت 

ندارد و اینكه گفته ام به عنوان وزیر معرفی می شوم فقط یک شوخی بود.

فرجی دانا: خارج رفتن من شایعه است
گفته می شود: رضا فرجی دانا وزیر سابق علوم در حاشیه مراسم ختم ناصر کاتوزیان استاد حقوق 
کشور در جمع خبرنگاران گفته است: قرار نیست برای فرصت مطالعاتی به خارج از کشور بروم.وی افزوده 
است: من ۲۰ سال در داخل ایران بودم و فقط یک سال برای فرصت مطالعاتی به خارج از کشور رفتم 
که حالا این شایعات مطرح می شود.فرجی دانا گفته است: من که فقط یک سال به خارج از کشور رفتم 

حالا خارجی شدم.

رییس سازمان اوقاف: پاسخ نمی دهم
گفته می شود : حجت الاسلام و المسلمین علی محمدی نماینده ولی فقیه و رییس سازمان اوقاف و 
امور خیریه گفته است: پاسخی درباره صحبت رییس کمیسیون اصل 9۰ مجلس شورای اسلامی نمی دهم.

وی در خصوص واکنش سازمان اوقاف درباره اظهار نظر 'محمد علی پورمختار' رییس کمیسیون اصل 9۰ 
مجلس شورای اسلامی افزوده است: فعلا در این باره اظهار نظر نمی کنم. محمدعلی پورمختار چند روز پیش 
اعلام کرده است که سازمان اوقاف و امور خیریه به یک زمین خوار بزرگ تبدیل شده است.به گفته وی ، 
اوقاف ادعای موقوفه بودن زمین های منابع طبیعی را می کند و برخی از آن ها را اجاره داده و مجوز ساخت 

و ساز صادر کرده است.

اخبـــار
معاون عمرانی استاندار قم:

قم در مناسب سازی معابر از 
استان های پیشروکشور است

ایمان: معاون عمرانی استاندار قم گفت: استان قم در زمینه 
مناسب سازی معابر از استان های پیشرو در کشور است.

جواد دلاوری از کسب رتبه پنجم استان قم در زمینه مناسب سازی 
معابر، اماکن و مراکز عمومی برای استفاده جانبازان، معلولان و سالمندان 
خبر داد و گفت: با همكاری و مساعدت شهرداری و سایر دستگاه های 
اجرایی و پیگیری های مستمر اداره کل بهزیستی و تشكل های مردم 
نهاد استان اکثر معابر، بوستان ها، مراکز و اماکن عمومی برای استفاده 
وی  است.  شده  سازی  مناسب  عزیز  سالمندان  و  معلولان  جانبازان، 
افزود: امیدواریم روزی برسد که شهری بدون مانع برای این قشر شریف 
و عزیز داشته باشیم و این امر مهم با همكاری و همدلی میسر خواهد 
شد و مدیریت عالی استان نیز حمایت همه جانبه از این امر خواهد کرد 
و استانداری به جد پیگیر موضوع است. معاون امور عمرانی استاندار قم 
از تشكیل چند کمیته کاری برای پیگیری امور مناسب سازی در زیر 
مجموعه این کارگروه خبر داد و اظهار کرد: این کمیته ها با مسئولیت 
برای  بانک ها  اوقاف و شورای هماهنگی  راه و شهرسازی،  شهرداری، 

تسریع در پیشرفت امر مناسب سازی تشكیل می شود.

مدیرعامل سازمان عمران و نوسازي شهرداري قم:

فاز اول پروژه مجموعه پل هاي 
جمهوري قم افتتاح مي شود

قم  شهرداري  نوسازي  و  عمران  سازمان  مدیرعامل  ایمان: 
از افتتاح فاز اول پروژه مجموعه پل هاي جمهوري در آینده اي 

نزدیک خبر داد.
محمدتفي نادعلي با اشاره به آغاز مطالعات اولیه مجموعه پل هاي 
جمهوري از سال 88 اظهار کرد: عملیات اجرایي این پروژه از بهمن 
سال 9۰ به صورت قرار داد با شرکت دي با مبلغ اولیه 4۲ میلیارد 

تومان شروع شد.
وي با اشاره به هدف پروژه مجموعه پل هاي جمهوري گفت: این 
پروژه با هدف روان سازي ترافیک و بهبود عبور و مرور در هسته مرکزي 

شهر و کاهش حجم ترافیک در میدان جانبازان اجرا شده است.
مدیرعامل سازمان عمران و نوسازي شهرداري قم خاطرنشان کرد: 
این پروژه منطقه دو و چهار را به یكدیگر متصل مي کند، طول این پل 

هزار و ۱۰۰ متر و عرض آن ۲3 متر است. 
واقع در  از میدان سپاه در منطقه چهار  این پل  وي عنوان کرد: 
بلوار جمهوري شروع مي شود و از خیابان هاي بلوار امین، ساحلي، بلوار 
زائر، بلوار امام رضا)ع( و خط راه آهن عبور مي کند، به خیابان جواد 

الائمه)ع( در منطقه دو مي رسد. 
نادعلي یادآور شد: طول رمپ و لوپ هاي این پل حدود ۲ هزار و 
6۰۰ متر است که این رمپ و لوپ ها به صورت غیرهمسطح در خیابان 

امام رضا)ع( واقع شده است.
تا دو ماه  اول پروژه مجموعه پل هاي جمهوري  فاز  افتتاح  از  وي 
به  نقلیه  پروژه وسایل  این  اول  فاز  افتتاح  با  افزود:  و  داد  آینده خبر 
راحتي از میدان سپاه تا خیابان جواد الائمه)ع( و بالعكس تردد مي کنند 
پیدا  کاهش  پروژه  این  اجراي  با  مرکزي  در هسته  ترافیک  میزان  و 

مي کند.
مدیرعامل سازمان عمران و نوسازي شهرداري قم خاطرنشان کرد: 
بحث رمپ و لوپ هاي این پروژه به تملک نیاز دارد، در صورتي که مردم 
همكاري کنند و تملک ها سریع تر انجام شود، فاز دوم این پروژه نیز تا 

پایان سال به بهره برداري مي رسد. 

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم خبرداد:

توزیع لوازم التحریر 
در فروشگاه های همشهری 

ایمان: مدیر عامل سازمان میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل 
بازگشایی  مناسبت  به  ویژه  برپایی جشنواره های  از  قم  شهری 
مدارس تا 15 مهر در اکثر فروشگاه های همشهری تحت نظارت 

سازمان خبر داد.
علیرضا مظفری با اشاره به در پیش بودن ایام بازگشایی مدارس 
فروشگاه های  در  افزود:  ها  قیمت  تنظیم  و  بازار  بر  مدیریت  لزوم  و 
التحریر،  لوازم  انواع کیف و کفش،  همشهری تحت نظارت سازمان  
روپوش مدارس، مواد غذایی و پروتئینی از جمله اقلامی است که با 
تخفیف بین پنج تا ۲۰درصد به شهروندان عرضه خواهد شد.مظفری 
دانشجویان  و  آموزان  دانش  نیاز  مورد  افزار  نوشت  کرد:  نشان  خاطر 
تأمین شده است و در بخش لوازم التحریرهیچ کمبودی وجود ندارد و 

توزیع گسترده آغاز شده است

فیلم سربازها لک لک ها را دوست دارند 
برگزیده جشنواره رضوی شد 

 ایمان : فیلم کوتاه سربازان لک لک ها را دوست دارند به 
نهمین  توانست جایزه بخش مستند  نجاتی  کارگردانی سعید 

جشنواره ملی فیلم رضوی در یزد را به خود اختصاص داد. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، این 
فیلم کوتاه که به تازگی در این جشنواره شرکت کرده بود توانست با 
جلب نظر هیات داوران در بخش مستند سبک زندگی رضوی جایزه 
نگاه ویژه به محیط زیست را به خود اختصاص داد. سربازان لک لک 
ها را دوست دارند روایت سربازی است که روز پایانی خدمت سربازی 
خود را می گذراند و متوجه می شود که لک لكی روی برجک پادگان 
داستان  که  دهد  می  رخ  اتفاقاتی  حین  این  در  و  است  ساخته  لانه 
فیلم را می سازد. عوامل این فیلم منصور حیدری)تصویربردار(، داوود 
نجاتی)صدابردار( هستند و مجید شكری،  جلیلی)نویسنده( و مجید 
علی اکبر نجاتی، مهدی کریمی و رضا دهقان نیز در این فیلم به ایفای 
نقش پرداخته اند و تهیه کننده آن انجمن سینمای جوانان ایران است. 
این فیلم در شبكه های چهار و جام جم)صدا و سیمای جمهوری 
اسلامی ایران( به نمایش در آمده و توانسته است در بسیاری از جشنواره 
های ملی و بین المللی حضور یافته و بدرخشد. امسال دوازدهمین دوره 
امام رضا)ع( در رشته های گوناگون به میزبانی  المللی  جشنواره بین 
استان های مختلف برگزار شد و میزبان جشنواره فیلم رضوی، استان 
یزد بود.استان یزد از سال پیش میزبان جشنواره ملی فیلم رضوی به 
مدت ۱۰ سال پیاپی شد، هفت دوره قبل این جشنواره در تهران برگزار 
شده است. این جشنواره با نظارت مستقیم معاونت سینمایی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و با همكاری ارگان های تولید مستند و فیلم 
کوتاه ایران همانند مرکز گسترش سینمای مستند و تجربی ایران و 
انجمن سینمای جوانان ایران برگزار می شود. مجموعه جشنواره های 
بین المللی امام رضا)ع( هر ساله همزمان با دهه کرامت در قم افتتاح 

می شود و در مشهد پایان می یابد.

باحضور 20 داستان نویس؛

محفل ادبی نقد داستان کوتاه 
دفاع مقدس در قم برگزار شد

ایمان: محفل ادبی نقد داستان کوتاه دفاع مقدس، با حضور 
جمعی از داستان نویسان دفاع مقدس در محل اداره کل حفظ 

آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل حفظ آثار و نشر ارزشهای دفاع 
مقدس استان قم، در محفل ادبی نقد داستان کوتاه دفاع مقدس، بیش 
از ۲۰ نفر از داستان نویسان به قرائت داستان های کوتاه خود با محوریت 
جانبازان، یادمان های شهدای گمنام و ... پرداختند. پس از قرائت هر 
داستان کوتاه، شرکت کنندگان با حضور علی اصغر کاویانی از اساتید 
بسیج  سازمان  داستانی  ادبیات  گروه  مسئول  نویسی  داستان  آموزش 
هنرمندان قم و داور جشنواره های ادبی، داستان کوتاه خواهنده شده 
را نقد کردند.به گفته حسینی مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع 
مقدس استان قم، جلسات نقد ادبی داستان کوتاه دفاع مقدس با هدف 
ترویج فرهنگ ایثار و شهادت با استفاده از ابزار هنر و ادبیات به طور مرتب 

هر ماه دوبار در محل این اداره کل برگزار می شود.  

میرزاده،   دکتر  از سوی  صدور حکمی  با  ایمان: 
دکتر محمد سالار کسرایی به عنوان سرپرست واحد 
قم منصوب و از زحمات دکتر قاسمی رئیس سابق 

قدردانی به عمل آمد.
مراسم تودیع و معارفه رئیس دانشگاه آزاد واحد قم ظهر 
دیروز در ساختمان پردیسان این واحد با حضور آیت الله 
حسینی بوشهری مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور، 
عسگری معاون پارلمان رئیس دانشگاه آزاد، حجت الاسلام 
صالحی منش استاندار قم و سردار مجتبائی فرمانده انتظامی 

استان قم برگزار شد.
در این مراسم از زحمات غلامعلی قاسمی به عنوان رئیس 
سابق دانشگاه آزاد واحد قم تقدیر شد و دکتر محمد سالار 

کسرایی به عنوان رئیس جدید دانشگاه آزاد قم معرفی شد.
حجت الاسلام صالحی منش در ابتدای این مراسم با 
اشاره به موفقیت های علمی کشور اظهار کرد: جمهوری 
اسلامی امروز در بحث علمی مراحل خوبی را طی می کند 
و ما باید دست به دست بدهیم تا کشور توفیقات بیشتری را 
کسب کند، در دانشگاه آزاد قم باید علاوه بر بحث علمی، 

بحث فرهنگی دنبال شود.
قاسمی رئیس سابق دانشگاه آزاد قم نیز با اشاره به خدمات 
خود در این پست بیان کرد: در مدت پست ریاست سعی 
کردم که خدمات دانشگاه آزاد قم را ارتقا بدهم و با برگزاری 
مراسم دیدار با دانشجویان در جهت رفع مشكل آنها تلاش 
کنم. وی تصریح کرد: همچنین توجه به حساسیت های 
فرهنگی شهر قم یكی از رویكردهای برنامه های من در 
دانشگاه آزاد قم بود و من به صورت آرام و منطقی به تفكیكی 

جنسیتی در کلاس های درس دانشگاه اقدام کردم.
دکتر محمد سالار کسرایی رئیس جدید دانشگاه آزاد 

واحد قم تغییر نگاه مردم به این دانشگاه را یكی از رئوس 
برنامه های خود دانست و افزود: امروزه برخی از واحدهای 
دانشگاه آزاد به مكانی برای مسابقه مد و ماشین مبدل شده 
است و ما باید کاری کنیم که افراد به تحصیل در دانشگاه آزاد 
افتخار کنند. وی تصریح کرد: دانشگاه آزاد در طول سال های 
اخیر افزایش کمی داده است و ما باید به دنبال افزایش کیفی 
در این دانشگاه باشیم، من برنامه های زیادی را برای ارتقای 

کیفی دانشگاه آزاد قم دارم که در آینده آنها را اعلام می کنم.
مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور در پایان این مراسم 
با اشاره به سوابق ریاست  دانشگاه آزاد قم بیان کرد: قاسمی، 
رئیس سابق دانشگاه آزاد قم از مدیران با اخلاق استان است 
که باید در دولت شایسته سالار، مسئولیت های بالاتری را به 
عهده بگیرد، کسرایی، ریاست جدید دانشگاه آزاد قم هم از 

مدیران با اراده در کشور است.

هیات  انتخابات   ایمان: 
رییسه شورای استان و شورای 
ابقاء روسای  با  قم  شهرستان 

قبلی این شوراها برگزار شد.
انتخابات هیئت رئیسه شورای 
رئیسه  هیئت  و  استان  اسلامی 
قم   شهرستان  اسلامی  شورای 
پیش از ظهر روز گذشته با حضور 
محل  در  شوراها  این  اعضای 

بخشداری مرکزی قم برگزار شد.
ابوالحسنی، سعید  اصغر  علی 
روحانی نامزدهای ریاست شورای 
استان قم بودند که هر کدام قبل از 
رای گیری، دقایقی صحبت کردند. 
من  که  این  به  اشاره  با  روحانی 
مجری برنامه های شورای استان 
هستم، افزود: همفكری و همراهی 
از خصوصیات شورای  و همدلی، 

استان قم است و از سوی دیگر باید حضور شورای استان 
در بخش ها بیشتر شود.

در ادامه رای گیری با حضور ۱۲ نفر از اعضای شورای 
استان قم برای انتخاب  انجام شد و علی اصغر ابوالحسنی  

7 رای و حجت الاسلام سعید روحانی ۵ رای کسب کردند و 
به این ترتیب علی اصغر ابوالحسنی به عنوان ریاست شورای 
استان قم برای یک دوره دیگر انتخاب شد.انتخابات نائب 
رئیس شورای استان قم نیز پس از انتخاب رئیس شورای 

مهدی  شدن  نامزد  با  قم،  استان 
این  نامزد  تنها  عنوان  به  چراغی 
آراء  درصد  حائز ۱۰۰  وی  پست، 
شده و به عنوان نائب رئیس انتخاب 
شد. منشی های شورای استان قم 
نیز به رای اعضا گذارده شد و آقایان 
حسین  امیر  و  پرور  روح  محسن 
قاسمی به عنوان منشی های شورای 
انتخابات  سپس  و  انتخاب  استان 
هیئت رئیسه شورای شهرستان قم 
نیز برگزار شد و منجر به انتخاب 
اعضای هیئت رئیسه شورای استان 
گردید. حسن بختیاری، عضو شورای 
شورای  عضو  و  قم  شهر  اسلامی 
شهرستان قم، مانند دوره قبل در 
شهرستان  شورای  ریاست  سمت 
شورای  اعضای  و  گردید  ابقاء  قم 
شهرستان، ماشاء الله سعادتمند برای 
نائب رئیسی و حسین دژکام را برای سمت منشی این شورا 
برگزیدند.بدین ترتیب از ۱۲ نفر عضو جلسه، 7 نفر در سمت 
های مختلف برگزیده شدند و انتخابات شورای اسلامی استان 

و شورای اسلامی شهرستان قم به پایان رسید.

با حضور آیت الله حسینی بوشهری :

رئیس دانشگاه آزاد  قم معرفی شد

با برگزاری انتخابات  هیات رییسه:

روسای  شورای استان و شهرستان قم در سمت خود ابقا شدند


